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 PREDSEDNIK: Poġtovane dame i gospodo narodni poslanici, 

nastavljamo rad Ļetvrte sednice Prvog redovnog zasedanja Narodne skupġtine 

Republike Srbije u 2018. godini. 

 Na osnovu sluģbene evidencije o prisutnosti narodnih poslanika 

konstatujem da sednici prisustvuju 84 narodna poslanika.  

 Radi utvrĽivanja broja narodnih poslanika prisutnih u sali, molim 

narodne poslanike da ubace svoje identifikacione kartice u poslaniļke jedinice 

elektronskog sistema za glasanje. 

 Konstatujem da je primenom elektronskog sistema za glasanje utvrĽeno 

da je u sali prisutno 97 narodnih poslanika, te da imamo uslova za nastavak rada. 

 Prelazimo na 3. taļku dnevnog reda ï PREDLOG ZAKONA O 

VOJNOM OBRAZOVANjU (nastavak pretresa u pojedinostima). 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Zoran Despotoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite. 

 ZORAN DESPOTOVIĹ: Hvala, gospoĽo predsedniļe. 

 Gospodine ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

Srpska radikalna stranka podnela je amandman na ļlan 2. stav 5. koji glasi: 

ĂVojnostruļno osposobljavanje, u smislu ovog zakona, podrazumeva programe 

obuke za rezervne oficire Vojske Srbije, kandidata za prijem u profesionalnu 

vojnu sluģbu i stranih drģavljanañ. Amandmanom smo traģili brisanje reļi 

ĂVojske Srbijeñ jer sam predloģeni tekst ovog amandmana odnosi se na Vojsku 

Srbije. 

 Za izbor kandidata za kurs rezervnih oficira Vojske Srbije postoje 

kriterijumi i uslovi, kako za muġkarce tako i za ģene, s tim da kod odabira nema 



 

 

nepotizma, partijskog pritiska, nego je odabir najboljih, najsposobnijih, kako 

psiholoġki tako i fiziļki, da bi se upravo dobila najbolja ocena sposobnosti 

kandidata. Tim i takvim odabirom najboljih kandidata ispunila bi se i forma i 

suġtina, a ne procentualno ï toliko ģena, toliko muġkaraca. 

 Kod odabira kandidata za ġkolu podoficirskog kadra iz osnovne ġkole, da 

li  komisija treba da procenjuje samo psiholoġki, i vrġi bezbednosnu i proveru 

znanja, kao ġto je to u ļlanu 47. stav 2, a ne ono ġto je mnogo bitno ï fiziļku 

sposobnost? 

 Usvajanjem ovog zakona, ġta ĺe se desiti sa treĺim najveĺim 

organizacionim sistemom Vojske Srbije, a to je KZO, Komanda za obuku i 

usavrġavanje podoficira, konkretno Panļevo? Osnovna obuka i ostali 

specijalistiļki centri koji su do 2007. godine ġkolovali podoficire, ġta ĺe biti sa 

kadrom iz tih centara?  

 Zaġto u diplomama svrġenih vojnih akademaca piġe Ămenadģer odbraneñ, 

a ne, kako bi trebalo, Ăoficir Vojske Srbijeñ, kao ġto je to bilo dok je Srbija imala 

pravu i organizovanu Vojsku, do petooktobarskog puļa i Ăģute revolucijeñ?  

 Primer: jedan divizion 250. raketne brigade je od decembra proġle do 

marta ove godine napustilo, moģda ministar to i ne zna, svojom voljom, ġest 

mladih oficira. Pitam vas ï ġta ih je opredelilo na taj ļin? Pa, pretpostavljamo da 

je loġ ģivotni standardé 

 PREDSEDNIK: Hvala. Vreme. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela poslanica Aleksandra Belaļiĺ. 

 Da li  ģeli reļ?  

 Izvolite. 

 ALEKSANDRA BELAĻIĹ: Poġtovani ministre, mi iz Srpske radikalne 

stranke podneli smo veliki broj amandmana kako bi se poboljġalo predloģeno 

zakonsko reġenje.  

 Tokom pripreme za ovu diskusiju, na sajtu Ministarstva odbrane 

pronaġla sam interesantnu izjavu vaġeg prethodnika, u kojoj se navodi da 

Republika Srbija ġalje vojnike u mirovne misije radi unapreĽenja odnosa sa EU, 

uz zadrģavanje vojne neutralnosti. Smatram da je ta izjava priliļno nerealna i da 

je nemoguĺe napredovati ka Evropskoj uniji  i danas-sutra pristupiti Evropskoj 

uniji  a na dugi rok zadrģati vojnu neutralnost. Dakle, EU sa sobom povlaļi 

uļlanjenje u NATO.  

 Mislim da ste donekle neiskreni u svom stavu da jednako uvaģavate i 

partnere sa Zapada i partnere sa Istoka, jer da je tako, ne biste slali vojnike 

iskljuļivo u mirovne misije pod pokroviteljstvom Evropske unije i Ujedinjenih 

nacija, a istovremeno kaģnjavali zatvorskim kaznama ljude koji se samostalno 

organizuju i odlaze u Ukrajinu da na neki naļin podrģe ruski narod u tim 

sukobima. 

 Generalno, favorizovanje te proevropske opcije u odnosu na nacionalnu 

prisutno je u svim porama druġtva. Vojska je tu najmanje kriva. Mediji takoĽe 



 

 

tako nastupaju, ġto smo imali prilike da vidimo juļe ï Srpska radikalna stranka, 

uprkos protivustavnoj zabrani okupljanja, odrģala je, bez incidenata, miting na 

ulazu u Hrtkovce, ili  na izlazu iz mesta Jarak, gde se nakon odrģanog mitinga, 

kada se predsednik naġe stranke veĺ udaljio, pojavila jedna ġaļica narkomana 

koja je izazvala incident. A danas imamo priliku da u medijima ļitamo kako smo 

mi, navodno, izvrġili  napad na nekoga, dok je zapravo prava istina da smo 

isprovocirani. Hvala. 

 PREDSEDNIK: Hvala. I vi ste potroġili  vreme. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Filip Stojanoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite. 

 FILIP STOJANOVIĹ: Poġtovani narodni poslanici, dame i gospodo, 

predstavnici narodne odbrane, zakon o vojnom obrazovanju je specifiļan zakon 

jer normira veoma osetljiv  deo, koji je vezan za efikasnost odbrane odreĽene 

drģave.  

 Ġkolovanje, u smislu ovog zakona, podrazumeva srednje obrazovanje i 

vaspitanje i visoko obrazovanje koje realizuju visokoġkolske ustanove.  

 Ovaj zakon, iako je dugo oļekivan, ima dosta nejasnoĺa i nepreciznosti i 

zbog toga mi srpski radikali interveniġemo amandmanski da bismo to stanje 

popravili u meri u kojoj je to moguĺe. 

 Konkretno, podneo sam amandman na ļlan 2. stav 5. zakona o vojnom 

obrazovanju, gde sam predloģio da se zbog preciznosti posle reļi Ăsluģbuñ doda 

reļ Ăkaoñ (i obrazovanje stranih drģavljana), jer je to postojalo i dosad, a sada to 

samo precizno nagoveġtavamo. To je suġtinski veoma bitno zbog popularizacije 

naġeg vojnog obrazovanja, koje je nekada u naġoj drģavi bilo izuzetno cenjeno. 

 Zato predlaģem da ovaj amandman prihvatite. 

 PREDSEDNIK: Hvala. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Vesna Nikoliĺ 

Vukajloviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik ņorĽe Miliĺeviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Sandra Boģiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Srbislav Filipoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite. 

 SRBISLAV FILIPOVIĹ: Hvala, predsednice.  

 Uvaģeni ministre, gospodo oficiri , dame i gospodo narodni poslanici, 

graĽani Srbije, mi iz Srpske napredne stranke potpuno smo svesni toga da je 

samo jaka, moĺna i stabilna Vojska Srbije garant mira u tako turbulentnim 

vremenima u kojima ģivimo, u takvom okruģenju u kome ģivimo, gde nam sa 



 

 

svih ili  sa nekih strana posebno stiģu nekada i neke varnice i neke pretnje i da iz 

tih razloga moramo da radimo joġ viġe da bi naġa vojska bila jaļa, modernija i 

spremnija da odgovori na sve izazove koji mogu da je saļekaju u buduĺnosti. 

Naġu vojsku ne jaļamo da bismo bili  pretnja bilo kome, veĺ da bismo bili  sigurni 

na svome i da bi se naġ narod oseĺao sigurno, bolje i stabilnije na svim 

prostorima gde ģivi. 

 Jaļanje Vojske Srbije je garant stabilne drģave, garant stabilne 

ekonomije i privrede. Tamo gde je bezbednost izvesna, tu dolaze investitori, tu se 

otvaraju fabrike i to se pokazalo u prethodnih pet godina. Stabilna Srbija, Srbija 

koja moģe da garantuje sigurnost, bezbednost investitorima, graĽanima i kapitalu 

jeste magnet za investitore i magnet za otvaranje novih radnih mesta, i jeste 

privlaļna graĽanima da ostanu u njoj da ģive i stvaraju svoje porodice. 

 U tom smislu, kao poslanik Srpske napredne stranke, ja ĺu ï a uveren 

sam i moje kolege ï podrģati ovakav zakon. Hvala. 

 PREDSEDNIK: Hvala. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Goran Pekarski. 

 Izvolite. 

 GORAN PEKARSKI: Dame i gospodo narodni poslanici, poġtovani 

ministre sa saradnicima, poġtovani oficiri  Vojske Republike Srbije i predstavnici 

BIA, podneo sam amandman na ļlan 2, na vojno obrazovanje, sa predlogom da 

se doda stav 6. 

 Ovaj set patriotskih zakona koji je na inicijativu Ministarstva odbrane, a 

na predlog Vlade Republike Srbije, doġao ovde u Parlament pred poslanike 

dokaz je da je Srbija posle korenitih promena 2012. godine i dolaska Aleksandra 

Vuļiĺa na mesto ministra odbrane zauzela jedan prosrpski stav ne samo ġto se 

tiļe Vojske nego ġto se tiļe i politike drģave uopġte. Ne samo da je Aleksandar 

Vuļiĺ prvi prosrpski ministar odbrane, nego su i svi ministri koji su doġli  posle 

njega. Mislim i na gospodina Rodiĺa, gospodina Gaġiĺa, gospodina ņorĽeviĺa i, 

naravno, na aktuelnog ministra odbrane u Vladi Republike Srbije, gospodina 

Aleksandra Vulina.  

 Drago mi je da gospodin Vulin ima hrabrosti i zna da stvari nazove onim 

imenom kojim i treba da budu nazvane. Nadam se da ĺu uskoro imati priliku da 

mu postavim, odnosno ne njemu nego Ministarstvu odbrane, jedan set pitanja na 

osnovu svega onoga ġto smo ļuli  da se deġavalo u vezi sa naġom vojskom u 

periodu do 2012. godine.  

 Kada kaģemo vojno obrazovanje, sama reļ obrazovanje uvek nas asocira 

na teoriju. Sama teorija bez prakse nije neġto i nije neka platforma sa koje 

moģemo da izgradimo najkvalitetnije kadrove. Potrebna nam je, osim teorije, i 

praksa ï mislim na vojne veģbe, mislim na manevre. Svi znamo da se najbolji 

vojniļki i oficirski kadrovi stiļu u ratnim sukobima, ali mi ne ģelimo rat. 

Ġkolovanje ovih kadrova zasad nema nameru da idu u rat, nego da odvrati 

svakog ko misli da moģe da ugrozi bezbednost ove drģave.  



 

 

 Posle ove dve praktiļne stvari koje sam naveo, postoji joġ jedan vid ï to 

je usavrġavanje o kojem je gospodin Vulin rekao ï a to je kada naġi pripadnici 

jedinica Vojske Republike Srbije uļestvuju u mirovnim misijama i kada 

odavdeé 

 PREDSEDNIK: Hvala. Potroġili  ste vreme.  

 Na ļlan 2. amandman je podneo poslanik Branko Popoviĺ.  

 Izvolite. 

 BRANKO POPOVIĹ: Zahvaljujem, predsednice.  

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

dopunom ovog ļlana stavom 6. koji sam predloģio dodatno se definiġe znaļaj 

vojnog struļnog osposobljavanja u sveukupnom razvoju Republike Srbije, a 

naroļito znaļaj u razvoju medicinskih centara.  

 Poslednjih pet godina dodeljeno je preko 5.000 specijalizacija i 

supspecijalizacija, i to najveĺim delom iz deficitarnih grana medicine kao ġto su 

anesteziologija, radiologija, pedijatrija, neurohirurgija i druge grane. Veĺ krajem 

ove godine prvi mladi struļnjaci iz ovih oblasti dostojno i kvalitetno ĺe zameniti 

svoje penzionisane kolege. 

 Vojno zdravstvo Srbije daje svoj puni doprinos ozdravljenju naġih 

institucija. Vojnomedicinska akademija, odnosno Medicinski fakultet 

Univerziteta odbrane poslednjih godina kontinuirano raspisuje konkurs za upis 

nezaposlenih zdravstvenih radnika na specijalizacije iz oblasti deficitarnih grana 

medicine. Dakle, prvi put nezaposleni doktori medicine mogu da dobijaju 

specijalizacije bez prethodno obavljenog staģa od dve godine, ġto je ranije bila 

praksa. Na taj naļin omoguĺava se mladim ljudima da se struļno usavrġavaju i 

obezbede sebi kvalitetno radno mesto.  

 Vojnomedicinska akademija se takoĽe pridruģila akciji  Ministarstva 

zdravlja na jaļanju preventive naġih graĽana. Veĺ je sprovedeno osam akcija 

besplatnih preventivnih pregleda u veĺini zdravstvenih ustanova u zemlji. U 

sklopu njih preko 150.000 graĽana je obavilo pomenute preglede a nekoliko 

hiljada njih upuĺeno je na dalju dijagnostiku. Ovom akcijom, koja se jednom 

meseļno sprovodi od septembra 2017. godine, teģiġte se sa leļenja posledica 

prebacuje na prevenciju i rano otkrivanje bolesti u fazi kada su veĺe ġanse za 

izleļenje. Time se podiģe opġte zdravlje nacije, ali nisu zanemareni ni finansijski 

efekti za zdravstvo. Svaki dinar uloģen u preventivu ġtedi 16 dinara u leļenju 

posledica bolesti.  

 Omoguĺavanjem redovnog i kvalitetnog struļnog usavrġavanja i 

adekvatnih uslova za rad, koji ukljuļuju i savremenu opremu, stvaraju se uslovi 

za nove generacije lekara koji ĺe doprineti razvoju zdravstva a samim tim i 

celokupnom razvoju Srbije.  

 PREDSEDNIK: Hvala. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Dalibor Radiļeviĺ.  

 Izvolite. 



 

 

 DALIBOR RADIĻEVIĹ: Zahvaljujem, predsednice.  

 Poġtovani ministre, gospodo oficiri , poġtovane koleginice i kolege, 

podneo sam amandman na ļlan 2. Predloga zakona o vojnom obrazovanju.  

 Imajuĺi u vidu da je vojno obrazovanje vrlo specifiļno i da je preteģno 

namenjeno obrazovanju kadrova za rad na poslovima odbrane i bezbednosti, ne 

treba zaboraviti da se ovde ġkoluju i kadrovi koji ĺe svojim inģenjerskim 

znanjem unaprediti u buduĺnosti i namensku industriju.  

 Same reļi Ănamenska industrijañ ukazuju da je to proizvodnja proizvoda 

i pruģanje usluga koje su specijalne namene. Mahom su to proizvodi u domenu 

naoruģanja za potrebe vojske, ali tu spadaju i specijalna, da ne kaģem tajna, 

istraģivanja, kao ġto su nuklearne tehnologije, istraģivanje svemira i sliļno. 

Namenska industrija se bavi proizvodnjom vojnih aviona, brodova za potrebe 

ratne mornarice, specijalnih vojnih vozila, oruģja, kao i elektronskih sistema.  

 Znajuĺi da tehnologija danas izuzetno brzo napreduje, moramo voditi 

raļuna o tome da stalno budemo ukorak sa svetom, a posebno sa zemljama koje 

nas okruģuju. Kako bismo zadrģali korak sa okruģenjem, potreban nam je dobar i 

stabilan inģenjerski kadar. Vojne ġkole i akademije su najpozvanije da ovakav 

kadar ġkoluju zato ġto su njihovi pitomci veĺ proġli  sve bezbedonosne provere i 

meĽu njima treba traģiti struļnjake koji ĺe unaprediti namensku industriju i 

doprineti sveukupnom razvoju Republike Srbije. Hvala. 

 PREDSEDNIK: Na ļlan 2. amandman je podnela poslanica Ljiljana 

Maluġiĺ.  

 Izvolite. 

 LjILjANA  MALUĠIĹ: Hvala, predsednice.  

 Uvaģeni ministre sa saradnicima iz Ministarstva, gospodo oficiri  Vojske 

Republike Srbije, gospodo iz BIA, ja sam podnela amandman na ļlan 2. kojim 

dodajem stav 6. Ja ĺu bolje objasniti kako se vojnostruļnim osposobljavanjem 

obezbeĽuje sveukupni razvoj Republike Srbije, s osvrtom na smanjenje 

socijalnih razlika.  

 Naime, Zakon o obrazovanju donet je 2017. godine, a zakon o vojnom 

obrazovanju treba samo da se usaglasi sa Zakonom o obrazovanju, odnosno treba 

da se usaglase normativna akta da bi vojnoġkolske ustanove postale integralni 

deo obrazovnog sistema.  

 Ja stalno potenciram, kada govorim o amandmanima ġto se tiļe 

obrazovanja, da mladi ljudi treba da budu obrazovani, jer obrazovanje daje 

slobodu, daje moguĺnost izbora. Obrazovani ljudi u svakoj drģavi ļine elitu. I ne 

samo to, ġto je veĺi procenat obrazovanih ljudi, to je drģava jaļa. Pogledajte 

samo razvijene zemlje poput Nemaļke i ostalih razvijenih zemalja.  

 Naġa zemlja ulaģe mnogo para u obrazovanje, i to je dobro. Na taj naļin 

se smanjuju socijalne razlike. Kako? Tako ġto mnogo dece upisuje Vojnu 

akademiju, a Vojna akademija daje besplatno ġkolovanje, besplatnu ishranu, 

besplatnu zaġtitu, besplatan stan, apsolutno sve. Zamislite koliko je to na 



 

 

godiġnjem nivou, to je otprilike 4.000 evra; ļetiri  godine, to je 16.000 evra. Ako 

imate dvoje dece, to je 32.000 evra. Moģete kupiti stan jednom detetu.  

 Tako radi odgovorna vlast. Ġto su ljudi obrazovaniji, ġto imaju viġe 

skrupula, oni znaju da se ulaģe u drģavu a da se od nje ne otima.  

 Joġ bih rekla da odgovorna vlast svake drģave vodi raļuna o svojoj 

populaciji  i to je socijalno odgovorna politika. Tako radi Srpska napredna 

stranka. Ja ĺu, naravno, u danu za glasanje podrģati svoj amandman. Hvala. 

 PREDSEDNIK: Na ļlan 2. amandman je podnela poslanica Tijana 

Davidovac.  

 Izvolite. 

 TIJANA DAVIDOVAC : Zahvaljujem, predsedavajuĺa.  

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

poġtovani graĽani, amandman na ļlan 2. zakona predloģila sam kako bi se 

preciznije definisao ovaj zakon u smislu jaļanja regionalne saradnje kroz 

unapreĽenje sistema vojnog obrazovanja kao dela obrazovnog sistema Republike 

Srbije koji je u nadleģnosti Ministarstva odbrane.  

 Vojno obrazovanje zasniva se na potrebama ġkolovanja, usavrġavanja i 

vojnostruļnog osposobljavanja, koje podrazumeva programe obuke za rezervne 

oficire Vojske Srbije, zatim programe obuke za kandidate za prijem u 

profesionalnu vojnu sluģbu i program obuke za strane drģavljane.  

 Doprinos usvajanja Predloga zakona o vojnom obrazovanju obrazovnom 

sistemu Republike Srbije ogleda se i u uticaju na razvoj naġe zemlje, ġto ima za 

posledicu kako unapreĽenje bilateralne saradnje tako i unapreĽenje regionalne 

saradnje, ġto podrazumeva jedan od spoljnopolitiļkih prioriteta Republike Srbije, 

koji se ostvaruje kroz veoma aktivno uļestvovanje u radu regionalnih inicijativa i 

organizacija koje za Ministarstvo odbrane Republike Srbije predstavljaju 

znaļajnu podrġku u procesu reforme sistema odbrane.  

 Pozivam svoje kolege da u danu za glasanje podrģe predloģeni 

amandman.  

 PREDSEDNIK: Hvala. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Vesna Markoviĺ.  

 Da li  ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Mirko Krliĺ.  

 Da li  ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite. 

 MIRKO KRLIĹ: Hvala, gospoĽo predsedavajuĺa.  

 Gospodine ministre sa saradnicima, gospodo oficiri , poġtovani narodni 

poslanici, ja ĺu i u ovom amandmanu insistirati na opġtoj potrebi da se unapredi 

odnos i da se zaġtite Srbi u okruģenju. 

 Kako je danas naġim sunarodnicima u okruģenju, kakvi su putokazi 

njihove buduĺnosti, to moramo prepoznati. Vidimo da su Hrvatsku preplavila 

spomen-obeleģja i parole iz vremena zloļinaļke NDH. Francu Ferdinandu se 



 

 

podiģe spomenik u Sarajevu, Klin tonu je veĺ podignut u Priġtini. Zbog svoje 

srpske suġtine, Njegoġeve kosti nemaju spokoja. Svetozar Miletiĺ je podozriv, a 

njegov i vaġ Novi Sad ima onih koji su psiholoġki spremni za Franca Jozefa i 

Konrada fon Hecendorfa. 

 Da li  u takvom stanju mi moģemo da zanemarimo, kako smo pre neki 

dan, naģalost, ļuli  od jedne narodne poslanice, istoriju i tradiciju, kao 

mitomaniju? Da li  smemo da napravimo koheziju izmeĽu ļasne proġlosti i 

buduĺnosti? Koga smo to u buduĺnosti pitali da na tu koheziju imamo pravo? 

Neki dogaĽaji i ljudi moraju ostati moralni i duhovni i emocionalni putokazi 

narodu. O njima se ne uļi. Na njima se uļi, sa punom verom u ispravnost svih 

njihovih postupaka i ģrtava. Hvala. 

 PREDSEDNIK: Hvala. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo poslanik Marko Atlagiĺ. 

 Izvolite. 

 MARKO ATLAGIĹ: Uvaģena predsednice Skupġtine, vojne akademce 

moramo vaspitavati i na delima ratnih vojskovoĽa kao ġto je, pored ostalih, 

general Ratko Mladiĺ, koji je rekao: ĂGranice se krvlju crtaju i prekrajaju, 

otadģbina brani svim snagama. Nije mrtav vojnik ako da ģivot za otadģbinu, 

mrtav je ako izgubi svoje vekovno ognjiġte.ñ 

 U nekim vojnim akademijama izuļava se kako je general Mladiĺ 1994. 

godine namagarļio i ponizio, pred gomilom svetskih medija, omiljenog 

Klin tonovog generala Veslija Klarka ubedivġi ga da zamene vojniļke kape, zbog 

ļega su pljuġtale ostavke u Vaġingtonu. General Mladiĺ je, kao niko u istoriji , 

ponizio oficire NATO-a kada ih je uzeo za taoce i koristio kao ģivi zid od napada 

NATO-a iz vazduha vezujuĺi ih za bandere u blizini skladiġta municije, kako bi 

njih, svoje, bombardovali. Ovo je Mladiĺevo lukavstvo i ovo se izuļava u 

mnogim vojnim akademijama. 

 Poġtovana predsednice, Srpska napredna stranka na ļelu sa Aleksandrom 

Vuļiĺem i Pokret socijalista na ļelu sa Aleksandrom Vulinom zalaģu se za to da 

se ponovo vrate ļast, ponos i ugled srpske vojske iz ponora u koji su je bacile 

Ădosmanlijskeñ vlasti na ļelu sa Tadiĺem, zvanim ĂLipicanerñ, koji je 2006. 

godine rekao: ĂĠta ĺe nam Vojskañ. I, gle ļuda, nema nimalo stida. Hvala. 

 PREDSEDNIK: Na ļlan 2. amandman je podneo Marijan Ristiļeviĺ.  

 Izvolite. 

 MARIJAN RISTIĻEVIĹ: Dame i gospodo narodni poslanici, poġto je 

tema mog amandmana poljoprivreda, ja se radujem kiġi koja je sinoĺ pala i na 

takav naļin... A bila je, ļini mi se, izreka u ranijim srpskim vladama da kad 

padne ĽurĽevdanska kiġa nemamo problema ni za budģet, pa ni za vojni budģet. 

Ja se radujem toj kiġi i nadam se da su kolege koje su juļe marġirale sremskim 

oranicama doprinele toj kiġi i na tome sam im zahvalan. 

 U poljoprivredi vaģi geslo ï kakvo seme posejeġ, kakvu setvu obaviġ, 

takav plod treba oļekivati. Dakle, ovi pre nas nisu sejali ni sadili, veĺ su samo 



 

 

brali, doduġe i prodavali. Setva i dobra ģetva zavise od ulaganja. Oni nisu ulagali 

u Vojsku, ġto je naġa namera. Oni su viġe ulagali u ministra vojnog i u njegove 

paġnjake, livade, zgrade koje su nicale na tom paġnjaku. 

 Mi  moramo dizati bruto druġtveni proizvod. Ja mislim da je 

poljoprivreda naġa komparativna prednost i da kroz poljoprivredu, preradu i 

energetiku iz poljoprivrede mi treba da napravimo veĺi druġtveni proizvod i da 

bude viġe novca i za Vojsku. 

 Smatram da naġoj vojsci ne nedostaje hrabrosti, ali je moramo dobro 

opremiti modernim oruģjem, da bude snaga koja moģe da odvrati potencijalne 

protivnike. Nikako ne smemo da se bavimo Vojskom i privredom i ekonomijom 

ove zemlje na naļin kako su radili ovi pre nas. To se svodi otprilike na ono ï oni 

su posejali ļvarke i ļekaju da nikne prase, i to prase im nikada nije niklo. Hvala. 

 PREDSEDNIK: Na ļlan 2. amandman je podneo Marko Parezanoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podnela Stanija Kompiroviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podneo Zvonimir ņokiĺ. 

 Izvolite. 

 ZVONIMIR ņOKIĹ: Zahvaljujem. 

 Gospodine ministre i gospodo oficiri , poġtovani narodni poslanici, 

obrazovanje u Vojsci Srbije podrazumeva, kao ġto znamo, srednje obrazovanje i 

vaspitanje, visoko obrazovanje, usavrġavanje, vojnostruļno osposobljavanje itd. 

MeĽutim, ja bih naglasio jednu veoma bitnu stvar koja je znaļajna za ļitavo 

druġtvo, a to je da je Vojska, tj. vojno ġkolstvo, vojno obrazovanje najbolji 

primer sprovoĽenja celoģivotnog obrazovanja, faktiļki od prvih dana kada se 

krene u vojne ġkole pa do zavrġetka ļitave karijere. 

 Mi  inaļe u druġtvu nemamo sliļne primere, moģda u medicini, gde se 

ljudi celoģivotno obrazuju na tako organizovan naļin kao ġto je u Vojsci, doduġe 

u malo komfornijim uslovima, ali Vojska moģe biti primer upravo ļitavom 

druġtvu. Kroz ļitavu vojnu karijeru, pripadnici Vojske Srbije se stalno 

usavrġavaju, stalno se obavljaju razni kursevi osposobljavanja, ġkolovanja itd., 

tako da je to odliļan primer i za ostale kako to treba organizovati. 

 Posebno naglaġavam znaļaj vojnostruļnog osposobljavanja joġ jednom 

zato ġto ono daje moguĺnost da se sprovodi i meĽuvojna, meĽuarmijska saradnja 

sa stranim drģavljanima, tako ġto i oni mogu da se ġkoluju i obrazuju u naġim 

vojnostruļnim ustanovama, jer ĺemo svakako imati priliku, zbog izvoza 

naoruģanja i vojne opreme, da to ļinimo. 

 PREDSEDNIK: Hvala. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela Olivera Peġiĺ. 

 Izvolite. 

 OLIVERA PEĠIĹ: Zahvaljujem. 



 

 

 Poġtovana predsednice, uvaģeni ministre sa saradnicima, podnela sam 

amandman kojim predlaģem da se u ļlanu 2. Predloga zakona doda stav 6. koji 

glasi: ĂVojnostruļnim osposobljavanjem obezbeĽuje se sveukupni razvoj 

Republike Srbije, s posebnim osvrtom na socijalnu ravnopravnost.ñ 

 Postojeĺi Zakon o vojnim ġkolama i vojnim nauļnoistraģivaļkim 

ustanovama nije u skladu s propisima koji ureĽuju sistem obrazovanja u 

Republici Srbiji. Usvajanjem propisa koji ureĽuju specifiļnosti vojnog 

obrazovanja dovrġiĺe se proces usklaĽivanja propisa i vojnoġkolske ustanove ĺe 

postati integralni deo obrazovnog sistema u Republici Srbiji. 

 Ovim predlogom zakona uļenici, kadeti, odnosno studenti i nastavno 

osoblje u visokoġkolskim ustanovama dobijaju status vojnih lica i posebna prava, 

obaveze, ali i odgovornosti. Srednje vojne ġkole mogu se osnivati kao gimnazija, 

srednja struļna ġkola i meġovita ġkola (koja je i gimnazija i srednja struļna 

ġkola), u skladu s propisima u oblasti obrazovanja. 

 Sve ovo ġto sam navela, kao i ulaganja u vojno obrazovanje koja su se u 

prethodnim godinama desila doprineĺe sveobuhvatnom razvoju Republike Srbije, 

a svakako i ostvarivanju socijalne ravnopravnosti. Ovaj moj amandman upravo 

ide u tom pravcu. Zahvaljujem. 

 PREDSEDNIK: Na ļlan 2. amandman je podneo poslanik Ivan 

Manojloviĺ. 

 Izvolite. 

 IVAN  MANOJLOVIĹ: Zahvaljujem. 

 Uvaģeni gospodine ministre, poġtovani oficiri , predstavnici BIA, dame i 

gospodo narodni poslanici, ovim amandmanom dodatno se definiġe ļlan 2. ovog 

zakona.  

 Pre nego ġto obrazloģim, ģeleo bih samo zarad javnosti i graĽana Srbije 

da kaģem da nekih ovde danas u sali nema upravo kada se raspravlja o Zakonu o 

Vojsci, a usuĽivali su se da u poslednjoj predizbornoj kampanji za svoj slogan 

uzmu reļi naġeg velikog vojskovoĽe Ģivojina Miġiĺa, a danas nikoga od njih 

ovde u sali. Ali  to je valjda veĺ jasno svima u Srbiji, o tome svedoļi njihov 

poslednji rezultat na izborima. 

 Da se vratim na ovaj amandman. Ministarstvo privrede i Ministarstvo 

odbrane zaista dobro saraĽuju, i to je za svaku pohvalu, joġ jedan pokazatelj o 

dobrom funkcionisanju celokupne Vlade Republike Srbije. Zahvaljujuĺi upravo 

toj dobroj saradnji, danas imamo pokrenute razliļite projekte u oblasti namenske 

industrije.  

 Ģeleo bih da pohvalim, gospodine ministre, i poslednju nabavku novih 

sredstava, a to je 740 juriġnih puġaka, inaļe, jedan deo od onih 26 razliļitih grupa 

naoruģanja, ġto ĺe doprineti boljoj osposobljenosti tj. boljoj opremljenosti Vojske 

Republike Srbije.  



 

 

 Ovaj predlog zakona nesumnjivo ĺe podrģati svi oni koji poġtuju, cene i 

vole, ali i oni koji se raduju sve veĺoj osposobljenosti Vojske Republike Srbije. 

Hvala puno. 

 PREDSEDNIK: Na ļlan 2. amandman je podnela narodna poslanica 

Stanislava Janoġeviĺ.  

 Izvolite. 

 STANISLAVA JANOĠEVIĹ: Hvala, predsednice Skupġtine.  

 Srbija je iznedrila vrhunske pilote, padobrance, tenkiste, inģenjere, koji 

su odrastali i sazrevali uz himnu, zastavu i grb. I onda, negde poļetkom 2000. 

godine, doġla je jedna delegacija sastavljena od sociologa, vinogradara i maġinca, 

uz duģno poġtovanje tim profesijama i pozivima, koji su Ministarstvo odbrane i 

Vojsku Srbije demolirali i doveli na rub egzistencije.  

 Zamislite sad, drage kolege, svako od vas da je major, pukovnik i 

general, da je svoj ģivot posvetio otadģbini i da je radio maksimalno moralno i 

posveĺeno svojoj drģavi i svom narodu, i onda je neko doġao jednog dana i rekao 

ï viġe niste potrebni, viġak ste. Otiġli  ste kuĺi. Da li su se oni uopġte pitali kako 

ĺe se ljudi koji su tada ostali bez svog radnog mesta uklopiti u civilno poslovanje 

i normalan ģivot, kako ĺe se njihove porodice prehraniti i od ļega ĺe ģiveti? 

 Vlada Republike Srbije i predsednik Republike rekli su da ĺe se aktivno 

ulagati u razvoj Vojske, vojnog naoruģanja i mehanizacije, kao i ljudstvo i nivo 

obrazovanja. Stoga ulaģem ovaj amandman, koji ĺe u potpunosti doprineti 

razvoju i definisanju ciljeva obrazovanja Vojske.  

 PREDSEDNIK: Reļ ima narodni poslanik Radoslav Milojiļiĺ, po 

amandmanu. 

 RADOSLAV MILOJIĻIĹ: Vreme grupe ĺu koristiti; imamo ļetiri  i po 

minuta, mislim. 

 Vojska jeste institucija sa najveĺim poverenjem graĽana u nju, ali 

nesavesnim bavljenjem politikom vladajuĺe partije i u takvoj instituciji  moģe 

doĺi do toga da na mesto ministra doĽe osoba koja nikakve veze sa Vojskom 

nema, kao i sada. Tako mislim i na prethodnog ministra odbrane, ne na 

gospodina ņorĽeviĺa veĺ Gaġiĺa. Moģe doĺi do toga da taj ministar sebi da za 

pravo da izda nareĽenje posle kojeg ģivot izgubi sedmoro ljudi, obuļenih, 

ġkolovanih, iskusnih i odgovornih. Posle toga moģe da se desi da nema 

odgovornosti, da nema istrage, da nema odgovornih za sedam izgubljenih ģivota, 

bez obzira na to da li  su vojna ili  civilna lica.  

 Joġ jedan dokaz da smo mi druġtvo koje ne ide u dobrom smeru ï a sada 

za ovaj drugi deo ne optuģujem nikoga, naravno, nijednu politiļku partiju ï jeste 

da je, naģalost, izraģavam sauļeġĺe porodici, noĺas 21. ģena za ļetiri  meseca 

izgubila ģivot, i to u Kosjeriĺu. 

 (Aleksandar Martinoviĺ: Ġta je ovo?)  

 To su frapantni podaci. Nema potrebe za ovakvom reakcijom, jer sam 

rekao da ovim drugim delom ne optuģujem nikoga. Ovo je generalno problem, za 



 

 

druġtvo u celini, i svi mi koji se bavimo javnim poslom, koji se bavimo 

politikom, pogotovo vi koji vodite najvaģnije institucije u ovoj zemlji treba da 

postavite pitanje kuda mi kao druġtvo u celini idemo.  

 Ovom stvari ne optuģujem nikoga, ali, da, prvom stvari optuģujem 

nesavesnog ministra odbrane ili  moģda ministra zdravlja, koji su odgovorni za 

sedam izgubljenih ģivota u helikopterskoj nesreĺi. Zbog toga su kako ceo sistem 

odbrane tako i svi sistemi u drģavi Srbiji izuzetno vaģni. Ako to nije moglo da se 

spreļi, onda bar mora da postoji odgovornost ï ko je odgovoran, ko je izdao 

nareĽenje, ko je uputio vojne pilote u nevreme da obave odreĽeni zadatak. 

Pritom ne kaģem da su imali loġu nameru ti koji su nareĽenje izdali, ali vi, 

gospodo oficiri , znate da se neke stvari rade, da se neke stvari ne rade, ako nije 

znao ministar vojni. Naģalost, zbog toga smo mi govorili svih ovih dana da ni 

ovaj sadaġnji ministar nije kompetentan, ni sa politiļke ni sa struļne strane, da 

obavlja ovu funkciju. Hvala.  

 PREDSEDNIK: Reļ ima ministar Vulin.  

 Izvolite. 

 ALEKSANDAR VULIN : Ġta da vam kaģem? Poļelo je, naravno. 

Pokuġali smo da govorimo o zakonu, a sada ĺemo reke mrģnje, neznanja, jeda, 

zato ġto ih viġe niko niġta ne pita u sistemu odbrane, morati da sluġamo.  

 Zanima me ļime je to gospodin Ġutanovac zasluģio da bude ministar 

odbrane. Time ġto je prekrġio zakon, ġto je napustio jedno ministarstvo, uzeo 

otpremninu i postao ministar u drugom ministarstvu? Pretpostavljam da je to. Ne 

znam ļime je zasluģio to, ali znam da svako ko se nalazi na ovom mestu ima 

odgovornost da vodi raļuna o Vojsci Srbije i da ne uniġtava oruģje, armiju i 

oficire, veĺ da stvara i oruģje, i armiju, i oficire. Znamo kako je to bilo u 

proteklom periodu. Znate, samo kad vidite koliļinu naoruģanja koju smo sada 

nabavili, kada vidite promene koje vrġimo u Vojsci, kada vidite vraĺanje srpske 

vojske tamo gde joj je mesto, onda znate zaġto je nekompetentan.  

 Znate ġta je ovde suġtinski problem? Ovde je suġtinski problem to ġto oni 

doģivljavaju Vojsku kao plen, pa ko je ministar ï on gospodari, on je bog. Ne, u 

Vojsci se znaju pravila, zna se ġta radi Vojska, ġta radi Ministarstvo odbrane. Ja 

nisam bog u Ministarstvu, moj je posao da obezbedim novac, moj je posao da 

obezbedim da se politika ove zemlje sprovodi. Ja to radim. A to ġto ste vi nauļili  

da pravite bogove koji nose letaļke kombinezone koje im tamo ġiju i prave, to je 

vaġ problem.  

 Nemojte da koristite ovu tragediju, molim vas. Nemojte, ako imate 

obraza, ako imate stida. Nemojte da optuģujete ljude za smrt. Nemate prava na 

tako neġto. To nema prava nijedan politiļar da uradi. To imaju pravo samo 

sudovi. Niko nije doneo takvu odluku. Kako vas nije sramota? Sedam mrtvih.  

 (Radoslav Milojiļiĺ: Gde je sudska presuda? Dve godine.) 

 Saļekajte, molim vas, sudsku presudu, izdrģite toliko. Razumem vaġu 

mrģnju, ali nemate pravo da nareĽujete pravosuĽu ġta ĺe da radi. Molim vas, 



 

 

izdrģite. Izdrģite zbog tih porodica da ne pokazujete toliku mrģnju. Nemojte im 

otvarati rane, nemojte. Zamislite, kada bi se sada bilo ko od nas usudio da one 

tragedije na Pasuljanskim livadama ili  pad Ămigañ 2009. godine koristi u 

politiļke svrhe... Nemojte.  

 PREDSEDNIK: Po amandmanu? 

 (Aleksandar Martinoviĺ: Replika.) 

 Prvo povreda Poslovnika.  

 Reļ ima narodni poslanik Marijan Ristiļeviĺ.  

 Izvolite. 

 MARIJAN RISTIĻEVIĹ: Dame i gospodo narodni poslanici, ļlan 107 ï 

dostojanstvo Narodne skupġtine.  

 GospoĽo predsedavajuĺa, uz puno razumevanje za toleranciju za ostatak 

opozicije ili  ono ġto se zove opozicija, smatram da je trebalo da prekinete 

govornika iz Smederevske Palanke koji je govorio o jednoj nesreĺi.  

 Dakle, pre pet dana je u SAD, u Dģordģiji, pao ameriļki avion, sa pet 

poginulih. Pre toga, pre dva meseca, takoĽe u razvijenim Sjedinjenim Ameriļkim 

Drģavama pao je avion i poginuli  su pilot i oficir.  

 Ministar je veĺ govorio ġta se deġavalo na treningu prilikom veģbe dok je 

ministar bio gospodin Ġutanovac. Nama ne pada na pamet da politiziramo, niti da 

politiļki iskoriġĺavamo bilo ļiju smrt, a posebno ne smrt vojnika koji su stradali 

prilikom jedne humanitarne akcije.  

 To pokazuje da Demokratska stranka, ono ġto je govorio gospodin 

Ģivkoviĺ, viġe nije ni demokratska, a nije ni stranka. Mislim da ih treba 

spreļavati u ovim morbidnim namerama da svaku nesreĺu pokuġaju da iskoriste i 

steknu neke politiļke poene na smrti ljudi koji su, ponavljam, bili  u jednoj 

ļasnoj, humanitarnoj akciji . Pritom, njihove porodice trpe takoĽe odreĽene 

posledice zbog gubitka najmilijih. Mislim da nema gnusnijeg ļina od toga da se u 

Narodnoj skupġtini ispolitizira smrt odreĽenih osoba, s obzirom na to da se ni u 

jednoj drģavi, a ja sam naveo jednu koja je njima omiljena, to ne ļini.  

 Hvala i ne traģim da se glasa.  

 PREDSEDNIK: Hvala.  

 Reļ ima narodni poslanik Aleksandar Martinoviĺ, dva minuta. 

 Izvolite. 

 ALEKSANDAR MARTINOVIĹ: Dame i gospodo narodni poslanici, 

ovo ġto radi DS veĺ mesecima je neļoveļno, licemerno, nekrofilno, morbidno i, 

mogu slobodno da kaģem, bolesno.  

 Optuģivati vladajuĺu partiju, pritom misleĺi na Srpsku naprednu stranku, 

da je ona htela smrt bilo koga, smrt tih vojnika, pilotaé Kaģe prethodni govornik 

ï neko im je rekao da izvrġe neki zadatak. Pa taj zadatak se sastojao u tome da iz 

Novog Pazara prevezu bolesnu bebu na VMA , da joj spasu ģivot. Sada je 

Bratislav Gaġiĺ, sada je Vuļiĺ, sada je Lonļar, sad smo mi iz SNS-a hteli da 

padne helikopter i da se desi nesreĺa?!  



 

 

 Ustane ļovek i kaģe ï ministar vojni je nesposoban za funkciju koju 

obavlja, ali, samo da vam kaģem, sinoĺ je ubijena jedna ģena.  

 Ljudi, ovde sede ljudi koji su u braku, koji imaju svoje supruģnike, koji 

imaju decu, neki imaju i unuke, pa da li  vi mislite da neko stvarno u Srpskoj 

naprednoj stranci trlja ruke kada se u Srbiji desi bilo kakva nesreĺa, kada neko 

pogine, kada, ne daj boģe, neko nekog ubije, desi se kriviļno delo silovanja, ili  

bilo ġta ġto uģasava svakog normalnog ļoveka? Ni u jednoj normalnojé 

 (Radoslav Milojiļiĺ: Samo se Vuļiĺ napije kada ubiju ņinĽiĺa.) 

 Neĺu da odgovaram na ova divljaļka dobacivanja gospodina koji je 

upropastio sopstvenu opġtinu. 

 U jednoj normalnoj i pristojnoj zemlji normalni i pristojni ljudi ne 

pokuġavaju da steknu politiļke poene na nesreĺi, na smrti nevinih ljudi. To radi 

iskljuļivo DS, i to radi veĺ viġe od godinu dana.  

 PREDSEDNIK: Hvala.  

 Na ļlan 2. amandman je podnela poslanica Jelena Ģariĺ Kovaļeviĺ.  

 Izvolite. 

 JELENA ĢARIĹ KOVAĻEVIĹ: Zahvaljujem, gospoĽo Gojkoviĺ.  

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, koleginice i kolege narodni poslanici, 

podnoġenjem amandmana ģelim da dam podrġku politici Vlade Republike Srbije, 

jer sam ubeĽena da ĺe Vlada nastaviti putem razvoja i ulaganja u naġu vojsku i 

sistem odbrane, putem jaļanja naġih bezbednosnih struktura, kako Vojske tako i 

Policije.  

 Podsetila bih na posetu Aleksandra Vuļiĺa Moskvi 2016. godine, koja je 

za Srbiju od velikog znaļaja jer je samo iz te posete Srbija sada bogatija za ġest 

Ămigovañ, 30 tenkova i 30 oklopnih vozila. Konaļno smo u moguĺnosti da 

nabavljamo i da raspolaģemo najsavremenijim sredstvima odbrane i da drģimo 

visok stepen bezbednosti. 

 U toku 2017. godine imali smo oko 150 aktivnosti meĽunarodne 

saradnje. Viġe od 450 vojnika, pripadnika Vojske Srbije, uļestvovalo je u 

multinacionalnim veģbama. Organizovane su ministarske posete. Sve ovo 

ukazuje na visok nivo na kome se nalaze odbrana i bezbednost u Srbiji. Ļinjenica 

je da su potpisani memorandumi o razumevanju izmeĽu naġe vlade i vlada 

mnogih drģava koji se odnose na vojnu, odbrambenu i industrijsku saradnju u toj 

oblasti.  

 Posebno bih ģelela da pohvalim saradnju naġe vojske sa civilnim 

sektorom. Vojska je oslonac svim graĽanima. Ona pomaģe u elementarnim 

nepogodama i drugim sliļnim situacijama koje se ne mogu predvideti, ali takoĽe 

pomaģe i na drugi naļin. Naveġĺu samo koliko je vaģno za lokalno stanovniġtvo 

to ġto su u toku 2017. godine pripadnici Vojske uļestvovali u izgradnji puta u 

dve mesne zajednice. 



 

 

 Koristim priliku da pozovem ministra da tako bude i u ovoj godini i 

nadalje. Sigurna sam da hoĺe i da ĺete brinuti o sigurnosti Srbije, stabilnosti 

Srbije i bezbednosti naġih graĽana. Zahvaljujem. 

 PREDSEDNIK: Hvala.  

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodna poslanica Studenka Kovaļeviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite. 

 STUDENKA KOVAĻEVIĹ: Zahvaljujem, uvaģena predsedavajuĺa.  

 Vojska Srbije kao jedan od svojih prioriteta ima razvoj odbrambene 

industrije Srbije, jer je zahvaljujuĺi njenom radu Srbija od izvoza naoruģanja u 

poslednjih pet godina inkasirala 1,215 milijardi dolara.  

 S tim u vezi, planirana ulaganja u namensku industriju u 2018. godini su 

sledeĺa: 9,7 miliona evra uloģiĺe drģava u fabriku ĂZastava oruģjeñ iz 

Kragujevca; 6,8 miliona biĺe uloģeno u ĂTeleoptikñ iz Zemuna; 4,4 miliona evra 

dobiĺe fabrika ĂMilan Blagojeviĺñ iz Luļana; ļetiri  miliona evra uloģiĺe drģava u 

novu fabriku ĂPrvi partizanñ u Uģicu; ļetiri  miliona evra dobiĺe Vazduhoplovni 

zavod ĂMoma Stanojloviĺñ iz Batajnice; planirano je ulaganje 3,5 miliona evra u 

ĂPrvu petoletkuñ iz Trstenika; tri miliona evra dobiĺe Tehniļki remontni zavod iz 

Ļaļka; 2,5 miliona evra biĺe isplaĺeno FAP-u iz Priboja; dva miliona evra dobiĺe 

Tehniļki remontni zavod iz Kragujevca.  

 Da su ova ulaganja opravdana i da se u praksi uloģeni novac viġestruko 

vraĺa u budģet, govore nam i primeri kao ġto je ĂPrva iskrañ Bariļ. Ulaganjem u 

nove proizvodne kapacitete od 1.500.000 evra, ĂPrva iskrañ Bariļ obezbedila je 

da joj godiġnji promet poraste za ļitava dva miliona evra i moĺi ĺe da zaposli i 

nove radnike. 

 Posle duģeg vremena kompanija ĂIskrañ vratila je svoju prvobitnu 

namenu, a to je da se bavi iskljuļivo proizvodnjom brizantnih eksploziva za 

potrebe Vojske Srbije i za proizvoĽaļe privrednih eksploziva. Kompanija je, 

zahvaljujuĺi transferu tehnologija i ekstraprofitu koji je ostvarila time, sav taj 

profit uloģila u obnovu kapaciteta i fabrika je sada potpuno zanovila kapacitete, 

na zadovoljstvo ostalih fabrika namenske industrije, a 80% naġih kapaciteta je 

orijentisano ka izvozu. 

 Ostale primere ĺu izneti u svom narednom izlaganju. Zahvaljujem. 

 PREDSEDNIK: Na ļlan 2. amandman je podneo poslanik Igor Beļiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Na ļlan 2. amandman je podneo poslanik Mladen Lukiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite. 

 MLADEN LUKIĹ: Zahvaljujem, predsednice. 

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, koleginice i kolege, u cilj u oļuvanja 

bezbednosti i u odgovoru na sve bezbedonosne izazove, potrebno je da se struļno 



 

 

osposobljavanje uskladi sa ciljevima koje Srbija ima u tom pravcu, odnosno da 

programi obuke budu reprezentativni.  

 Program obuke podrazumeva program odrģavanja i unapreĽenja steļenih 

znanja i veġtina, kao i osposobljavanje profesionalnog vojnika da uspeġno 

izvrġava svoje duģnosti u okviru jedinice. Obuka u Vojsci se sprovodi planski i 

sistematski, kao trajan proces obuļavanja i uveģbavanja njenih pripadnika, sa 

ciljem osposobljavanja za obavljanje duģnosti komandira odeljenja, komandira 

voda, odnosno drugih duģnosti tog nivoa u rodu i sluģbi i uspeġno izvrġavanje 

misija i zadataka Vojske Srbije; za rezervne oficire, za dobijanje reprezentativnih 

profesionalnih vojnika, koji su osnovni izvrġioci mnogobrojnih vojniļkih 

zadataka i duģnosti; struļno-specijalistiļkih i manje sloģenih i pomoĺnih poslova 

u komandama, jedinicama i ustanovama Vojske Srbije, kao i da mogu odgovoriti 

zadacima operativnog angaģovanja. Zahvaljujem. 

 PREDSEDNIK: Hvala.  

 Na ļlan 2. amandman je podneo poslanik Nikola Joloviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Na ļlan 2. amandman je podneo poslanik Radoslav Cokiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite. 

 RADOSLAV COKIĹ: Poġtovana predsedavajuĺa, poġtovani ministre, 

gospodo oficiri , Vojska je svakako, to sam rekao i proġli  put, jedan od 

najureĽenijih sistema naġeg druġtva i sistem za primer kako treba da budu 

organizovane druge celine. 

 Izmenom ovog zakona o vojnom obrazovanju mi ga popravljamo, a 

donosimo ga po hitnom postupku da bi generacije koje se od septembra upisuju 

mogle da idu po novom zakonu. 

 Ono ġto je vaģno jeste da se Vojska i stareġine, poġtujuĺi naġe okruģenje 

koje imamo i politiku koju vodimo, obrazuju na pravi naļin, pre svega za 

odbrambena dejstva, za uļeġĺe u mirovnim misijama, a ono ġto mene posebno 

zanima i svakako je u interesu graĽana jesu dejstva u vanrednim situacijama. Po 

prirodi posla, imao sam priliku da se time bavim, vanrednim situacijama, i 

moram da vam kaģem da su vojska i policija na najbolji i najbrģi naļin ukazivale 

pomoĺ graĽanstvu, reġavale probleme na terenu i otklanjale posledice. 

Donoġenjem ovog zakona, oļekujem da ĺe to da ide u joġ boljem smeru. Hvala.  

 PREDSEDNIK: Na ļlan 2. amandman je podneo poslanik Ģarko 

Bogatinoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite. 

 ĢARKO BOGATINOVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺa. 

 Poġtovani ministre sa saradnicima, gospodo oficiri , Centar Ministarstva 

odbrane za lokalnu samoupravu Leskovac je tri puta zaredom proglaġen za 

najbolji u okviru Regionalnog centra Ministarstva odbrane Niġ. To se pokazalo 



 

 

prilikom davanja ocene usaglaġenosti planova odbrane lokalnih samouprava sa 

Planom odbrane Republike Srbije. Grad Leskovac dobio je ocenu o saglasnosti 

kao prvi grad u Srbiji, a pored Grada i ostalih pet opġtina u Jablaniļkom 

upravnom okrugu takoĽe je dobilo pozitivnu ocenu o saglasnosti, znaļi 

stoprocentno.  

 Do ovakvih rezultata doġlo se izuzetno profesionalnim radom lokalnih 

samouprava i pruģenom nesebiļnom pomoĺi od strane Centra Ministarstva 

odbrane za lokalnu samoupravu grada Leskovca. Ponovo je doġla do izraģaja 

odliļna saradnja na lokalnom nivou, ali kod izrade Plana odbrane posebno 

moram da istaknem odliļnu saradnju izmeĽu gradonaļelnika i svih predsednika 

opġtina kao odgovornih lica, s jedne strane, i naļelnika Centra Ministarstva 

odbrane za lokalnu samoupravu, s druge strane. Gradonaļelnik Grada Leskovca 

obezbeĽivao je uslove za rad, potreban broj struļnih i odgovornih lica i 

finansijsku podrġku preko Gradskog veĺa, a naļelnik Centra Ministarstva 

odbrane za lokalnu samoupravu Leskovac pruģanje nesebiļne struļne pomoĺi i 

neprekidno angaģovanje svojih referenata, koji su se pokazali kao izuzetni 

profesionalci. 

 Kada se uzme u obzir da se veliki niz godina nije radilo na ovim 

poslovima na naļin kako se sada radi, da je gradonaļelnik odgovorno lice i da 

Plan odbrane grada izraĽuje sam Grad Leskovac, navedeni rezultati dobijaju joġ 

viġe na znaļaju.  

 Moram da istaknem da su sve lokalne samouprave Jablaniļkog upravnog 

okruga ispoġtovale svaki rok dat od strane Ministarstva odbrane prilikom izrade 

sopstvenih planova odbrane. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI (Vladimir Marinkoviĺ): Hvala. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Radmilo Kostiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Dragan Ġormaz. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Ģarko Miĺin. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Katarina Rakiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Miodrag Linta. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podnela Aleksandra Maletiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podneo Milimir  Vujadinoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite, kolega Vujadinoviĺu. 

 MILIMIR  VUJADINOVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 



 

 

 Kada je u pitanju vojnostruļno osposobljavanje, povezao sam amandman 

sa sveukupnim razvojem Republike Srbije, tj. ovu oblast obrazovanja i opġteg 

usavrġavanja sa ukupnim razvojem naġeg druġtva.  

 Valjda svaki zakonski predlog treba da sluģi ukupnom razvoju naġe 

zajednice, meĽutim, ļesto smo bili  svedoci da je to bilo samo mrtvo slovo na 

papiru. Razvoj jeste obezbeĽivan, ali razvoj pojedinca, pre svega ondaġnjeg 

ministra, njegovih poslovnih i partijskih saradnika i ljudi koji su bili  na direktan 

ili  indirektan naļin povezani s njim. Naravno, Srbija u to vreme ili  stagnira ili  

zaostaje uveliko, kako u pogledu stanja u Vojsci i sistema odbrane tako i u 

pogledu ekonomskog razvoja. 

 Afere koje su vezane za taj period, poļevġi od izbora ministra i 

kvalifikacija koje su ga preporuļivale za to mesto (a to su bile obuke u 

inostranim centrima obaveġtajnih sluģbi), preko uniġtenja opreme Vojske Srbije, 

rasformiranja jedinica, prodaje oruģja preko privilegovanih firmi itd., negativno 

su uticale na celokupan razvoj Srbije. Posledice oseĺamo i danas. 

 Ugradnjom ovakvog jednog amandmana u zakonski predlog 

doprinosimo razvoju ne samo naġeg druġtva u Republici Srbiji nego i naġe 

zajednice u susedstvu. Evo, svedoļanstvo o tome je i pomoĺ razvoju Republike 

Srbije; poslednjih dana aktuelan je razvoj i finansiranje od strane Republike 

Srbije, na inicijativu predsednika drģave, milionskih projekata na jugu, tj. u 

hercegovaļkoj oblasti, u Mostaru, Trebinju, Bileĺi, Nevesinju itd., gde je to neġto 

ġto je od ģivotnog znaļaja za naġu zajednicu koja tamo ģivi. 

 Ovaj moj amandman je jedna simboliļna podrġka tom putu i tim 

procesima i nastavku tih stvari u buduĺnosti. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela dr Desanka Repac. 

 Izvolite. 

 DESANKA REPAC: Zahvaljujem. 

 Moj amandman glasi: ĂVojnostruļnim osposobljavanjem obezbeĽuje se 

sveukupni razvoj Republike Srbije, s posebnim osvrtom na unapreĽenje 

zdravstvene zaġtite.ñ  

 Vojno obrazovanje obuhvata ġkolovanje novih i usavrġavanje postojeĺih 

kadrova i struļno osposobljavanje za potrebe odbrane i Vojske Srbije.  

 Amandman se odnosi na unapreĽenje zdravstvene zaġtite, znaļi 

obrazovanje i osposobljavanje medicinskih vojnih kadrova, tako da moram neġto 

da kaģem o instituciji  na kojoj se obrazuju i osposobljavaju kadrovi. Ta 

institucija je Vojnomedicinska akademija, koja je dobila Zlatnu plaketu Vojske 

Srbije povodom 170 godina postojanja. Uruļena joj je 2014. godine. Proglaġena 

je Superbrendom Srbije u kategoriji zdravstva, 2007, 2013. i 2016. godine. To je 

vojnoobrazovna i nauļnoistraģivaļka institucija sa meĽunarodnom reputacijom. 

Tamo ġkolujemo kadete za unapreĽenje zdravstvene zaġtite. Oni treba da budu 

obuļeni za specifiļne zadatke vojnozdravstvene struke, za sticanje modernih 



 

 

veġtina. Vizija je obrazovati doktore medicine po evropskim i svetskim 

standardima, da budu ravnopravni sa svetskim struļnjacima u oblasti 

medicinskih nauka i vojnog saniteta. Poġto se tamo leļi viġe od 40% civila, ovaj 

amandman je potpuno opravdan za unapreĽenje zdravstvene zaġtite Republike 

Srbije. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Zoran Dragiġiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podnela poslanik Maja Maļuģiĺ Puziĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podneo poslanik Aleksandar Markoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite. 

 ALEKSANDAR MARKOVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Uvaģeni ministre, gospodo oficiri , dame i gospodo narodni poslanici, 

ovaj amandman je u direktnoj vezi sa amandmanom na ļlan 1. predloģenog 

zakona i, po mom miġljenju, potpuno je komplementaran sa samim Predlogom 

zakona zato ġto naglaġava i potencira modernizaciju u kontekstu ukupnog razvoja 

Srbije. 

 Gospodine ministre, drago mi je ġto, evo, za sve vreme koliko traje ova 

rasprava o ovim predlozima zakona, kako u naļelnoj tako i u raspravi u 

pojedinostima, nismo ļuli  ni jedan jedini argument u prilog kritici ovog zakona. 

Ni jedan jedini argument, niti neku ozbiljnu kritiku samog zakona, osim nekih 

praznih parola, praznih floskula, veĺ istroġenih, milion puta ponovljenih floskula, 

osim kritike radi kritike, osim pokuġaja kritike, ali bez jednog jedinog argumenta. 

Ponovo neke poslaniļke grupe, neki poslanici nisu propustili  priliku da poġto-

poto, po svaku cenu, zauzmu stav koji je kontra Srpskoj naprednoj stranci iako ne 

poseduju ni jedan jedini argument koji bi iġao u prilog tome. Dakle, kada biste ih 

pitali zbog ļega su protiv, pa, protiv su zato ġto smo mi za. To bi otprilike bilo 

objaġnjenje zaġto su protiv ovog predloga zakona.  

 Sve to ne bi bio toliki  problem da nije reļ o pripadnicima stranke koja je 

direktno odgovorna za decenijsko i sistematsko uniġtavanje Vojske Srbije. Moja 

poruka njima je samo da nastave tim putem, nek nastave da vode takvu politiku, 

jer je to najbrģi put u politiļku istoriju, gde im je mesto.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Reļ ima narodni poslanik Zoran Ģivkoviĺ, po amandmanu. 

 ZORAN ĢIVKOVIĹ: Nekoliko saveta, moģda i neki predlog da 

racionalizujemo diskusiju.   

 Primeĺujem da se mnogi javljaju za povredu Poslovnika, posle toga kaģu 

da ne ģele da se glasa o toj povredi Poslovnika, pa bi bilo lepo da se onda to 

vreme koje su potroġili  oduzme poslaniļkoj grupi iz koje é. 

 (Predsedavajuĺi: To nema veze s amandmanom, kolega Ģivkoviĺu.) 



 

 

 Naravno, nego kaģem zbog racionalnosti. A ima veze sa amandmanom 

onoliko koliko su prethodnici govorili. 

 Postoji... Evo, i malopre smo ļuli  da je opozicija protiv samo zato ġto je 

vlast za, ġto je jedna besmislenost, da smo protiv ovog zakona. Mali napor na 

nivou ne matematike nego prostog raļuna doveo bi mnoge prethodnike do jasnog 

zakljuļka da su oni, odnosno da je vladajuĺa stranka, odnosno da je SNS podneo 

najveĺi broj amandmana na ovaj zakon. U logici, koja je inaļe jedna stara nauka, 

a primenjuje se i dan-danas, ļak i u Srbiji, pa i u ovom parlamentu, logiļno je da 

kada neko daje najviġe primedaba na neġto, on misli da to neġto nije dobro. Tim 

logiļkim zakljuļkom moģemo da doĽemo do definicije da je ovim predlogom 

zakona najmanje zadovoljna vladajuĺa partija, odnosno njen poslaniļki klub, jer 

inaļe ne bi podneli tako veliki broj amandmana. 

 Naravno, u nekom trenutku pojaviĺe se napad logike i pameti kod 

najveĺeg broja ljudi koji zastupaju tu vladajuĺu politiku i oni ĺe da povuku te 

amandmane. Ili  ĺe, joġ nesigurni u to da li  je logika neġto ļime bi trebalo da se 

sluģe, da ļekaju zvuk zvona i ï po jednom poznatom efektu koji neĺu da 

ponavljam, jedan ruski nauļnik, Pavlov, odavno ga je definisao ï da glasaju 

protiv svojih liļnih amandmana.  

 Prema tome, logika da je opozicija protiv Predloga zakona jeste taļna, ali 

je joġ viġe protiv ovog predloga zakona vladajuĺa stranka, te pozivam ministra da 

ga povuļe iz procedure.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Reļ ima Aleksandar Martinoviĺ.  

 ALEKSANDAR MARTINOVIĹ: Gospodine Marinkoviĺu, zbog ovih 

reļi prethodni govornik trebalo je, u najmanju ruku, da dobije opomenu.  

 Poslanici Srpske napredne stranke, da kaģem vama, a da kaģem i njemu, 

nisu psi. Pavlovljev refleks, o kome je govorio prethodni govornik, rezultat je 

jednog eksperimenta koji je joġ pre Drugog svetskog rata sovjetski nauļnik 

Pavlov veģbao na psima. Dakle, Zoran Ģivkoviĺ nas je sve ovde u Poslaniļkoj 

grupi Srpske napredne stranke nazvao psima. Ja vas molim da takvo ponaġanje 

ubuduĺe ne toleriġete. 

 Znam ja da je on navikao na kafanski reļnik, na kafansko ponaġanje, 

znam da su ga svojevremeno vezivali za banderu u Niġu, pa su verovatno ostale 

posledice, ali to ga ne opravdava da sa takvim ponaġanjem nastavi i u 2018. 

godini. To bahato ponaġanje, paljenje raļuna za elektriļnu energiju u buretu, 

vezivanje ljudi za banderu, to je moglo u njegovo vreme. U danaġnje vreme 

Srbija je jedna civilizovana, pristojna zemlja. Niko nema niġta protiv toga da 

svako kaģe svoje miġljenje, ali da celokupnu poslaniļku grupu uporedite sa 

psima na kojima se veģbaju nekakvi refleksi, to je nedopustivo. Ja vas molim, 

gospodine Marinkoviĺu, da o tome ubuduĺe i te kako povedete raļuna.  

 Dakle, ponaġanje gospodina Ģivkoviĺa je neġto ġto na najgrublji  moguĺi 

naļin dovodi u pitanje dostojanstvo Narodne skupġtine. Razumem ja da je on 



 

 

ļovek koji je u politiļkom beznaĽu i bespuĺu, da praktiļno nema stranku, stranka 

mu se raspala, svi ģivi su ga napustili , sam je kao vuk samotnjak u Narodnoj 

skupġtini, ne zna viġe ni kakvu politiku zastupa i ostalo mu je joġ jedino da vreĽa.  

 To ġto on misli da je previġe pametan pa da kroz njegove jeftine pijaļne 

aluzije ne moģe da se razume ġta je hteo da kaģe, neka zaboravi. Ovde sede ljudi 

koji su od njega hiljadu puta obrazovaniji, pismeniji, kulturniji , pristojniji  i 

veoma dobro znamo znaļenje pojedinih reļi i izraza.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Martinoviĺu. 

 (Zoran Ģivkoviĺ: Replika.) 

 Nemate pravo na repliku. Imate pravo da govorite o amandmanu, s tim 

ġto bih se potpuno sloģio sa kolegom Martinoviĺem u okviru onoga ġto je rekao, 

ali zbog dalje parlamentarne debate nisam hteo da vam izriļem opomenu. Imate 

pravo da se izraģavate kako god ģelite, naravno i metaforiļno i na svaki drugi 

naļin, ali nemate pravo nikoga da vreĽate, ġto je veĺ pitanje vaġeg stila i odnosa 

prema kolegama, pitanje kuĺnog vaspitanja.  

 Hvala na ovim sugestijama.  

 Imate pravo po amandmanu, izvolite. 

 ZORAN ĢIVKOVIĹ: Tri puta sam pomenut i nemam pravo na repliku. 

Dobro, i to je deo neke logike. 

 Vrlo mi je ģao ġto kolega koji bi morao da ļuje dobro, a i vi 

predsedavajuĺi, niste razumeli da je poenta moje malopreĽaġnje priļe bila u 

logici, a ne u psima. I to je potpuno besmislena stvar. Gde se ko sam prepoznaje, 

nije moje da se time bavim, niti sam to mislio. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Kolega, ja vam nisam dao repliku. Znaļi, vi 

moģete govoriti po amandmanu. Znate kako amandman glasi, a mogu i da vam 

ga proļitam. Evo, proļitaĺu: ĂVojnostruļnim osposobljavanjem obezbeĽuje se 

sveukupni razvoj Republike Srbije, s posebnim osvrtom na modernizacijuñ. 

Hajde da razgovaramo o modernizaciji  Vojske Srbije. Izvolite i hvala vam na 

razumevanju unapred. 

 Prijavite se ponovo.  

 ZORAN ĢIVKOVIĹ: Modernizacija je, naravno, vrlo vaģna stvar u bilo 

kojoj sferi ģivota. U sistemu odbrane, u Ministarstvu odbrane, u Vojsci Srbije bez 

toga se ne moģe. Modernizacija, naravno, mora da se odvija po nekoj logici. Zato 

sam malopre pokuġao da objasnim da ako imate trista i neġto amandmana, ili  

petsto i neġto amandmana na jedan predlog zakona, na prvih par ļlanova jednog 

predloga zakona, onda vi, verovatno, logiļno i moderno mislite da taj zakon 

nema nikakve veze.  

 Malopre sam pozvao ministra da povuļe zakon zato ġto ima previġe 

amandmana koji govore o tome da taj zakon nije dobar i oļekivao sam reakciju 

ministra na ono ġto sam govorio, a nikako reakciju nekoga ko se prepoznao u 

nekom istraģivanju sovjetskih nauļnika od pre sto godina. Ja se time nisam 

bavio. 



 

 

 Drugo, sve moje kolege koje me malo bolje znaju, znaju da ja vrlo 

poġtujem prava svih ģivotinja i nikako ne bih uporeĽivao nikoga ni sa kim na 

neki ruģan naļin. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Reļ ima Aleksandar Martinoviĺ.  

 ALEKSANDAR MARTINOVIĹ: Pavlov je sovjetski nauļnik koji je 

preminuo 1936. godine. Svojevremeno je nominovan za Nobelovu nagradu. 

Eksperimentisao je sa psima, a ti psi su imali uglavnom tuģnu i nesreĺnu sudbinu.  

 Stojim iza onoga ġto sam rekao. Dakle, prethodnom govorniku, zbog 

toga ġto ne ume da govori o amandmanu i buduĺi da se pokazao kao jedan od 

najveĺih politiļkih promaġaja Srbije u novijoj politiļkoj istoriji , ostalo je joġ 

jedino da vreĽa i da poslanike Srpske napredne stranke uporeĽuje sa psima.  

 On kaģe da nije govorio o Pavlovljevom refleksu i da nije govorio o 

psima, govorio je o logici. Evo, ja bih voleo, poġto je on mnogo obrazovaniji od 

mene, mnogo kulturniji , mnogo pristojniji , viġe je knjiga proļitao, da nam sad da 

definiciju logike, pa da vidimo da li  mi poslanici Srpske napredne stranke koji 

podnosimo amandmane podnosimo logiļne ili  nelogiļne amandmane.  

 Znaļi, ja vas molim, kao predsednik poslaniļke grupe, molim vas i kao 

prijatelj i kao kolega, da date reļ prethodnom govorniku da nam da definiciju 

logike, onu udģbeniļku definiciju logike, pa ĺemo mi da vidimo da li  se naġi 

amandmani uklapaju u tu definiciju ili  ne. 

 Prethodni govornik inaļe ne zna ni da raļuna, ġto me ļudi poġto mu je 

raļunica uvek dobro iġla, posebno kada je novac u pitanju. Poslanici SNS-a su na 

ļitav set vojnih zakona koje u Narodnoj skupġtini zastupa ministar Vulin podneli 

380 amandmana. Ukupno je na sve te zakone podneto, ako se ne varam, 1.600 

amandmana. Sad mi kaģite kako je 380 veĺe i viġe, veĺi broj od 1.600. Ako smo 

mi podneli 380 amandmana, ko je onda podneo ostalih 1.200 i ko zna koliko 

amandmana? 

 Dakle, ja vas molim, dajte reļ prethodnom govorniku, poġto smo neuki, 

glupi, neobrazovani, nepristojni, ne znamo niġta ni o ļemu, dajte mu reļ pa neka 

nam da definiciju logike, a mi ĺemo na brzinu da vidimo da li  su nam ti 

amandmani u skladu s njegovom definicijom ili  ne. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Martinoviĺu. 

 Svako ima pravo da misli i da govori u Parlamentu kako ģeli. Ne mogu 

da vas posluġam sada u ovom delu.  

 Nastavljamo raspravu.  

 Svi mi dobro znamo ġta je logika, moģda ĺe kolega imati priliku da na 

nekom drugom mestu kaģe o tome. 

 (Zoran Ģivkoviĺ: Dajte mi repliku!) 

 Nema replike. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Sonja Vlahoviĺ. 

 Reļ ima Sonja Vlahoviĺ. 



 

 

 Izvolite. 

 SONjA VLAHOVIĹ: Hvala, poġtovani predsedavajuĺi. 

 Ponosno mogu da kaģem da sam poslanica Srpske napredne stranke i 

podnela sam ļak ļetiri  amandmana na Predlog zakona, imam pravo na to, a sve s 

posebnim osvrtom na privredni rast i unapreĽenje privrednog rasta.  

 Ulaganje u vojno obrazovanje je ulaganje u buduĺnost Vojske Srbije i 

ulaganje u buduĺnost zemlje i svakog graĽanina, jer obrazujemo mlade ljude koji 

ĺe biti spremni da odgovore na izazove. Reformiġemo druġtvo, privredu, sistem, 

obrazovanje, a sve to radimo s jednim ciljem ï da deci ostavimo vedriju 

buduĺnost, ureĽeniju zemlju, u kojoj ĺe moĺi da se ġkoluju, rade i pristojno ģive.  

 Ponosno ĺu sada reĺi ï da me svaki graĽanin i graĽanka naġe Srbije ļuje 

ï da je rast u prvom kvartalu 2018. godine 4,5%. Dobra je vest da je sve to 

vezano za privredni rast i da ĺe plate i penzije do kraja godine biti poveĺane za 

10%. Hvala.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, koleginice Vlahoviĺ.  

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Vera Jovanoviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Reļ ima Vera Jovanoviĺ.  

 VERA JOVANOVIĹ: Uvaģeni predsedavajuĺi, ministre sa saradnicima, 

kolege poslanici, graĽani Srbije, podnoġenjem ovog amandmana ģelela sam da 

uvrstim u zakonski tekst i vojnostruļno osposobljavanje kao uslov i neophodan 

element u cilj u rasta privrede i, uopġte, formiranja povoljnog ekonomskog 

ambijenta.  

 Vojska predstavlja stub svakog druġtva i drģave, baġ kao i obrazovanje. 

Adekvatnim osposobljavanjem vojnog osoblja i ļinilaca vojne industrije u stanju 

smo da proizvedemo vojnu opremu neophodnu za opremanje naġe vojske ali  i da 

ostvarimo ekonomsku korist njihovim izvozom. To je poseban uspeh prethodnih 

ministara, najpre Aleksandra Vuļiĺa, zatim ministra ņorĽeviĺa, i aktuelnog 

ministra Vulina, koji su kapacitete naġe namenske industrije doveli do onog 

nivoa po kome je ona i stekla ugled svuda u svetu. ĂMilan Blagojeviĺñ ĂPrva 

iskrañ, ĂZastava oruģjeñ, ĂKruġikñ, sve su to primeri uspeġnih preduzeĺa, koja na 

pravi naļin predstavljaju srpsku industriju i srpsko znanje.  

 Naġa vojna industrija, u skladu sa svojim kapacitetima, uopġte ne 

zaostaje po kvalitetu u odnosu na visoke svetske standarde. Sistemi Ăġumadijañ, 

Ăaleksandarñ, Ănorañ, avion Ăsovañ, zatim vozila Ălazarñ i Ămiloġñ jesu ponos 

naġe vojne industrije i uvek posebno zanimljivi na razliļitim meĽunarodnim 

izloģbama.  

 Daljom reformom vojnog obrazovanja, zajedno sa ulaganjem u 

namensku industriju, srpska vojna industrija moģe biti zamajac celokupne 

privrede i privrednog rasta. Proizvodi namenske industrije su najļeġĺe zamajac 

industrijskog razvoja zahvaljujuĺi osvajanju novih tehnologija i poveĺanju 



 

 

kapaciteta. S obzirom na kompleksnost proizvoda, pogotovo sloģenih borbenih 

sistema, kosmiļkih i nuklearnih istraģivanjaé 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala puno. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Zoran Bojaniĺ.  

 Izvolite, kolega Bojaniĺu.  

 ZORAN BOJANIĹ: Zahvaljujem, uvaģeni predsedavajuĺi. 

 Evo joġ jednog nelogiļnog amandmana na inaļe divan predlog zakona.  

 Ļlanom 2. predviĽa se da je vojno obrazovanje deo obrazovnog sistema 

Republike Srbije i definiġe se predloģenim reġenjem da se ġkolovanje, 

usavrġavanje i vojnostruļno osposobljavanje lica iz graĽanstva, drģavljana 

Republike Srbije, i stranih drģavljana i profesionalnih vojnih lica obavlja prema 

struļnim profilima i potrebama vidova, rodova i sluģbi Vojske i pravilima 

vrġenja vojne sluģbe.  

 Zaġto sam onda uputio jedan nelogiļan amandman na ovaj ļlan Predloga 

zakona? Upravo zato ġto Agenda 2030 u cilj u broj 4, a broj 4 se tiļe kvaliteta 

obrazovanja, govori sve ovo ġto je definisano ļlanom 2, pa sam zbog toga i 

dodao stav 6, da se stavi upravo odrģivi razvoj. Ġta kaģe taj cilj  4? Cilj  4 kaģe ï 

inkluzivno i pravedno, kvalitetno obrazovanje i promovisanje moguĺnosti 

celoģivotnog uļenja za sve; poveĺavanje do 2030. godine broja mladih i odraslih 

koji imaju relevantne veġtine, ukljuļujuĺi tehniļke i struļne veġtine. Pa zar to ne 

govori upravo ovaj ļlan? Hvala.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Bojaniĺu. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik dr Ljubica Mrdakoviĺ 

Todoroviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Reļ ima dr Todoroviĺ.  

 LjUBICA  MRDAKOVIĹ TODOROVIĹ: Hvala, predsedavajuĺi. 

 U Republici Srbiji konaļno je formalno uspostavljen jasan pravni okvir 

protiv svih oblika diskriminacije, a i u vojnoobrazovnom sistemu izvrġene su 

znaļajne reforme, poput prijema ģena na Vojnu akademiju. Ovi pomaci u 

najveĺem broju sluļajeva ispraĺeni su i odgovarajuĺom promenom diskursa u 

ovom obrazovnom sistemu. Udģbenici i ostali nastavni materijali menjaju se i 

revidiraju na odgovarajuĺi, adaptibilan naļin. Neki od najskorije izdatih 

udģbenika sadrģe adekvatne formulacije sa stanoviġta zaġtite ljudskih prava i 

ureĽenje istih u spomenutoj oblasti. Poseban senzibilitet reformskih procesa 

pokazan je prema ranjivim grupama.  

 Reformski procesi koje predsednik drģave gospodin Aleksandar Vuļiĺ, 

Vlada i Ministarstvo odbrane sprovode doprinose razvoju svesti o potrebi bolje 

zaġtite ljudskih prava i samih pripadnika sistema odbrane, tako da zakon o 

vojnom obrazovanju i Zakon o Vojsci Srbije dodatno zabranjuju diskriminaciju 

pripadnika Vojske Srbije na osnovu rasne, verske, nacionalne, polne pripadnosti 

ili  na osnovu bilo kog drugog liļnog svojstva. MeĽu najznaļajnijim dostignuĺima 



 

 

reformskih procesa svakako je prijem ģena na ġkolovanje na Vojnoj akademiji, a 

od 2014. godine i u Vojnoj gimnaziji. Hvala vam.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala vam. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Aleksandra Tomiĺ. 

 Izvolite, dr Tomiĺ. 

 ALEKSANDRA TOMIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Poġtovani ministri, poġtovane kolege, oficiri , moj amandman se odnosi 

na ļlan 2, kada govorimo o vojnostruļnom osposobljavanju kadrova i 

implementaciji  Agende 2030, odnosno putu kojim svet ide kada govorimo ne 

samo o odrģivom razvoju u privredi i ekonomiji, veĺ i o obrazovanju kadrova, da 

bi ceo svet preġao u jedan novi sistem funkcionisanja, tzv. digitalizaciju, 

modernizaciju, ļetvrtu industrijsku revoluciju.  

 Vaģno je reĺi da Vojna akademija danas ima 650 kadeta ukupno a da 

Vojna gimnazija godiġnje upisuje 120 polaznika i, pored toga, postoje vojne 

struļne ġkole koje upisuju 60 srednjoġkolaca. Ovo je vrlo vaģno, da graĽani 

Srbije znaju kojim kapacitetima Srbija raspolaģe, odnosno koliko je u stvari 

vama kao Ministarstvu ili  uopġte nadleģnim obrazovnim institucijama teġko da 

izaberu najbolje od najboljih.  

 Prema osnovnim akademskim studijama za upis na Vojnu akademiju ima 

81 kadet na sedam smerova, odnosno deset modula i na master studijama ima 

sedam modula. Treba pohvaliti to ġto je i sama Akademija uġla u kompletnu 

modernizaciju kada je u pitanju formalno obrazovanje, tako da postoje smerovi 

koji se odnose na menadģment u odbrani, na vojno elektronsko inģenjerstvo, na 

vojno maġinsko inģenjerstvo, na PVO, na logistiku odbrane i na ABHO. Znaļi, to 

su sve smerovi koji pokazuju, po samom svom nazivu, koliko idemo ukorak s 

vremenom. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala vam. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik dr Aleksandar 

Martinoviĺ. 

 Izvolite. 

 ALEKSANDAR MARTINOVIĹ: Dame i gospodo narodni poslanici, u 

vezi s amandmanom koji sam podneo, a koji se tiļe odnosa izmeĽu 

vojnostruļnog osposobljavanja i jaļanja bezbednosnih struktura Republike 

Srbije, ģelim da ukaģem gospodinu ministru da se nadam da nam se viġe nikada 

neĺe ponoviti da imamo ministra vojnog koji je 2007. godine rekao tadaġnjem 

ameriļkom ambasadoru u Beogradu Majklu Poltu da je njegova stvarna misija da 

pripremi srpske oruģane snage za ulazak u NATO i da mu veliki problem 

predstavlja oko dvesta aktivnih pripadnika MUP-a i da on budno motri na njih 

preko svojih sluģbi bezbednosti zbog, kako je rekao, njihovog kosovskog 

iskustva.  

 TakoĽe, nadam se da nam se nikada viġe neĺe desiti situacija koja nam se 

deġavala pre 2012. godine, da neko ko je tuģilac za ratne zloļine raportira 



 

 

savetniku Ameriļke ambasade o tome kakvo je stanje u pojedinim predmetima i 

dokle se stiglo u gonjenju lica koja su optuģena da su uļinila odreĽena kriviļna 

dela za koja je nadleģno to tuģilaġtvo.  

 Ovo govorim i zbog toga ġto se pre izvesnog vremena pojavila jedna 

monstruozna optuģba protiv aktuelnog naļelnika Generalġtaba, inaļe jednog 

divnog ļoveka, generala Ljubiġe Dikoviĺa. Valjda im nije dovoljno srpskih glava 

i srpskog ģivog mesa koji su isporuļeni u Haġki tribunal, pa se pojavila jedna 

monstruozna optuģba da je general Dikoviĺ odgovoran, navodno, za nekakve 

ratne zloļine koji su se desili na Kosovu i Metohiji . 

 Dakle, nadam se, gospodine ministre, uvaģili vi ovaj amandman ili  ne, da 

ĺete nastaviti da vodite politiku vojne neutralnosti i politiku koja ĺe biti u skladu 

s interesima drģave Srbije i njenih graĽana. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, dr Martinoviĺu. 

 Reļ ima ministar Aleksandar Vulin.  

 Izvolite. 

 ALEKSANDAR VULIN : Upravo tako, mi ovim zakonima ne samo da 

poboljġavamo stanje u naġoj vojsci veĺ joġ jednom potvrĽujemo naġu trajnu 

politiļku orijentaciju ka vojnoj neutralnosti; uvodimo je ļak i kao zakonsku 

kategoriju.  

 Kao ġto je uvaģeni poslanik pomenuo, ne jednom su pokuġavali i 

generala Dikoviĺa i mnoge druge ļasne, ļestite oficire da provuku kroz blato 

laģi, da istinu o herojskom otporu srpskog naroda prikaģu kao zloļin. Naģalost, 

vrlo ļesto su za to imali politiļku podrġku i naġih vlasti, vrlo ļesto su za to imali 

podrġku ljudi koji se nalaze baġ u naġoj zemlji, koji se nalaze u politiļkim 

krugovima naġe zemlje.  

 Vojska Srbije je ponosna na svakog svog oficira, od naļelnika 

Generalġtaba do svakog naġeg uļesnika u odbrani ove zemlje, i tako ĺemo se 

ponaġati prema njima, to je jedini naļin. Zato koristimo njihova iskustva, 

koristimo njihov moral, koristimo njihov ugled, koristimo to ġto su za svoju 

zemlju ģrtvovali sve. I zemlja treba za to da im se zahvali, kao ġto radimo. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, ministre. 

 Reļ ima narodni poslanik Radoslav Milojiļiĺ, po amandmanu.  

 RADOSLAV MILOJIĻIĹ: Nadam se da ĺe se konaļno prestati sa 

ratnohuġkaļkim izjavama, da ĺemo o ovom zakonu razgovarati o tome kakvo je 

materijalno stanje pripadnika Vojske Republike Srbije, jer od toga ġto mi 

zabranjujemo neļiji  ulazak u zemlju ili  neko zabranjuje naġim ministrima ulazak 

u zemlju graĽani Srbije neĺe imati niġta dobro. To se pokazalo i u proġlosti, to se 

pokazuje i sada. Ja se nadam da ĺete konaļno izaĺi iz ġinjela u kom ste bili  

devedesetih godinaé 

 PREDSEDAVAJUĹI: Kolega Milojiļiĺu, kakve veze ima to sa 

amandmanom?  

 (Radoslav Milojiļiĺ: Da li  ste ļuli  ġta je priļao kolega Martinoviĺ?) 



 

 

 Kakve veze ima? Nemojte, molim vas, da raspravljate, neĺu vam 

dozvoliti ni takve reļi ni takvu terminologiju. To apsolutno nema smisla. Ne 

moģete vreĽati ministra niti bilo koga ovde takvim reļima.  

 (Radoslav Milojiļiĺ: Priļamo o tome kako ģive pripadnici Vojske.)  

 Idemo dalje. 

 Hvala vama. 

 (Radoslav Milojiļiĺ: Morate prvo da me kaznite da biste mi oduzeli reļ. 

Nauļite neġto.) 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Jasmina Obradoviĺ. 

 Izvolite. 

 JASMINA OBRADOVIĹ: Cenjeni predstavnici Vlade Republike Srbije, 

poġtovane kolege poslanici, poġtovani graĽani, evo, da se vratimo i da se 

podsetimo ï nakon ratova devedesetih a posle toga i dosovskog 

dvanaestogodiġnjeg ekonomskog, tranzicijskog i nacionalnog, jednom reļju 

svekolikog, propadanja Republike Srbije s poļetka ovog veka, svi to znamo, 

graĽani Republike Srbije brigu o drģavi poverili su Srpskoj naprednoj stranci i 

Aleksandru Vuļiĺu, u krajnjem sluļaju, prvom ministru vojnom.  

 Setom zakona, sporazuma i odluka iz domena Ministarstva odbrane na 

ovoj sednici i, konkretno, Predlogom zakona o vojnom obrazovanju Vlada 

Republike Srbije nastavlja rad na razvoju i napretku Republike. Svim ovim 

predlozima zakona temeljito i uporno, korak po korak, kamen po kamen ponovo 

izgraĽujemo naġu zajedniļku kuĺu, naġu Srbiju, ali i naġu vojsku.  

 U ļlanu 2. ovog predloga zakona kojim se definiġe vojnostruļno 

osposobljavanje predloģila sam novi stav, kojim se ukazuje da se ovim 

zakonskim predlogom obezbeĽuje ono ġto je naġ programski i politiļki cilj , a to 

je napredak Republike Srbije. 

 Na kraju moram da kaģem, pre svega zbog graĽana Srbije ï u aktuelnim 

deġavanjima u naġoj zemlji videli smo ġta nam to kao alternativu nudi danaġnja 

opozicija Srbije. Nude haos i povratak u ideoloġke rovove devedesetih godina, iz 

kojih ni danas, ļetvrt veka posle, nisu u stanju da izaĽu. Na sreĺu, graĽani Srbije 

to prepoznaju, te im je poverenje biraļa na nivou statistiļke greġke.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Marko Zeljug.  

 Izvolite, kolega Zeljug. 

 MARKO ZELjUG: Zahvaljujem, predsedavajuĺi.  

 Na ļlan 2. Predloga zakona o vojnom obrazovanju podneo sam 

amandman koji ima za cilj  poboljġanje Predloga zakona. Amandmanom se 

dodaje stav 6, kojim bi se podstakao sveukupni razvoj Republike Srbije 

vojnostruļnim osposobljavanjem.  

 Predlogom zakona uļenici, kadeti, odnosno studenti i nastavno osoblje u 

vojnoġkolskim ustanovama dobijaju status vojnih lica i posebna prava i obaveze. 

Zakon takoĽe predlaģe propisivanje posebnih ciljeva vojnog obrazovanja, koji 



 

 

pored opġtih ciljeva obrazovanja obuhvataju i posebne ciljeve koji proizilaze iz 

specifiļne prirode vojnog obrazovanja.  

 Dolaskom SNS-a na vlast zapoļeo je period oporavka Vojske Republike 

Srbije, kao i obnove uniġtene vojne tehnike. TakoĽe, Vlada Srbije trudi se da 

popravi poverenje graĽana u jedan od najvaģnijih stubova stabilnosti svake 

suverene drģave. Taj stub mora u svakom momentu biti sposoban da oļuva mir u 

drģavi i stabilnost granica, a ovakav zadatak nije moguĺe izvrġiti bez dugih 

priprema i ozbiljne i temeljne pripreme kadrova, tj. oficira koji taj zadatak treba, 

u interesu Republike Srbije i njenih graĽana, da sprovedu u delo.  

 Naġa vojska treba da se ponosi svojom proġloġĺu i svim vojnim 

poduhvatima koje je izvela, ali iz te proġlosti i da nauļi, ne kako su to neki 

neozbiljni politiļari izjavljivali , kako je srpski vojnik u proġlosti slavno ginuo za 

otadģbinu, nego danas vojska treba slavno da izvrġi svoj zadatak i saļuva ono ġto 

je najvaģnije, a to su ljudski ģivoti.  

 Primenom ovog zakona i podizanjem kvaliteta obrazovanja vojnih 

kadrova obezbeĽuje se upravo ovaj cilj , ġto je smisao mog amandmana. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik 

dr Darko Laketiĺ 

 DARKO LAKETIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, poġtovani ministre sa 

saradnicima, uvaģene kolege narodni poslanici, naime, zakon o vojnom 

obrazovanju ima svoj veliki znaļaj ne samo u vojnim okvirima veĺ i u okvirima 

celokupnog obrazovnog sistema Republike Srbije. Upravo u tom svetlu, bilo je 

neophodno uskladiti ovaj zakon o vojnom obrazovanju sa Zakonom o visokom 

obrazovanju i na taj naļin omoguĺiti njihovu komplementarnost, s jedne strane, i, 

s druge strane, takoĽe omoguĺiti jednu koordinisanu primenu.  

 Ono ġto je vrlo bitno, kakva je veza izmeĽu Zakona o vojnom 

obrazovanju, s jedne strane, i zakona o civil nom obrazovanju, odnosno visokom 

obrazovanju, a, s druge strane, kakva je njihova veza sa lokalnim samoupravama, 

kako to piġe u amandmanima? Reĺi ĺu vam da se najveĺi broj lokalnih 

samouprava suoļava sa jednim vrlo, vrlo znaļajnim problemom, a to je ogroman 

viġak radnika ili  viġak radnika i manjak kadra.  

 Na ovaj naļin, dakle upravo i putem zakona o vojnom obrazovanju, 

uspostavljaju se zajedniļki civilni  i vojni programi, dakle, univerzalni programi, 

programi koji ĺe iznedriti intelektualce koji ĺe moĺi da svoje ishodiġte naĽu ne 

samo u vojnom veĺ i u civilnom sektoru. Upravo je to jedan od naļina da reġimo 

ovaj problem koji sam rekao da postoji, a vezan je za lokalne samouprave, gde ĺe 

i ti intelektualci, ti obrazovani mladi ljudi naĺi mesto ne samo u vojnom veĺ i u 

civilnom sistemu. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, dr Laketiĺu. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Milena Turk. 

 Izvolite, koleginice Turk. 

 MILENA  TURK: Hvala, predsedavajuĺi. 



 

 

 Uvaģeni ministre, dame i gospodo poslanici, podnela sam amandman na 

ļlan 2. zakona o vojnom obrazovanju, koji za cilj  ima dodatno definisanje teksta 

ovog zakona i ciljeva koji se ģele postiĺi.  

 Ļitav set zakona koji su predloģeni i o kojima raspravljamo, a odnose se 

na odbrambenu industriju, ima za cilj  unapreĽenje funkcionalnosti i ļitavog 

sistema odbrane Vojske Srbije i namenske industrije. Upravo je u tome kljuļ, 

zapravo, u povezivanju svih segmenata, u ulaganju u unapreĽenje kapaciteta i na 

ovom poslu se aktivno radi veĺ nekoliko godina unazad. 

 Kada je u pitanju namenska industrija, poļev od 2012. godine, dolaskom 

Aleksandra Vuļiĺa, zatim gospodina Bratislava Gaġiĺa i ministara ņorĽeviĺa i 

Aleksandra Vulina, krenulo se sa aktivnim i znaļajnijim ulaganjem u oporavak 

namenske industrije, koja je do tada bila gubitaġ i zaista nije mogla da odgovori 

na sve potrebe naġe drģave. To i jeste pokazatelj ozbiljnog odnosa drģave, koja 

promiġljeno i planski ulaģe u unapreĽenje kapaciteta kako bi se uklonile kritiļne 

taļke i obezbedilo besprekorno funkcionisanje svih ovih vaģnih segmenata. 

Danas u naġim fabrikama namenske imamo zanavljen maġinski park, imamo 

stabilne ugovore, imamo ĂNamenskuñ, koja je aktivan uļesnik na svetskom 

trģiġtu, ļiji  su proizvodi traģeni i cenjeni.  

 Ono ġto je predloģeno kroz ovaj set zakona, uz sve ono ġto ĺe doneti, a to 

je da drģava aktivno uļestvuje sa 51% u paketu akcija, da kontroliġe poslovanje, 

kontinuitet, proizvodnju, uz ono ġto je predviĽeno za fabrike koje su deo 

grupacije odbrambene industrije, a to je ulaganje u unapreĽenje njihovih 

kapaciteta, ulaganje u usavrġavanje i pripremu kadrova, opremu Vojske Srbije, 

prosto, ovo je sve ono ġto je neophodno da Vojska odrģi onakav ugled kakav ima 

meĽu graĽanima, jer je to institucija od najveĺeg poverenja svih graĽana 

Republike Srbije. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, koleginice Turk. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik dr Dragana Bariġiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite, dr Bariġiĺ. 

 DRAGANA BARIĠIĹ: Zahvaljujem, uvaģeni predsedavajuĺi. 

 Poġtovani ministre sa saradnicima, poġtovani predstavnici BIA, 

poġtovane kolege narodni poslanici i, pre svega, poġtovani graĽani Srbije, 

podnela sam amandman na ļlan 2. zakona o vojnom obrazovanju, gde se dodaje 

stav 2. koji bi dodatno definisao ciljeve ovog zakona. 

 Pre svega ģelim da istaknem to da se ni danas, kao ni prethodnih sednica, 

prethodnih meseci, oni koji su uniġtili  naġu Srbiju, uniġtili  moj Kruġevac, sve 

gradove, od Niġa, Leskovca, Vranja, do Subotice, ne stide da govore loġe o naġoj 

vladi, o naġem predsedniku, o svim onim dobrim ljudima koji ļasno i poġteno 

pokuġavaju da graĽanima Srbije obezbede normalan ģivot, normalan ģivot koji su 

oni do 2012. pokuġavali da uniġte i, naravno, uspeli u tome. Ono ġto ģelim da 

dodam jeste to da su graĽani Srbije od 2012. godine naovamo viġe puta jasno 



 

 

rekli ne njihovoj politici, jasno rekli da SNS i politika SNS-a nema alternativu i 

da ģele upravo da ih vodi gospodin Aleksandar Vuļiĺ. Ali , oļito, njima to nije 

dovoljno. 

 Ovom prilikom ģelim da dodam da sam podnoġenjem ovog amandmana 

ģelela da se da doprinos i podstakne i razvoj zdravstvenog sistema, a upravo na 

tome rade i Ministarstvo odbrane ali i Ministarstvo zdravlja. Evo, ovom prilikom 

hoĺu da naglasim da je ministar Lonļar naglasio da ĺe u narednih nekoliko 

nedelja posao dobiti viġe stotina lekara, ġto je zaista za pohvalu, jer time 

pokazujemo da ģelimo da obezbedimo svim naġim mladim ljudima zaposlenje i 

ostanak u zemlji, a ne da radimo na uniġtenju zemlje, kao ġto je radilo Ăģuto 

preduzeĺeñ do 2012. godine. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, dr Bariġiĺ. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Blaģa Kneģeviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Reļ ima narodni poslanik Blaģa Kneģeviĺ.  

 Izvolite. 

 BLAĢA KNEĢEVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi.  

 Poġtovani ministre sa saradnicima, poġtovani predstavnici BIA, vojno 

obrazovanje i struļno osposobljavanje od posebnog je znaļaja za Republiku 

Srbiju. Njime se ureĽuju ciljevi  i naļela u odnosu na obrazovni sistem Republike 

Srbije, a on obuhvata ġkolovanje, usavrġavanje i vojnostruļno osposobljavanje za 

potrebe odbrane i Vojske Republike Srbije.  

 Da Vojska Republike Srbije prevazilazi okvire svog delovanja, mogli 

smo se uveriti nebrojeno puta u raznim situacijama; njihovim poģrtvovanjem i 

angaģovanjem raĽeni su mnogi infrastrukturni projekti ali, ono ġto je mnogo 

vaģnije, prevazilaģene su i velike krizne situacije i spasavani ljudski ģivoti. Ako 

neko s pravom moģe to da kaģe, to su graĽani Ġapca. Svi se seĺamo 2014. godine 

i katastrofalnih poplava. Tada je nesposobna gradska vlast predvoĽena 

Demokratskom strankom ostavila Ġabac na milost i nemilost, ne preduzimajuĺi 

baġ niġta da spreļi poplavni talas koji je pretio Ġapcu. Na sednici Vlade 

Republike Srbije tadaġnji premijer Aleksandar Vuļiĺ donosi odluku da u Ġabac 

poġalje pripadnike Vojske Republike Srbije, koji su sa hiljadama dobrovoljaca, 

graĽana branili i odbranili Ġabac, a samim tim i mnogo ġiri  region.  

 Takvu odanost i poģrtvovanje Vojske Republike Srbije prema svom 

narodu, na ļelu sa tadaġnjim ministrom Bratislavom Gaġiĺem i naļelnikom 

Generalġtaba generalom Dikoviĺem, Ġapļani ĺe pamtiti zauvek. Hvala vam.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Kneģeviĺu.  

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Borka Grubor.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Reļ ima narodni poslanik Borka Grubor.  

 Izvolite.  



 

 

 BORKA GRUBOR: Poġtovani predsedavajuĺi, poġtovani ministre sa 

saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, vojno obrazovanje u principu 

sadrģi iste ciljeve kao i civilno, a to su, u osnovi, pun intelektualni, emocionalni, 

socijalni, moralni i fiziļki razvoj, sticanje kvali tetnih znanja, veġtina i stavova, 

razvoj stvaralaļkih sposobnosti, kreativnosti, estetske percepcije i ukusa, razvoj 

sposobnosti pronalaģenja, analiziranja, primene i saopġtavanja informacija, uz 

veġto i efikasno koriġĺenje informacionih tehnologija. Pored tih ciljeva, vrlo 

vaģno je i poveĺanje obrazovnog nivoa stanovniġtva i razvoj Republike Srbije 

kao drģave zasnovan je na znanju.  

 Vojni aspekt, posebno u razvoju zdravstva, znaļio bi da prilikom 

ġkolovanja kadrova za zdravstvene vojne ustanove, poļevġi od srednjih ġkola pa 

do fakulteta, instituta i vojnoistraģivaļkih centara, isti imaju status vojnih lica i 

posebna prava, obaveze i odgovornosti ureĽene ovim zakonom i propisima o 

Vojsci Srbije.   

 PredviĽeno je da nastavnik kome je prestao radni odnos zbog odlaska u 

penziju moģe zadrģati obaveze na master i doktorskim akademskim studijama 

kao mentor ili  ļlan komisije u postupku izrade i odbrane zavrġnih radova, 

odnosno disertacija na tim studijama i kao ļlan komisije za izbor nastavnika. Na 

ovaj naļin se obezbeĽuje da struļni i iskusni nastavnici mogu preneti steļena 

znanja i iskustva na mlaĽe kolege dok ne steknu uslov za starosnu penziju. 

Zahvaljujem.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala.  

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Ivana Nikoliĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Reļ ima narodni poslanik Ivana Nikoliĺ.  

 Izvolite. 

 IVANA  NIKOLIĹ: Hvala, predsedavajuĺi.  

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

kako je ļlanom 2. Predloga zakona definisano da vojno obrazovanje obuhvata 

ġkolovanje, usavrġavanje i vojnostruļno osposobljavanje, predloģenim 

amandmanom se dodatno definiġe navedeni ļlan, a sve uzimajuĺi u obzir znaļaj 

saobraĺaja kao vaģne oblasti, jer bi se posebno bavljenje svakim vidom moglo 

prepoznati kao od velike vaģnosti u bilo kom nivou obrazovanja, naroļito u 

ġkolama gde bi se znanje i veġtine u buduĺnosti usmerile na bezbednost i odbranu 

jedne drģave.  

 SprovoĽenjem politike u skladu sa programom koji zastupa SNS 

apsolutno je vidljivo  da je ulaganje u obrazovanje prepoznato kao prioritet rada 

Vlade Republike Srbije i da velike napore, ali pre svega energiju i volju, u ġto 

bolji kvalitet obrazovanja, primenjujuĺi metode razvijenih zemalja, ulaģe 

predsednik gospodin Aleksandar Vuļiĺ.  

 Imati svest o znaļaju saobraĺaja i koordinaciji  svih vidova za 

jednostavniji i bezbedniji kvalitet ģivota graĽana svakako zavreĽuje poseban 



 

 

osvrt u svim nivoima obrazovanja. Kako je vojno obrazovanje usmereno na 

odbranu zemlje, vaģno je imati kao krovni zakon ovako dobar predlog, koji je 

danas na dnevnom redu, koji ĺe definisati polaznu osnovu za bezbednost naġe 

zemlje.  

 TakoĽe, ģelim da napomenem i da je posebna odgovornost na dobro 

kvalifikovanim, dobro obuļenim licima i da ona treba da odgovore na izazove sa 

kojima se susreĺe naġa zemlja koraļajuĺi ka sve boljoj buduĺnosti. Zato se sa 

velikom paģnjom i detaljnom analizom moraju sagledavati svi nivoi obrazovanja, 

imajuĺi u vidu da je ulaganje u obrazovanje ulaganje u naġu buduĺnost. 

Zahvaljujem.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, koleginice Nikoliĺ. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Veroljub Arsiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite, kolega Arsiĺu. 

 VEROLjUB ARSIĹ: Dame i gospodo narodni poslanici, primarna uloga 

vojske i u Srbiji i u svakoj drugoj zemlji jeste odbrana zemlje. MeĽutim, postoji 

joġ jedna jako bitna uloga, ne manje vaģna, a to je da je vojska institucija koja 

pripada svima i da kao institucija koja pripada svima utiļe na kolektivni duh 

jednog naroda, njegovo jedinstvo, imajuĺi u vidu da je srpski narod po brojnosti 

mali, i njegov opstanak. 

 Ļini mi se da je baġ zato takva politika voĽena od 2007. do 2012. godine, 

kada je Vojska Srbije bila uniġtavana. Znate, kako moģe jedan oficir ili  vojnik da 

ima raspoloģenje kada ne moģe da radi svoj posao koji voli i kada mu tehnika i 

oprema bivaju uniġtavani ili  propadaju? 

 Ako neko misli da se to ne oseĺa meĽu graĽanima, grdno se vara. Srbi, 

kada vide da im se Vojska raspada, zakljuļuju da im se raspada i drģava. I 

negacija tog procesa koji je bio do 2012. godine je sauļesniġtvo u tom procesu i 

raspadu drģave. TakoĽe, od 2012. godine, poļev od ministra tadaġnjeg, 

Aleksandra Vuļiĺa, do svih ministara do danas é 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 VEROLjUB ARSIĹ: I kada je predsednik é  

 Da zavrġim, kolega Marinkoviĺu. I drugi su mogli. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zavrġite. 

 VEROLjUB ARSIĹ: U redu. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala lepo. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik dr Svetlana Nikoliĺ 

Pavloviĺ. 

 Reļ ima Svetlana Nikoliĺ Pavloviĺ. 

 Izvolite. 

 SVETLANA NIKOLIĹ PAVLOVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 



 

 

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

vojnostruļnim osposobljavanjem obezbeĽuje se sveukupni razvoj Republike 

Srbije, s posebnim osvrtom na unapreĽenje medicinskih ustanova. 

 Kao ġto znamo, Ministarstvo odbrane je za 2018. godinu za snabdevanje 

vojnomedicinskih ustanova lekovima i sanitetskim materijalom izdvojilo 

2.490.000.000 dinara, ġto garantuje da ĺe svi vojni osiguranici, a ima ih oko 

114.000, biti na adekvatan naļin zbrinuti, odnosno da ĺe imati neophodne lekove 

i neophodni sanitetski materijal. Navedena ulaganja su garancija da ĺe vojno 

zdravstvo moĺi da odgovori potrebama svih svojih korisnika medicinskih usluga. 

Po prvi put se na poļetku ove kalendarske godine uġlo sa apotekama koje su 

pune lekova i potroġnog sanitetskog materijala. 

 Vojno zdravstvo je jedan od najznaļajnijih delova Ministarstva odbrane. 

Zapoġljava oko 4.500 ljudi, svih onih zdravstvenih radnika koji vode raļuna o 

stotinama hiljada korisnika zdravstvenih usluga da svakog dana imaju negu i 

zdravstvenu zaġtitu kakvu zasluģuju. 

 Odlukom Vlade Republike Srbije, VMA  je funkcionalno ukljuļena u 

sistem republiļkog zdravstva sa 40% svojih kapaciteta, poļev od 1. januara 2008. 

godine. Godiġnje se samo na VMA  pregleda viġe od 230.000 civilni h 

osiguranika, od kojih se viġe od 20.000 i hospitalizuje. Sem toga, svake srede 

Centar za hitnu pomoĺ VMA  je i deģurna hitna sluģba za graĽane Srbije. 

 Ġto se tiļe samog zakona o vojnom obrazovanju, on kao reformski zakon 

é 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Jelena Mijatoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Tanja Tomaġeviĺ 

Damnjanoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Reļ ima Tanja Tomaġeviĺ Damnjanoviĺ. 

 Izvolite. 

 TANjA  TOMAĠEVIĹ DAMNjANOVIĹ: Hvala, poġtovani 

predsedavajuĺi. 

 Poġtovani gospodine ministre sa saradnicima, kolege i koleginice narodni 

poslanici, Srbija se moģe pohvaliti dugom i bogatom tradicijom vojnog ġkolstva. 

Razvoj vojnog ġkolstva je bio usko povezan sa razvojem srpske vojske. Vojska je 

bila oslonac i zaġtita nacionalne ideje o stvaranju moderne srpske drģave u 19. 

veku, Kneģevine i Kraljevine Srbije. Osnivanje prvih civilni h i vojnih ġkola 

najavilo je poļetak razvoja prosvetnih ustanova u Srbiji, koje ĺe u 19. veku 

iznedriti plejadu vrhunskih intelektualaca i struļnjaka u vojnim oblastima. 

 Donoġenje zakona o vojnom obrazovanju jeste potrebno jer je vojno 

obrazovanje od velikog znaļaja za odbranu Republike Srbije. Obrazovanje 

podrazumeva i struļno usavrġavanje i osposobljavanje tokom ģivota. 



 

 

 Pod vojnostruļnim osposobljavanjem u smislu ovog zakona 

podrazumevaju se programi obuke za rezervne oficire Vojske Srbije, kandidata 

za prijem u profesionalnu vojnu sluģbu i stranih drģavljana. Ulaganjem u vojno 

obrazovanje ulaģe se u buduĺnost Srbije i, samim tim, u buduĺnost svakog naġeg 

graĽanina. 

 Vojska Srbije danas, za razliku od nekog prethodnog perioda, od perioda 

uniġtavanja od strane bivġeg reģima, ponovo uģiva ugled kakav je imala ranije i 

kakav zasluģuje, i to pre svega zahvaljujuĺi predsedniku Republike Srbije 

Aleksandru Vuļiĺu, Vladi Republike Srbije, kao i nadleģnom ministarstvu. 

 Ja vam se zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, koleginice. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Vladimir Petkoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Nenad Mi troviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Reļ ima poslanik Nenad Mi troviĺ.  

 NENAD MITROVIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, gospodine ministre sa 

saradnicima, gospodo oficiri , dame i gospodo narodni poslanici, vojno 

obrazovanje obuhvata ġkolovanje i vojnostruļno osposobljavanje za potrebe 

odbrane i Vojske Srbije. 

 Zakonom o vojnom obrazovanju predviĽeno je srednje obrazovanje i 

vaspitanje i visoko obrazovanje, koje realizuju visokoġkolske ustanove. 

 Vojno obrazovanje je od posebnog znaļaja za Republiku Srbiju. Ļlanom 

2. Predloga zakona predlaģe se propisivanje vojnog obrazovanja kao dela 

obrazovnog sistema Republike Srbije i kao delatnosti od posebnog znaļaja za 

odbranu, koja je u nadleģnosti Ministarstva odbrane. 

 Iz Predloga zakona moģemo da zakljuļimo da se predloģeno reġenje 

zasniva na potrebama ġkolovanja, usavrġavanja i vojnostruļnog osposobljavanja 

lica iz graĽanstva, kako onih koji su drģavljani Republike Srbije, tako i stranih 

drģavljana, i profesionalnih vojnih lica prema struļnim profilima i potrebama 

vidova, rodova i sluģbi Vojske i pravilima vrġenja vojne sluģbe, ļije je 

odreĽivanje u nadleģnosti Ministarstva odbrane i nadleģnih struļnih vojnih 

organa. 

 Ono ġto hoĺu da istaknem jeste da je u opġtini Bujanovac Vojska Srbije 

2015. godine uļestvovala u adaptaciji  zgrade Predġkolske ustanove ĂNaġa 

radostñ i Muziļke ġkole. Tom prilikom na zgradi Predġkolske ustanove, koja je 

stara viġe od ļetrdeset godina, zamenjena je drvena stolarija PVC stolarijom, 

sreĽeni su sanitarni ļvorovi, zamenjena je elektriļna instalacija, izvrġena 

popravka krova. Ovo je od izuzetnog znaļaja za naġe najmlaĽe sugraĽane koji 

borave u ovoj ustanovi, da njihov boravak bude miran i spokojan, a da roditelji 

budu sigurni da su njihova deca na sigurnom mestu. 



 

 

 Zahvaljujem se Ministarstvu odbrane i tadaġnjem ministru Bratislavu 

Gaġiĺu i Vojsci Srbije na iskazanoj pomoĺi i podrġci. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Vladimir Orliĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite, dr Orliĺu. 

 VLADIMIR  ORLIĹ: Hvala, gospodine predsedavajuĺi. 

 Dame i gospodo narodni poslanici, mi smo veĺ na ovoj sednici govorili o 

vaģnosti obrazovanja, ukljuļujuĺi naravno i vojno, za ukupan razvoj druġtva. 

Kada je reļ o strateġkim nastojanjima drģave da uredi prilike u tom sektoru, 

pominjali smo i izradu strateġkog dokumenta koji ĺe urediti one najvaģnije 

osnove obrazovanja u Republici Srbiji u narednoj deceniji, dakle u periodu od 

2020. do 2030. godine. Veĺ danas se definiġe niz razliļitih aspekata na koje 

drģava planira da posebno obrati paģnju. 

 Govorili smo veĺ o tome da je neposredna veza izmeĽu dobrog, 

kvalitetnog sistema obrazovanja i privrede od suġtinskog znaļaja za jedno 

druġtvo, pa i u kontekstu vojnog obrazovanja.  

 Onaj aspekt koji je danas pomenuo kolega ņokiĺ odnosi se i na pitanje 

tzv. celoģivotnog ili  doģivotnog uļenja. U kontekstu ovog zakona o kome 

raspravljamo sada, on ima, svakako, specifiļnu teģinu. Poznato je da naġi 

struļnjaci koji dolaze upravo iz sistema vojnog obrazovanja predstavljaju zaista 

izvanredne struļnjake kada je reļ o razliļitim znanjima, veġtinama i brojnim 

oblastima, koje ne moraju biti samo usko vezane za vojnu problematiku. Postoji 

mnoġtvo izvanrednih primera koje moģemo pronaĺi ġirom sveta da ti ljudi onog 

momenta kada zavrġe svoju profesionalnu karijeru, recimo u sistemu kao ġto je 

vojni, pokreĺu sopstvenu privatnu inicijativu, ta svoja znanja pretvaraju u 

direktan doprinos privredi.  

 Dakle, takvih primera postoji zaista puno, a mi danas u Srbiji  imamo i 

odgovarajuĺi format da te napore podrģimo. Format prepoznajemo u ļinjenicama 

da su prilike za poslovanje drastiļno bolje nego ġto su bile samo nekoliko godina 

unazad. Broj privrednih druġtava, broj preduzetniļkih radnji koji se formira na 

nivou jedne godine za hiljade prevazilazi ono ġto bi bio standard u, recimo, 2012. 

godini. Broj onih koji se ugasi na nivou godine dvostruko je niģi. 

 Dakle, mi danas moģemo da radimo, moģemo, stvorili  smo uslove za to, 

da privreĽujemo, drģava moģe da se razvija i raste, da postaje moderna, na 

zdravim osnovama. Zaġto to ne iskoristiti i u sistemu kao ġto je sistem vojnog 

obrazovanja, zaġto ne dati dobar doprinos i ļiniti da budemo mnogo bolji nego 

ġto smo bili  nekada, da se viġe ne poredimo sa otuģnom DOS palankom, i time 

zavrġavam, kakva je Srbija, naģalost, bila do 2012. godine.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Jovica Jevtiĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 



 

 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Dragan Veljkoviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite. 

 DRAGAN VELjKOVIĹ: Hvala, predsedavajuĺi. 

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

odredbom ļlana 2. predloģenog zakona propisano je da je vojno obrazovanje deo 

obrazovnog sistema Republike Srbije, kao i da je delatnost od posebnog znaļaja 

za odbranu, koja spada u nadleģnost Ministarstva odbrane. 

 Predloģenim amandmanom dodaje se stav 6. kojim se dodatno definiġu 

ciljevi  vojnog obrazovanja i odnose se na sveukupni razvoj Republike Srbije, s 

posebnim osvrtom na prava raseljenih lica.  

 Poġtovane kolege, polazeĺi od ļinjenice da su raseljena li ca jedna od 

najugroģenijih kategorija stanovniġtva, njihovi problemi su mnogobrojni, a 

najizraģeniji su u oblastima reġavanja stambenih potreba, reġavanja statusnih 

pitanja, pitanja obrazovanja, zapoġljavanja, penzijskog, invalidskog i 

zdravstvenog osiguranja. Kada je u pitanju reġavanje stambenih potreba, onda 

treba istaĺi da Republika Srbija pune dve decenije, u saradnji sa meĽunarodnim 

organizacijama, stvara uslove za ovu kategoriju stanovniġtva, za njihov 

dostojanstven i siguran ģivot. 

 Pored Vlade Republike Srbije, ovom prilikom ģelim da istaknem i 

doprinos jedinica lokalne samouprave, koje to rade na dva nivoa. Na prvom 

nivou to se odnosi na dodelu graĽevinskog zemljiġta bez naknade za stambenu 

izgradnju, obezbeĽivanje komunalne infrastrukture i odustajanje od naplate 

razliļitih lokalnih taksi i doprinosa. Na drugom nivou, direktno se ukljuļuju u 

reġavanje ovog goruĺeg problema ove kategorije lica. U tom smislu, radi 

ilustracije, ģelim da istaknem dva primera: jedan primer je Fond za pruģanje 

pomoĺi izbeglim, prognanim i raseljenim licima AP Vojvodine, koji je nedavno 

raspisao i sproveo javni konkurs za dodelu pomoĺi za izgradnju, dogradnju i 

adaptaciju stambenih objekata, u maksimalnom iznosu od 500.000 dinara, na 

teritoriji  ġest opġtina Vojvodine; drugi primer jeste Grad Beograd, odnosno 

Sekretarijat za socijalnu zaġtitu.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Duġko Tarbuk.  

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite. 

 DUĠKO TARBUK: Poġtovani predsedavajuĺi, uvaģeni ministre sa 

saradnicima, poġtovani oficiri  Vojske Srbije, ģeleo bih da predloģim amandman 

na ļlan 2. Predloga zakona o vojnom obrazovanju i dodam stav 6. koji glasi: 

ĂVojnostruļnim osposobljavanjem obezbeĽuje se sveobuhvatni razvoj Republike 

Srbije, s posebnim osvrtom na efikasnost lokalne samouprave.ñ  

 Amandman koji sam predloģio definiġe da se vojnostruļnim 

osposobljavanjem stiļu opġta ili  struļna znanja iz oblasti odbrane i bezbednosti 



 

 

neophodne za obavljanje poslova odbrane i bezbednosti, a ukljuļivanjem tako 

osposobljenog, obuļenog kadra u rad lokalne samouprave, pored kadra 

obrazovanog i obuļenog u drugim obrazovanim institucijama Republike Srbije, 

obezbeĽuje se sveobuhvatni razvoj Republike Srbije.  

 Ministarstvo odbrane i Vojska Srbije su ponos naġe drģave i graĽana. 

Stoga bismo veĺim uticajem i primenom njihovih standarda, principa i procedura 

postigli  ne samo efikasnost na lokalnom nivou veĺ brzo obezbedili sveukupni 

razvoj drģave. 

 Svoje kolege molim da u danu za glasanje podrģe ovaj zakon i moj 

amandman. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Slaviġa Bulatoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite. 

 SLAVIĠA BULATOVIĹ: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. Predloga zakona podneo sam amandman i predlaģem da se 

doda stav 6. koji glasi: ĂVojnostruļnim osposobljavanjem obezbeĽuje se 

sveukupni razvoj Republike Srbije, s posebnim osvrtom na vladavinu prava.ñ 

 Vojnostruļnim osposobljavanjem izgraĽuje se identitet profesionalnog 

oficira osposobljenog i spremnog za intelektualne i etiļke izazove oficirskog 

poziva. Vojnostruļno osposobljavanje daje mnogo veĺu izvesnost studentima, 

odnosno buduĺim oficirima da eventualno zbog specifiļnosti poziva, ukoliko ne 

bi mogli da nastave profesionalnu karijeru, imaju moguĺnost da se bez velikih 

problema ukljuļe u sve druge civilne tokove. Znanje, sposobnost i odgovornost, 

kao temeljne vrednosti koje srpski oficiri  ponesu iz vojnog obrazovanja, 

predstavljaju preduslov za izvrġavanje postavljenih zadataka i na unutraġnjem i 

na meĽunarodnom planu. 

 Usvajanjem zakona o vojnom obrazovanju vaspitnoobrazovna i 

nauļnoistraģivaļka delatnost u segmentima koji se odvijaju unutar 

visokoġkolskih nauļnih i ostalih vojnih ustanova i institucija biĺe 

sistematizovane i objedinjene, a briga o njima podignuta na najveĺi moguĺi nivo. 

Teorijska i praktiļna znanja i veġtine steļene individualnim i timskim radom daju 

moguĺnost mladom oficiru da uspeġno izvrġava profesionalne zadatke u 

promenljivim i vrlo dinamiļnim okolnostima koje karakteriġu savremenu vojnu 

profesiju. Moglo bi se reĺi da ĺe vojnostruļno osposobljavanje u buduĺnosti 

stvarati obrazovan kadar osposobljen za razne izazove. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik 

Aleksandra Majkiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite. 

 ALEKSANDRA MAJKIĹ: Zahvaljujem. 



 

 

 Dame i gospodo narodni poslanici, poġtovani ministre sa saradnicima, 

podnela sam amandman na ļlan 2. zakona o vojnom obrazovanju, gde sam ģelela 

da ga poveģem sa efikasnoġĺu lokalne samouprave.  

 Da bi lokalna samouprava bila efikasna, imovina na njenoj teritoriji  treba 

da bude reġena, tj. da bude sreĽena i da se zna kome ġta pripada. Naime, 2006. 

godine, joġ za vreme Demokratske stranke, donet je master plan za prodaju 

imovine koja nije neophodna za funkcionisanje Vojske Srbije. Vidimo da su 

posledice tog master plana nedovoljne i da je danas od preko petsto objekata koji 

pripadaju Vojsci neġto manje od sto prodato. Pozdravljam to ġto Ministarstvo 

odbrane smatra da sredstva prodata ovim master planom treba da budu uloģena u 

stanove za vojsku. TakoĽe, pozdravljam i pokuġaj iz 2014. godine da se izvrġi 

ponovna procena petnaest objekata, tj. da se smanji vrednost tih objekata kako bi 

oni lakġe bili  prodati, ali, naģalost, joġ uvek imamo oko ļetiristo objekata koji 

stoje i uruġavaju se, kao ġto je npr. sluļaj u Kikindi .  

 Vi  i sami znate da u samom centru Kikinde imamo objekat, bivġi Dom 

Vojske, koji je prvo procenjen na 450.000 evra, zatim na 360.000 evra, ġto je 

nerealno za takav objekat u Kikindi , pre svega zbog njegovog stanja, zbog toga 

ġto se godinama u njega niġta ne ulaģe i zbog toga ġto je taj objekat pod zaġtitom 

Zavoda za zaġtitu spomenika, te samo ureĽenje fasade tog objekta koġta nekoliko 

desetina hiljada evra. Grad je zainteresovan da otkupi ovaj objekat, ali, naravno, 

uz povoljnije uslove i na viġe od pet godina na koliko moģe da se otkupi. 

 Pratim vaġe aktivnosti u vezi s ovim i nadam se da ĺe u nekom skorijem 

vremenu biti ponovo pokrenuta procena vrednosti svih nekretnina koje su u 

okviru Ministarstva odbrane. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Reļ ima ministar. 

 ALEKSANDAR VULIN : Samo kratko da pojasnimo. Cenu daje Poreska 

uprava, znaļi, ne Vojska Srbije. Vojska Srbije tu ne moģe niġta da se pita. 

Poreska uprava izaĽe sa trģiġnom procenom, kaģe koliko to vredi, pa lokalna 

samouprava ima pravo preļe kupovine. Ukoliko nije zainteresovana, onda se ide 

na trģiġte, pa ukoliko ne bude nikoga ko je zainteresovan, cena se obara za nekih 

20% pa se nastavlja.  

 To je zakon i drugaļije se ne moģe. Mi  jedino moģemo promeniti zakon. 

To je veĺ drugo pitanje. Slaģem se, zato ste tu, naravno. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, ministre. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Vladimir ņukanoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Radovan Janļiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite, kolega Janļiĺu. 

 RADOVAN JANĻIĹ: Zahvaljujem. 



 

 

 Poġtovani narodni poslanici, gospodine ministre, ļlanom 2. Predloga 

zakona predlaģe se propisivanje vojnog obrazovanja kao dela obrazovnog 

sistema Republike Srbije i kao delatnosti od posebnog znaļaja za odbranu, koja 

je u nadleģnosti Ministarstva odbrane. Amandmanom sam predloģio da se 

dodatno definiġe ļlan 2. i doda stav 6. koji glasi: ĂVojnostruļnim 

osposobljavanjem obezbeĽuje se sveukupni razvoj Republike Srbije, s posebnim 

osvrtom na unapreĽenje rada lokalnih samouprava.ñ 

 Unaprediti rad lokalnih samouprava nije lak zadatak, posebno kada 

odgovornost nad njima preuzmete iz ruku neodgovornih ljudi koji su punih 

dvanaest godina, u Vojvodini ġesnaest, razarali naġe druġtvo, slabili moĺ drģave, 

koji su sopstveni narod doveli do prosjaļkog ġtapa. U tom plaĺenom projektu 

posebnu paģnju usmeravali su pograniļnim lokalnim samoupravama ne bi li  

strancima, ļim uĽu u naġu zemlju, jasno ukazali da smo slabi, nesposobni i da 

zavisimo od njih.  

 Kako dolazim iz pograniļne opġtine Novi Kneģevac, ļiju severnu 

granicu ļini deo drģavne granice prema MaĽarskoj u duģini od 21,2 kilometra, 

dok prema istoku duģinom od 14,9 kilometara izlazi na drģavnu granicu prema 

Rumuniji , svedok sam svih nedela koja je prethodni reģim posebno ļinio prema 

strateġki veoma vaģnim podruļjima, koja su za njih bila zaboravljena ļak i sa 

taļke vojnobezbednosnog aspekta.  

 U jednom delu svog inauguracionog govora predsednik Srbije 

Aleksandar Vuļiĺ je rekao: ĂBili  smo zemlja i narod za koje je neko vreme bilo 

zaustavljeno, ali smo i u tome pronaġli  neġto dobro. Danas se vidi da nikada i 

nigde nismo zakasnili, neĺemo ni u buduĺnost, bolju i mirniju za nas i naġu decu. 

Bolju i mirniju buduĺnost ostvariĺemo samo sa modernom, jakom i snaģnom 

vojskom, kao garantom mira, kojeg srpski narod najļeġĺe nije imao.ñ 

Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala.  

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Milovan Drecun.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Ģeljko Suġec.  

 Izvolite, kolega Suġec.  

 ĢELjKO SUĠEC: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Poġtovani predsedavajuĺi, uvaģeni gospodine ministre, dame i gospodo 

narodni poslanici, naġa vojska ima dugu tradiciju kada je u pitanju vojno 

obrazovanje buduĺih podoficira i oficira. Slavna pobeda srpske vojske u 

Kolubarskoj bici uġla je u istoriju ratovanja, a taktika vojvode Ģivojina Miġiĺa u 

Kolubarskoj bici izuļava se i danas na poznatim svetskim vojnim akademijama.  

 Mi  smo mala zemlja, ali smo svima u regionu, Evropi i svetu dokazali da 

smo zemlja ļestitih i poġtenih ljudi, koji vole svoju otadģbinu i znaju da je i te 

kako brane kada to zatreba.  



 

 

 Zakon o vojnom obrazovanju je od izuzetno velikog znaļaja za odbranu 

Republike Srbije i zato nam je potrebno stalno usavrġavanje naġih pripadnika 

Vojske Srbije. Naġi pripadnici Vojske Srbije i pripadnici MUP-a dokazali su da 

su u svakoj situaciji  uz svoj narod, bilo u ratnom stanju bilo u mirnodopskom. 

Setimo se samo velikih elementarnih nepogoda, taļnije majskih poplava 2014. 

godine, kada su naġi pripadnici Vojske Srbije i pripadnici MUP-a danonoĺno 

spasavali naġe graĽane i njihovu imovinu od velikih napada vodene stihije, 

nezapamĺene u poslednjih sto godina.  

 Zakon o vojnom obrazovanju je u interesu drģave i naroda. Uz stalnu 

modernizaciju vojnog naoruģanja i usavrġavanje pripadnika Vojske Srbije koje 

intenzivno sprovodi Ministarstvo odbrane od 2012. godine, mi danas imamo 

vojsku kojoj po hrabrosti, znanju, izvoĽenju vojnih veġtina ne moģe da parira 

nijedna vojska zemalja u okruģenju. To je ono, poġtovani graĽani Srbije, ġto 

danas mnogima smeta. Mnogima danas smeta Aleksandar Vuļiĺ, predsednik 

Republike Srbije, mnogima danas smeta ekonomski i privredno obnovljena i 

snaģna Srbija. Smeta im snaģna Srbija jer su navikli na posluġnu Srbiju. Jer su 

navikli na posluġnu Srbiju koju su vodili ovi ļestiti i poġteni pre nas, do 2012. 

godine.  

 Na samom kraju, ģeleo bih svim pripadnicima Vojske Srbije i njihovim 

porodicama da poģelim puno zdravlja, sreĺe i svakog dobra, da sve ġto rade 

svakodnevno rade u interesu odrģavanja mira, bezbednosti i oļuvanja naġih 

drģavnih granica. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala.  

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Radoslav Joviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik ņorĽe Komlenski. 

 Reļ ima ņorĽe Komlenski.  

 Izvolite. 

 ņORņE KOMLENSKI: Zahvaljujem, predsedavajuĺi.  

 Dame i gospodo, drugarice i drugovi, uvaģeni ministre sa saradnicima, 

amandman na ļlan 2. koji sam podneo je u apsolutno logiļnoj vezi sa 

amandmanom koji sam predloģio na ļlan 1. Iako sam veĺ u ranijoj diskusiji 

rekao da je ovaj zakon jedan od onih zakona koji su najviġe vodili raļuna o 

socijalnoj ravnopravnosti, potenciranje ove crte, koja je vaģna kao princip, kao 

osnov na kojem ĺe ceo zakon biti utemeljen, jako je vaģno kako za Vojsku tako i 

za Republiku Srbiju.  

 Naime, ļlanom 2, u kojem se predlaģe ova dopuna ovim amandmanom, 

propisano je da se vojno obrazovanje kao deo sistema obrazovanja Republike 

Srbije i kao delatnost od posebnog znaļaja za odbranu stavlja u nadleģnost 

Ministarstva odbrane. Iako se stavlja u nadleģnost Ministarstva odbrane, ona 

ujedno omoguĺava da pod ravnopravnim uslovima, o ļemu sam govorio proġli  

put, oni koji ģele da pohaĽaju srednju ġkolu mogu ravnopravno konkurisati, svi, 



 

 

bez obzira na socijalni status. Zaista, prihvatanje ovog amandmana olakġalo bi 

primenu ļl. 49, 50. i 52. 

 Ovog trenutka bih posvetio paģnju ļlanu 52. ovog zakona, koji vi 

predlaģete, gde se kaģe da se Ăna studijske programe osnovnih i integrisanih 

akademskih studija koje se realizuju na Univerzitetu upisuju i ġkoluju radi 

prijema u profesionalnu vojnu sluģbu lica iz graĽanstva i uļenici srednjih vojnih 

ġkolañ. Inaļe, kandidati, i jedni i drugi, koji budu primljeni, a uĽu u kvotu koju 

opredeli Ministarstvo, finansiraju se iz budģeta Republike Srbije.  

 Mislim da je ova komponenta socijalne ravnopravnosti dobro ugraĽena, 

ali zbog nekih buduĺih vremena i znaļaja koji ovaj zakon ima ovaj amandman bi 

samo mogao da dopuni ono ġto je veĺ, praktiļno, u zakonu i uļinjeno. Hvala.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Komlenski.  

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Dragan Savkiĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Dubravka Filipovski.  

 Izvolite, koleginice Filipovski.  

 DUBRAVKA  FILIPOVSKI: Podnela sam amandman zato ġto smatram 

da je potrebno posebnu paģnju posvetiti efikasnosti reġavanja svih personalnih 

pitanja. Ljudski resursi su kapital koji treba ļuvati i uveĺavati, a pripadnici 

kadrovske sluģbe Vojske Srbije su oni od kojih se najviġe oļekuje po ovom 

pitanju, da svojim znanjem i radom doprinesu unapreĽenju operativnih i 

funkcionalnih sposobnosti svih jedinica i ustanova Vojske Srbije. Zato je veoma 

vaģno raditi na usaglaġavanju delovanja organa kadrovske sluģbe na svim 

nivoima.  

 Najvaģnija pitanja koja se posebno izdvajaju u oblasti kadrovskih resursa 

su: poboljġanje starosne strukture kadra u Ministarstvu odbrane i Vojske Srbije, 

dogradnja modela popune profesionalnim vojnicima i odreĽivanje 

nomenklaturnih oznaka i evidencije profesionalnih vojnika i civilni h lica. 

Zahvaljujem.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala.  

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Zoran Milekiĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Milanka Jevtoviĺ 

Vukojiļiĺ.  

 Izvolite.  

 MILANKA  JEVTOVIĹ VUKOJIĻIĹ: Uvaģeni predsedavajuĺi, 

poġtovani ministri sa saradnicima, gospodo oficiri  Vojske Srbije, podnela sam 

amandman na ļlan 2. zakona o vojnom obrazovanju, koji inaļe definiġe vrste 

vojnog obrazovanja. Posebno bih naglasila vojnostruļno osposobljavanje koje se 

odnosi na rezervne oficire i njihovu obuku. TakoĽe, moj amandman odnosi se na 

zaġtitu ranjivih grupa.  



 

 

 Ģelim da naglasim da Vojska Republike Srbije ima tri misije. Jedna od 

tih misija, a to je treĺa, odnosi se na spasavanje, pomoĺ, evakuaciju, zbrinjavanje 

stanovniġtva koje je pogoĽeno elementarnim nepogodama i drugim katastrofama.  

 Dok su se vojske zapadnih demokratija pripremale za nove izazove, 

izazove klimatskih promena, dotle je reģim do 2012. godine direktno uticao na 

bezbednost i ģivot graĽana, koje mogu zadesiti elementarne nepogode, na taj 

naļin ġto su prodali 874 ļamca. I ne samo ļamce, oni su prodali transportne 

helikoptere Mi-8, koji imaju i te kako veliku ulogu u spasavanju stanovniġtva.  

 Za razliku od njih, Vojska Republike Srbije, ispunjavajuĺi treĺu misiju, 

pokazala je veliku hrabrost i odluļnost, pokazala je da je uvek uz svoj narod i 

svoje sugraĽane, posebno kada su pogoĽeni elementarnim nepogodama. 

Pokazaĺu fotografiju iz sela Veliko Polje, iz Obrenovca, gde vojnici, 

vazduhoplovci, spasavaju osmoļlanu porodicu, gde su i jednogodiġnja beba i 79-

godiġnja starica. TakoĽe, i druga fotografija pokazuje veliko poģrtvovanje i 

spasavanje stanovniġtva. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI (Veroljub Arsiĺ): Na ļlan 2. amandman je podnela 

narodni poslanik Ljibuġka Lakatoġ. 

 Koleginice Ljibuġka, izvolite. 

 LjIBUĠKA LAKATOĠ: Zahvaljujem. 

 Uvaģeni predsedavajuĺi, ministre sa saradnicima, oficiri  Vojske 

Republike Srbije, kolege i koleginice narodni poslanici, podnela sam amandman 

na ļlan 2. Predloga zakona o vojnom obrazovanju gde se dodaje stav 6. koji 

glasi: ĂVojnostruļnim osposobljavanjem obezbeĽuje se sveukupni razvoj Srbije, 

s posebnim osvrtom na razvoj ġkolskog sistema.ñ  

 Ļlanom 2. predloģenog zakona predlaģe se propisivanje vojnog 

obrazovanja kao dela obrazovnog sistema Republike Srbije i kao delatnosti koja 

je od posebnog znaļaja za odbranu, koja je u nadleģnosti Ministarstva odbrane. 

Predloģeno reġenje zasniva se na potrebama ġkolovanja, usavrġavanja i 

vojnostruļnog osposobljavanja lica iz graĽanstva i profesionalnih vojnih lica 

prema struļnim profilima i potrebama vidova, rodova i sluģbi Vojske. 

 Kroz vojnostruļno osposobljavanje stiļu se znanja koja ĺe zasigurno 

unaprediti sistem odbrane naġe drģave. UsklaĽivanjem obrazovnog sistema sa 

potrebama vojnog obrazovanja, koje je od posebnog znaļaja za odbranu 

Republike Srbije, uvodi se i dualno obrazovanje, ġto ĺe svakako unaprediti rad 

Ministarstva odbrane. 

 UsklaĽivanjem i modernizacijom ġkolskog sistema Vojska Srbije dobiĺe 

struļan kadar, spreman da odgovori svim zahtevima modernizacije i opremanja 

savremenim borbenim sistemima, kadar koji ĺe biti obuļeniji i sposobniji da radi 

kako u Ministarstvu odbrane tako i u namenskoj industriji , kadar koji ĺe biti joġ 

veĺi garant stabilnosti i razvoja Republike Srbije, ali ĺe pre svega biti garant mira 

toliko potrebnog za bolju i lepġu buduĺnost naġe dece i generacija koje dolaze. 

Zahvaljujem. 



 

 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Vlado Babiĺ. 

 Kolega Babiĺu, izvolite. 

 VLADO BABIĹ: Hvala. 

 Poġtovani predsedavajuĺi, cenjeni gospodine ministre sa saradnicima, 

poġtovane koleginice i kolege narodni poslanici, u ļlanu 2. Predloga zakona 

dodaje se stav 6. koji glasi: ĂVojnostruļnim osposobljavanjem obezbeĽuje se 

sveukupni razvoj Republike Srbije, s posebnim osvrtom na razvoj zdravstvenih 

centara.ñ  

 Ovim amandmanom se dodatno definiġu posebni ciljevi  vojnog 

obrazovanja, a danas ĺu govoriti o vantelesnoj oplodnji ģena vojnih osiguranika.  

 Postupci vantelesne oplodnje temelje se na poboljġanju prirodnih 

oplodnih moguĺnosti parova. Usmereni su na ostvarivanje kontakta jajnih ĺelija i 

semena muġkarca, skraĺujuĺi put do njihovog spajanja ili  dovodeĺi ih u 

neposredni kontakt. Suġtina svih postupaka vantelesne oplodnje je izazivanje 

ovulacije i dopremanje pripremljenog semena u veĺu ili  manju blizinu jajne 

ĺelije, bez obzira na to da li  je artificijelna ili  oplodnja in vitro uslovima. Za 

smanjeno upuĺivanje na vantelesnu oplodnju vrlo znaļajno mesto ima i skrining, 

odnosno redovni i preventivni pregled grliĺa materice. Poznato je da se karcinom 

grliĺa materice najļeġĺe javlja kod ģena u mlaĽoj ģivotnoj dobi, koje se vrlo 

ļesto joġ nisu ostvarile kao majke i zbog toga je jako bitno da sve ģene redovno 

odlaze bar jednom godiġnje na kontrolne preglede. 

 Upravni odbor Fonda SOVO na sednici odrģanoj 23. marta ove godine 

doneo je odluku o uslovima i naļinu ostvarivanja prava na sprovoĽenje postupka 

biomedicinski potpomognutog oploĽenja. Tako ģene vojnih osiguranika imaju 

prava na najviġe ļetiri  pokuġaja leļenja neplodnosti postupcima VTO oplodnje 

na teret obaveznog zdravstvenog osiguranja, bez obzira na to da li  su se pre toga 

ostvarile kao roditelji, uz ļinjenicu da u vreme podnoġenja zahteva imaju 

najmanje 44 godine.  

 I pored svega ġto drģava pokuġava da ovim postupcima poveĺa natalitet i 

prirodni priraġtaj u Srbiji, procenat uspeġnosti VTO je 33%. No, i pored ovoga 

malog procenta zaļeĺa, omoguĺeno je porodicama da uģivaju u roditeljstvu a 

ģenama da se ostvare kao majke. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Milovan Krivokapiĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Kolega Krivokapiĺu, izvolite. 

 MILOVAN  KRIVOKAPIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, uvaģeni ministre 

sa saradnicima i predstavnici BIA, podneo sam amandman na ļlan 2. ovog 

zakona kojim se dodaje stav 6. koji glasi ïvojnostruļnim osposobljavanjem 

obezbeĽuje se sveukupni razvoj Republike Srbije, s posebnim akcentom na 

nerazvijene opġtine. U stavovima od 1. do 5. detaljno je definisano ġta obuhvata 



 

 

vojno obrazovanje, ġkolovanje, usavrġavanje i osposobljavanje. Miġljenja sam da 

je bitno dodatno definisati da se vojnostruļnim osposobljavanjem obezbeĽuje 

sveukupni razvoj Republike Srbije.  

 Tradicija vojnog ġkolstva u Srbiji duga 160 godina tesno je povezana sa 

procesom stvaranja moderne srpske drģave i njene vojske. Savremeni sistem 

vojnog obrazovanja Republike Srbije kao deo obrazovnog i nauļnog sistema 

Republike Srbije organizuje i realizuje delatnost obrazovanja kadra u oblastima 

od interesa za odbranu i drugim oblastima znaļajnim za dostizanje potrebnih 

sposobnosti pripadnika sistema odbrane u skladu sa delokrugom i nadleģnostima 

Ministarstva odbrane. 

 Donoġenjem zakona o vojnom obrazovanju omoguĺavamo da sistem 

vojnog obrazovanja Republike Srbije uspeġno obezbeĽuje projektovane potrebe 

sistema odbrane Republike Srbije sa kadrom odgovarajuĺih profila. Interesovanje 

za vojne ġkole je sve veĺe i veĺe jer su mladi svesni da je ovaj poziv mnogo viġe 

od radnog mesta. Ġkolujuĺi se u vojnim ġkolama i akademijama, mladi ne stiļu 

samo formalno obrazovanje nego usvajaju vrednosti zbog kojih izrastaju u 

kvalitetne i ļasne ljude.  

 Da bi profesionalni pripadnici Vojske Srbije mogli da obavljaju sve 

poslove i zadatke i da odgovore izazovima, tokom svog radnog veka moraju da 

se obrazuju i usavrġavaju stalno. 

 Imajuĺi u vidu sve napred navedeno, moram da naglasim da je u ļlanu 2. 

potrebno dodatno definisati da se vojnostruļnim osposobljavanjemé 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem, kolega Krivokapiĺu. 

 Poġtovani narodni poslanici, saglasno ļlanu 27. i ļlanu 87. st. 2. i 3. 

Poslovnika Narodne skupġtine, obaveġtavam vas da ĺe Narodna skupġtina danas 

raditi i posle 18 ļasova, zbog potrebe da Narodna skupġtina ġto pre donese 

zakone iz dnevnog reda ove sednice. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Nataġa St. Jovanoviĺ. 

 Koleginice Jovanoviĺ, izvolite. 

 NATAĠA ST. JOVANOVIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, poġtovani 

ministre sa saradnicima, gospodo oficiri , gospodo iz BIA, kolege narodni 

poslanici, podnela sam amandman na ļlan 2. koji se odnosi na struļno 

osposobljavanje, koje utiļe na stabilnost i sigurnost u zemlji i, u krajnjoj liniji , na 

razvoj Republike Srbije. 

 Kao ġto znate, nacrt zakona predlaģe propisivanje mreģe i vrste 

vojnoġkolskih ustanova u oblasti srednjeg i visokog vojnog obrazovanja. 

Predloģeno reġenje zasnovano je na postojeĺoj mreģi vojnih ġkola, kao i vojnih 

ustanova i posebnih pravnih lica ļiji  je osnivaļ Republika Srbija, a koja postaje 

sastavni deo mreģe srednjih i vojnih ġkola Republike Srbije. 

 Hoĺu da vas podsetim na jednu stvar, a to je da se Vojna akademija kroz 

istoriju menjala i prilagoĽavala sloģenom procesu vojnog obrazovanja. Prvi 

korak ka stvaranju oficirskog kadra naļinio je 1833. godine knez Miloġ 



 

 

Obrenoviĺ kada je na ġkolovanje u Rusiju poslao trideset mladiĺa da izuļe za 

oficire. Zatim, krajem 1837. godine odluļeno je da se u Srbiji otvori trogodiġnja 

ġkola, a 1848. godine u Beogradu se sve viġe potencira znaļaj obrazovanog 

vojniļkog kadra i neophodnost ponovnog osnivanja ġkole za oficire. Ubrzo 

zatim, knez Aleksandar KaraĽorĽeviĺ, 18. marta 1850. godine, odobrava da se 

otvori Artiljerijska ġkola. Ovaj akt predstavlja utemeljenje vojnog ġkolstva i zato 

je u Vojsci Srbije 18. mart usvojen kao dan Vojne akademije.  

 Ģelela sam da vas podsetim na ovu naġu istoriju jer je u toku proġle i ove 

godine namenjeno oko trista miliona dinara za radove na Vojnoj akademiji, gde 

ĺe biti renovirana ne samo pista veĺ i sportski centar, smeġtajni kapaciteti i 

streljana. Podizanjem ģivotnog standarda, kvaliteta ģivota i rada omoguĺava se 

bolje i uspeġnije obrazovanje kadeta u Vojnoj akademiji. Hvala na paģnji. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Goran Nikoliĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Bojan Torbica. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Kolega Torbice, izvolite. 

 BOJAN TORBICA: Poġtovani predsedavajuĺi, cenjeni ministre sa 

saradnicima, gospodo oficiri , kolege narodni poslanici, Srbija se moģe pohvaliti 

dugom i bogatom tradicijom vojnog ġkolstva, a razvoj vojnog obrazovanja uvek 

je bio povezan sa razvojem srpske vojske, koja je na svojim leĽima iznela teret 

oslobodilaļkih i odbrambenih ratova od prve polovine 19. veka pa sve do 

poslednjih godina 20. veka.  

 Svedoci smo da srpsko vojno ġkolstvo trenutno prolazi temeljne reforme, 

koje imaju za cilj  da profiliġu moderan, efikasan i funkcionalan sistem vojnog 

obrazovanja, koji ĺe odgovarati potrebama i zadacima Vojske Srbije. 

Predloģenim zakonom o vojnom obrazovanju dovrġava se proces usklaĽivanja 

propisa o vojnom obrazovanju sa propisima o obrazovanju u Republici Srbiji, 

ļime ĺe vojnoġkolske ustanove postati integralni deo obrazovnog sistema 

Republike Srbije. 

 Srbiji je danas, posle vladavine stranaka DOS-a, zarad sveukupnog 

njenog razvoja, od izuzetne vaģnosti i unapreĽenje vojnog obrazovanja i 

ġkolovanje ġto veĺeg broja kvalitetnih mladih oficira, poġto je Srbija za vreme 

dosovske vlasti doģivela da joj ta nenarodna vlast u prevremenu penziju otera 

veliki broj, slobodno mogu reĺi, najboljih oficira, ratnih komandanata, onih koji 

su nosili borbu protiv teroristiļke OVK i NATO snaga. Kao ġto su, takoĽe, 

desetkovane brojne oklopnomehanizovane, artiljerijske, inģenjerijske, 

protivvazduġne jedinice, kojima su uniġtena ili  preprodata joġ uvek ispravna i 

upotrebljiva borbena sredstva i vojna oprema. 

 Oļigledno je da je boravak ameriļkih kursista i posluġnika, Borisa 

Tadiĺa i Dragana Ġutanovca, na ļelu Ministarstva odbrane imao teġke posledice 



 

 

po Vojsku Srbije, ali, na sreĺu, vladavina partija DOS-a okonļana je jednom 

zauvek. Vlada Republike Srbije i Ministarstvo odbrane na ļelu sa ministrom 

Aleksandrom Vulinom na pravom su putu da Vojsku Srbije vrate na mesto koje 

joj pripada. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Veroljub Matiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ?  

 Kolega Matiĺu, izvolite. 

 VEROLjUB MATIĹ: Zahvaljujem. 

 Ļlanom 2. na koji sam podneo amandman govori se o vojnom 

obrazovanju od posebnog znaļaja za Republiku Srbiju. Ja sam i u prethodnom 

amandmanu koji sam podneo na ļlan 1. govorio o znaļaju obrazovanja, da je to 

od posebnog znaļaja za Republiku Srbiju, da je obrazovanje usmereno na 

odbranu zemlje, da obrazovanjem obuļavamo viġi struļni kadar, oficire, 

podoficire, a samim tim oni obuļavaju dalje, do onog poslednjeg izvrġioca u 

okviru Vojske Srbije.  

 Opet ĺu reĺi ġta znaļi vojno obrazovanje kroz jedan dobar primer, primer 

od pre taļno ļetiri  godine, kad su poļele velike kiġe da padaju i kada nas je 

zakaļila velika poplava na teritoriji  Republike Srbije. Tada je moja opġtina bila, 

odnosno centar opġtine, jedno ostrvo okruģeno vodom. Prvi koji nam je pritekao 

u pomoĺ bio je tadaġnji premijer Aleksandar Vuļiĺ, koji je doġao vojnim 

helikopterom, doneo prvu pomoĺ. Odmah iza njega doġli  su pripadnici Vojske 

Srbije da pomognu, prvenstveno graĽanima, da se spasemo od te nepogode koja 

nas je snaġla 2014. godine. Doġli  su ronioci, doġli  su oni koji dobro znaju da 

rukuju ļamcima, oni koji dobro znaju da se ponaġaju u uslovima poplava, bujica i 

nepredviĽenih okolnosti. Uspeli su da puno toga spasemo, i ljudstva i 

materijalnih sredstava; hvala bogu, nismo imali uopġte ljudskih ģrtava te 2014. 

godine.  

 To je veliki doprinos i struļnih ljudi iz Vojske Srbije, koji su zajedno sa 

nama uspeli da sve te krizne situacije prevaziĽu i da se... 

 (Predsedavajuĺi: Privodite kraju, kolega Matiĺu.) 

 é Jednostavno spasemo od poplava. 

 S obzirom na to da nema viġe vremena, ja ĺu zavrġiti. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Ana Ļarapiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ?  

 Koleginice Ļarapiĺ, izvolite. 

 ANA ĻARAPIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Poġtovani ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

amandman sam podnela s ciljem da ukaģem na to koliki  je znaļaj ġkolovanja i 

usavrġavanja pripadnika Vojske Srbije, kao i razvoja nauļnoistraģivaļkog rada i 

struļnog kadra za potrebe odbrane, za sveukupni razvoj Republike Srbije. 



 

 

 Naime, naġ predsednik Aleksandar Vuļiĺ, joġ dok je bio predsednik 

Vlade Republike Srbije, prepoznao je znaļaj odbrambene industrije i joġ su tada, 

2014. godine, izdvojena znaļajna novļana sredstva za ulaganje u oblast 

namenske industrije. Namenska industrija danas moģe da se pohvali velikim 

obimom proizvodnje. Naime, po proizvodnji iz oblasti namenske industrije 

zauzimamo treĺe mesto u Evropi, iza Nemaļke i Ġvajcarske. S jedne strane, 

imamo zapoġljavanje radnika, a s druge strane imamo razliļite prilive u budģet 

Republike Srbije po osnovu direktnih poreza.  

 Naġi vojnici danas imaju opremu koja je i eksperte sa zapada ostavila bez 

teksta. Poznati britanski magazin o vojnim pitanjima je u svom tekstu pohvalio 

projekat modernizacije Vojske, koji je prvi put predstavljen na vojnom prikazu 

ĂSlobodañ 2017. godine u Batajnici. Zahvaljujuĺi Vladi Republike Srbije koja je 

prepoznala znaļaj ulaganja u opremanje vojske, ļak je i ĂJumkoñ iz Vranja dobio 

posao za ġivenje uniformi. Vlada Republike Srbije predviĽa da svaki vojnik mora 

da ima najmanje dva para uniformi, ġto se nije desilo od JNA. Znaļi, posao je 

dobio ĂJumkoñ iz Vranja. 

 S jedne strane, imamo ĂJumkoñ Vranje, koji se nalazi na jugu Srbije; s 

druge strane, na zapadu imamo fabrike ĂPrvi partizanñ Uģice, ĂMilan 

Blagojeviĺñ Luļani, ĂSlobodañ Ļaļak, ĂPrva petoletkañ Trstenik i FAP Priboj; za 

centralnu Srbiju su tu ĂZastavañ Kragujevac, ĂPrva iskrañ Bariļ, ĂTeleoptikñ 

Zemun, ĂMoma Stanojloviĺñ Batajnica. To su fabrike iz oblasti namenske 

industrije, koje predstavljaju toļak razvoja celokupne privrede Republike Srbije. 

Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Dragana Kostiĺ. 

 Izvolite. 

 DRAGANA KOSTIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Uvaģeni ministri, gospodo oficiri , narodni poslanici, na ļlan 2. podnela 

sam amandman da bih ukazala na vaģnost uveĺanja ulaganja u vojno 

obrazovanje. Vojno obrazovanje se i dalje razvija i unapreĽuje zahvaljujuĺi 

ekonomskoj stabilnosti i prosperitetu privrede Srbije.  

 Sem ulaganja u Vojnu akademiju, svedoci smo ulaganja i u Vojnu 

gimnaziju u vrednosti od trideset miliona dinara ove godine. Ova sredstva 

omoguĺiĺe rekonstrukciju prilaznog platoa, zamenu stolarije, podnih povrġina, 

sanitarnih ļvorova, molersko-farbarske radove, zamenu instalacija vodovoda i 

kanalizacije, elektroinstalacija, renoviranje zajedniļkih prostorija, ļitaonice i 

biblioteke.  

 Ulaganje u vojno obrazovanje je investicija za buduĺnost mladih 

generacija. Ne mogu a da ne iskaģem svoje zadovoljstvo zbog toga ġto je 

interesovanje meĽu mladima za upis u Vojnu gimnaziju veĺe nego ikada, a 

posebno meĽu pripadnicama lepġeg pola, koje od ukupno 48 polaznika upisanih 

u ġkolskoj 2017/2018. godini ļine jednu treĺinu uļenika, pokazuju izuzetne 



 

 

rezultate na prijemnim testovima, kao i uspeh u toku ġkolovanja. Naroļito se 

ponosim time da dva uļenika koja pohaĽaju Vojnu gimnaziju potiļu iz moje 

lokalne samouprave, Sokobanje.  

 U danu za glasanje Srpska napredna stranka podrģaĺe ovaj zakon koji je 

predloģila Vlada Republike Srbije. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Goran Kovaļeviĺ. 

 Izvolite. 

 GORAN KOVAĻEVIĹ: Dame i gospodo, gospodine ministre, predloģio 

sam amandman na ļlan 2. zakona o vojnom obrazovanju, gde istiļem znaļaj i 

ekonomski potencijal vojnog obrazovanja. 

 Vojno obrazovanje svuda u svetu ima znaļajan ekonomski potencijal. 

Kao i civilno, tako je i vojno obrazovanje ozbiljan finansijski posao, jer to 

podrazumeva da drģava i institucije koje se bave obrazovanjem funkcioniġu u 

ekonomskom smislu. Svakako, kada obrazujete generacije i kada te generacije 

postanu ozbiljni ekonomski ljudi, onda imate razumevanje da shvatite da je 

ekonomski rast i razvoj suġtina razvoja jedne ekonomije. Ti novi ļlanovi druġtva 

svakako pomaģu da ekonomski poredak bude bolji i da bolje funkcioniġe.  

 Prenos vojnog znanja ima sve karakteristike koje su neophodne za proces 

obrazovanja. Te karakteristike posebno dolaze do izraģaja u oblastima u kojima 

to znanje i obrazovanje koje se steklo u Vojsci moģe da bude primenjeno i 

primenjuje se u civilnom sektoru. Taj civilni  sektor, odnosno onaj deo druġtva 

koje uzima i konzumira usluge koje potiļu od vojnog obrazovanja, a tu pre svega 

mislim na oblast medicine, predstavlja izuzetan brend, koji nije samo od znaļaja 

i ugleda na teritoriji  Republike Srbije veĺ i uopġte u regionu.  

 Vojnomedicinska akademija, a posebno treba naglasiti vojni Medicinski 

fakultet, predstavlja instituciju od ogromnog znaļaja i ugleda, koja se moģe 

svrstati u rang sa najozbiljnijim medicinskim institucijama i fakultetima. Kada 

pogledate meĽunarodne fakultete od ugleda, oni govore o svojim referencama, 

ali istovremeno govore o vremenu koje provedete na klinici u toku obrazovanja 

za doktora ï ġest meseci je maksimum koji moģete da ostvarite. Deca na 

Vojnomedicinskoj akademiji, odnosno na Fakultetu medicinskih nauka praktiļno 

rastu, ģive, uļe, ġkoluju se, uz kombinaciju teorije i prakse na Vojnomedicinskoj 

akademiji. To je neġto ġto je praktiļno neverovatno. Na osnovu tog iskustva, 

stiļemo ugled i takav je ugled na Vojnomedicinskoj akademiji ljudi koji se 

obrazuju u tim institucijama.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem.  

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Milan Kneģeviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Reļ ima kolega Kneģeviĺ.  

 Izvoli te.  



 

 

 MILAN  KNEĢEVIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, gospodine ministre sa 

saradnicima, koleginice i kolege narodni poslanici, ja sam, vezano za zakon o 

vojnom obrazovanju, podneo amandman na ļlan 2. Radi javnosti i gledalaca koji 

prate ovu skupġtinsku debatu, samo da kaģem da taj ļlan 2. ima konstataciju da je 

vojno obrazovanje od posebnog znaļaja za odbranu Republike Srbije, i u tom 

ļlanu 2. su jasno definisani pojmovi ġta sve obuhvata vojno obrazovanje. 

 Ovaj amandman je logiļni nastavak mog amandmana na ļlan 1, gde sam 

izneo jasnu konstataciju da se ovim zakonom ģeli postiĺi krajnji efekat, a to je da 

vojni zakon i vojne visokoġkolske ustanove mogu da postanu integralni deo 

obrazovnog sistema Republike Srbije.  

 Direktno je u vezi sa visokim obrazovanjem nauļnoistraģivaļki rad 

(pomenule su neke kolege poslanici u prethodnoj diskusiji), tako da je i u 

nauļnoistraģivaļkoj delatnosti iz oblasti odbrane potrebno da se sada kroz razne 

uredbe Vlade i taj deo vojne nauļnoistraģivaļke delatnosti uskladi sa zakonom o 

obrazovanju. Preduslovi su stvoreni jer je matiļnim zakonom o 

nauļnoistraģivaļkom radu veĺ u odgovarajuĺim ļlanovima prepoznata 

nauļnoistraģivaļka delatnost u oblasti odbrane, tako da je potreban sledeĺi korak, 

koji ĺe nesumnjivo Ministarstvo uraditi, a to je usklaĽivanje nauļnoistraģivaļke 

delatnosti u oblasti odbrane sa matiļnim zakonom o nauļnoistraģivaļkom radu. 

To ĺe upotpuniti celokupni sistem visokog obrazovanja u Vojsci. Hvala.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem, kolega Kneģeviĺu. 

 Sada odreĽujem redovnu pauzu. Sa radom nastavljamo u 14 sati. 

 

 (Posle pauze ï 14.00) 

 

 PREDSEDAVAJUĹI (Veroljub Arsiĺ): Poġtovane dame i gospodo 

narodni poslanici, nastavljamo sa daljim radom.  

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Milosav Milojeviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Kolega Milojeviĺu, izvolite. 

 MILOSAV MILOJEVIĹ: Hvala. 

 Uvaģeni potpredsedniļe Narodne skupġtine, cenjeni ministri u Vladi 

Republike Srbije, dame i gospodo poslanici, na osnovu ļlana 161. stav 1. 

Poslovnika Narodne skupġtine Republike Srbije, podneo sam amandman na 

Predlog zakona o vojnom obrazovanju.  

 U ļlanu 2. Predloga zakona predlaģem da se doda stav 6. koji glasi: 

ĂVojnostruļnim osposobljavanjem obezbeĽuje se sveukupni razvoj Republike 

Srbije, s posebnim osvrtom na unapreĽenje privatnog sektorañ. Ovim 

amandmanom unapreĽenje privatnog sektora se uvodi kao jedan od ciljeva 

vojnog obrazovanja.  

 Kao ġto moģemo videti, vojno obrazovanje je od posebnog znaļaja za 

odbranu Republike Srbije. Imajuĺi u vidu navedeno, apsolutno je neophodno da 



 

 

se pridrģavamo naļela stvaranja kvalitetnih kadrova, jer upravo tu leģi naġa 

buduĺnost i dalji razvoj i napredak. Miġljenja sam da je potrebno da svoje znanje 

usavrġavamo i napredujemo. To moģemo postiĺi samo ako svoja iskustva 

podelimo sa drugima i nauļimo od drugih. Jedino tako ĺemo doĺi do struļnog, 

obuļenog kadra, sposobnog da na najbolji naļin obezbedi sigurnost Republike 

Srbije.  

 Mnogi govore o tome da je vojska u 21. veku nepotrebna i kritikuju se 

odluke koje doprinose napretku naġih vojnih snaga. Ako pogledamo primer 

razvijenih zemalja sveta, zemalja EU, ali i drģava na drugim kontinentima, 

videĺemo da je praksa razvoja vojske neġto ġto se podrazumeva i ne predstavlja 

nuģno podsticanje na sukobe.  

 Potreba za obrazovanjem je suġtinska u svim oblastima, pa tako i u 

Vojsci. Potrebno je obezbediti mir i stabilnost, a Vojska je uvek bila i ostala 

garant da se ti ciljevi  ostvare. Napretkom obrazovnog sistema, obezbediĺemo i 

mir u godinama koje slede. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Boban Birmanļeviĺ. 

 Kolega Birmanļeviĺu, izvolite. 

 BOBAN BIRMANĻEVIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, poġtovani 

ministre, poġtovana gospodo oficiri , poġtovane kolege, zakon o vojnom 

obrazovanju je zakon koji ĺe dodatno unaprediti postojeĺe, dosta kvalitetno i za 

svaku pohvalu, za ponos i diku svakog graĽanina Srbije, obrazovanje u Vojsci 

Republike Srbije. 

 Amandman koji sam podneo na 2. ļlan zakona dodatno definiġe ciljeve i 

pre svega je usmeren na ciljeve koji su svakako prisutni godinama unazad. Od 

proġlosti, ako se vratimo dvesta godina unazad, sto godina od Prvog i Drugog 

srpskog ustanka, Prvog svetskog rata, balkanskih ratova, do sadaġnjosti, stanje 

regiona, stanje na Balkanu uvek je zavisilo od stanja u Srbiji, odnosno od stanja i 

statusa srpske vojske. 

 Setimo se, Franġ d Epere, komandant Solunskog fronta, posebno je 

istakao srpsku vojsku. Podsetiĺu, 140.000 vojnika je uļestvovalo u proboju 

Solunskog fronta, za koji mesec biĺe ravno sto godina od tog dogaĽaja. A upravo 

ono ġto je rekao Franġ d Epere najbolje definiġe naġu vojsku: ĂBrģe napreduje 

srpska peġadija od francuske konjice; kreĺu se kao oluja, njima nikakva podrġka 

nije potrebna.ñ A nije im potrebna bila nikakva podrġka zato ġto su napredovali 

ka svojoj otadģbini, ka zemlji Srbiji. Na takvom temelju sve ove vojske i svi 

naļelnici i komandiri koji su nastali iz takve vojske ponaġaju se u skladu sa 

nasleĽem Prvog i Drugog srpskog ustanka, balkanskih ratova, Prvog i Drugog 

svetskog rata. 

 Ono ġto je takoĽe bitno za drģave u okruģenju, to je da je Vojska Srbije 

na pravom putu, da je Srbija na pravom putu i u takvom stilu ĺe i nastaviti. 

Hvala. 



 

 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Sneģana Petroviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Duġica Stojkoviĺ. 

 Koleginice Stojkoviĺ, izvolite. 

 DUĠICA STOJKOVIĹ: Zahvaljujem, gospodine Arsiĺu. 

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, drage kolege narodni poslanici, 

poġtovani graĽani Srbije, znaļaj obrazovanja je nemerljiv za svako druġtvo. 

Ministarstvo odbrane je upravo bilo institucija koja je prednjaļila tokom svih 

decenija iza nas, uvek je bila institucija koja je iġla korak napred, ispred svog 

vremena.  

 U prethodnoj godini Ministarstvo odbrane je sa Ministarstvom prosvete 

potpisalo jedan jako znaļajan sporazum, koji je na mala vrata uveo elemente 

dualnog obrazovanja. Ovaj sporazum koji je potpisan 2017. godine omoguĺava 

da se uļenici pet obrazovnih profila u Vazduhoplovnoj akademiji u Beogradu 

ove ġkolske godine obrazuju po modelu dualnog obrazovanja i oni ĺe u 

buduĺnosti raditi na odrģavanju aviona Mig-29 i helikoptera. Reļ je o pet 

zanimanja, reļ je o zanimanjima kao ġto su avio-tehniļar za vazduhoplovni 

motor, avio-tehniļar za elektroopremu, avio-tehniļar za elektronsku opremu, koji 

ĺe raditi u buduĺnosti na odrģavanju naġih vojnih vazduhoplova, ali i 

mehatroniļar za radarske sisteme i mehatroniļar za raketne sisteme, koji ĺe raditi 

za potrebe naġe protivvazduhoplovne odbrane. Ovim dokumentom, ovim 

sporazumom takoĽe se uvode i dva nova obrazovna profila: reļ je o tehniļaru 

naoruģanja i tehniļaru za municiju i raketni sistem, koji ĺe kada zavrġe naġe 

obrazovanje svoje mesto naĺi u namenskoj industriji .  

 Za sam kraj ģelim da kaģem sledeĺe: zaista ģelim da naġ Univerzitet 

odbrane, u okviru koga se nalaze Vojna akademija, naġ Medicinski fakultet, 

VMA , bude prvi u naġoj zemlji kada je reļ o obrazovnim institucijama, ali i da 

naġe srednje vojne ġkole zaista budu primeri kako se obuļava mladi kadar u naġoj 

zemlji. 

 U danu za glasanje SNS ĺe podrģati ova zaista dobra zakonska reġenja. 

Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Ognjen Pantoviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Ivana Stojiljkoviĺ.  

 Koleginice Stojiljkoviĺ, izvolite. 

 IVANA  STOJILjKOVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Uvaģeni ministre, gospodo oficiri , sistem odbrane garantuje nezavisnost i 

teritorijalnu celovitost, zaġtitu nacionalnog identiteta, unutraġnju bezbednost u 

svakom smislu i, ġto je veoma vaģno, ekonomski, tehnoloġki i kulturni razvoj.  



 

 

 Kuĺa koja je zaġtiĺena je retko na meti lopova. Tako je i sa drģavom koja 

ima dobru odbranu, ali, naģalost, to nije bilo tako do 2012. godine. O tome smo 

sluġali veĺ nekoliko dana, kako je uniġtavana imovina Vojske Srbije, kako su 

naġi dobri oficiri  i aktivna vojna lica prevremeno penzionisani, kako su im 

uskraĺena brojna prava koja su im sledovala i mnoge druge stvari koje su graĽani 

mogli da ļuju, a i znaju, od mojih kolega. Sreĺom, to nesreĺno vreme po Vojsku 

Srbije daleko je iza nas, evo, veĺ ġest godina, i od 2012. godine naġa vojska jaļa i 

vraĺa poverenje kako unutar naġih granica tako i van njih.  

 U prethodnih ġest godina Vojska Srbije bila je deo svih najznaļajnijih 

ali, naģalost, i najteģih situacija. Ko god je imao ļast, a verujem da su mnoge 

moje kolege i mnogi graĽani imali, da prisustvuje aero-mitinzima i vojnim 

paradama Vojske Srbije, shvatio je koliko je Vojska Srbije povratila svoje 

dostojanstvo, koliko je povratila poverenje meĽu graĽanima, i to je najbolja slika, 

kada se vidi na jednom mestu. Zato ne ļudi ġto se danas sve viġe mladih ljudi 

odluļuje da sluģi vojsku i ġto se sve viġe mladih ljudi odluļuje da pohaĽa vojno 

obrazovanje i na taj naļin sluģi svojoj zemlji. 

 Naravno, uļestvovanje u multinacionalnim mirovnim operacijama o 

kojima smo sluġali ovih dana takoĽe je potvrda spremnosti i gotovosti naġe 

Vojske Srbije i, ġto je najznaļajnije, Srbija i Vojska Srbije postaju ambasador 

mira u svetu. Svaka ļast na tome! Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Olivera Ognjanoviĺ. 

 Koleginice Ognjanoviĺ, izvolite. 

 OLIVERA OGNjANOVIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, uvaģeni ministre 

sa saradnicima, gospodo oficiri , vojno ġkolstvo je jedna od osnovnih funkcija 

Vojske. Preko ġkolstva se najdugoroļnije utiļe na stanje u Vojsci, jer 

profesionalni oficir radi oko trideset godina u sluģbi. 

 Vojna akademija ima zadatak da obrazuje i osposobi oficire i kadete za 

odgovarajuĺe duģnosti u rodu i omoguĺi im dalje usavrġavanje. Akademija 

omoguĺuje visoko obrazovanje i struļno usavrġavanje, organizuje kurseve za 

rezervne oficire za potrebe rodova Vojske. 

 Kao primer ĺu navesti da je proġle godine Vojska Srbije pokrenula 

proceduru za prijem 130 profesionalnih vojnika sanitetske sluģbe. Rad u 

vojnozdravstvenim ustanovama omoguĺava stalno struļno usavrġavanje, 

moguĺnost uļeġĺa u mirovnim misijama u inostranstvu i studiranje na Visokoj 

zdravstvenoj ġkoli VMA . 

 Vojnostruļno osposobljavanje i usavrġavanje doprinosi ostvarenju vizije 

razvoja i, ġto je najvaģnije, odbrani zemlje, kao i sigurnosti i stabilnosti u 

regionu. Mir  i bezbednost je neġto ġto moramo da ļuvamo i negujemo. O tome 

graĽani Srbije viġe ne moraju da brinu, napokon imaju Vladu koja vraĺa narodu i 

Vojsci ono ġto je od njih besramno oteto i pokazuje svetu da smo ozbiljna zemlja, 

u koju vredi ulagati. 



 

 

 Na kraju, ne smemo zaboraviti da je Ġutanovac sa kumovima i klupskim 

kolegama rasprodao naoruģanje, da je gradio kasarne da bi ih prodao u bescenje i 

da je direktno ugrozio, bez imalo obraza, penziju i egzistenciju svih vojnih 

penzionera.  

 Zavrġiĺu citatom starogrļkog pesnika Pindara, koji je rekao: ĂNije teġko 

uniġtiti drģavu, teġko je postaviti je na ļvrste noge.ñ  

 PREDSEDAVAJUĹI: Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik 

Branimir Ranļiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Kolega Ranļiĺu, izvolite. 

 BRANIMIR RANĻIĹ: Zahvaljujem. 

 Poġtovani predsedavajuĺi gospodine Arsiĺu, poġtovani ministre 

gospodine Vulin, poġtovana gospodo iz Ministarstva, dame i gospodo narodni 

poslanici, ļlan 2. Predloga zakona o vojnom obrazovanju govori o vojnom 

obrazovanju koje je od posebnog znaļaja za odbranu Republike Srbije. Moj 

amandman na ļlan 2. glasi: ĂVojnostruļnim osposobljavanjem obezbeĽuje se 

sveukupni razvoj Republike Srbije, s posebnim osvrtom na unapreĽenje 

zdravstvenih uslova.ñ 

 Kao ġto sam u amandmanu na ļlan 1. zakona o vojnom obrazovanju 

govorio o Medicinskom fakultetu Vojnomedicinske akademije, tako ĺu u tom 

kontekstu govoriti o Vojnoj bolnici u Niġu. Vojna bolnica u Niġu je prva 

zdravstvena ustanova osnovana na jugu Srbije. Vojna bolnica Niġ formirana je 

22. januara 1878. godine, na inicijativu tadaġnjeg naļelnika sanitetske sluģbe 

pukovnika Vladana ņorĽeviĺa. U ovu bolnicu staru 140 godina biĺe uloģeno 

125.000.000 dinara za nabavku najsavremenije opreme. Jedna od najznaļajnijih 

nabavki jeste kupovina digitalnog rendgen aparata vrednog 50.000.000 dinara. 

Radi se na zavrġetku dve hirurġke sale, za endoskopiju i za mikroinvazivnu 

hirurgiju iz oblasti hirurgije zglobova. 

 Kao ġto je donacija od 25.000.000 dinara Direktorata civilnog 

vazduhoplovstva namenjena za izgradnju objekta koji ĺe omoguĺiti da VMA  ima 

heliodrom sa najviġim evropskim i svetskim standardima, tako je najavljena 

donacija Direktorata za civilno vazduhoplovstvo od 15.000.000 dinara za 

izgradnju helidroma KC Niġ, koji je u neposrednoj blizini niġke Vojne bolnice, 

tako da ĺe helidromi biti na usluzi i jednoj i drugoj zdravstvenoj ustanovi. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Mihailo Jokiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Reļ ima kolega Jokiĺ.  

 MIHAILO  JOKIĹ: Govoriĺu o samofinansirajuĺim studentima i 

uļenicima za koje smatram da su veoma bitni u vojnom obrazovanju.  

 Struktura tih samofinansirajuĺih studenata treba, po meni, da izgleda 

ovako: veliki broj treba da bude iz stranih zemalja, jer su to devize koje su 



 

 

neophodne budģetu Republike Srbije; s druge strane, to su kadrovi za graĽanstvo 

i, treĺe, to su kadrovi za namensku industriju. Da bi tih samofinansirajuĺih bilo 

ġto viġe, vojno obrazovanje mora biti kvalitetno. A da bi bilo kvalitetno, ono 

mora biti individualno organizovano, sa grupnim radom, a sa ġto manje 

frontalnog rada. Poġto ĺe to biti internatski smeġtaj, taj individualni rad i stalno 

prisustvo nastavnika omoguĺiĺe svakom pitomcu, odnosno svakom studentu na 

vojnoj ġkoli da napreduje prema svojim moguĺnostima. A vrh obrazovanja i 

osnovni cilj  jeste omoguĺiti uļeniku da napreduje prema svojim moguĺnostima. 

Kada napreduje prema svojim moguĺnostima, onda iskazuje sebe. Nastavnik se 

pojavljuje u onom momentu kada on doĽe do zida, gde ne moģe da ide dalje; on 

mora da mu pomogne da taj zid preskoļi i da ide i razvija se prema svojim 

moguĺnostima.  

 Vrlo je bitno, zbog praktiļne nastave, da se vojne gimnazije, srednje 

vojne ġkole, vojni fakulteti poveģu sa namenskom industrijom. To je, u stvari, 

varijanta dualnog obrazovanja o kome mi govorimo, koje ĺe predstavljati reġenje 

i za naġu vojsku i za naġu privredu, jer to su celine koje se ne mogu razdvajati.  

 Znaļi, samofinansirajuĺi, oni koji, kad zavrġe ġkolu, mogu a ne moraju 

da rade u vojnoj industriji , odnosno u Vojsci, a takvi su nama u ovom trenutku 

najpotrebniji. Hvala vam. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem, kolega Jokiĺu. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Milija  Miletiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Reļ ima kolega Miletiĺ.  

 MILIJA  MILETIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, poġtovani ministre, 

gospodo oficiri , kolege poslanici, graĽani Srbije, ja sam kao i prethodnog dana 

podneo amandmane, vezano za ovaj zakon o obrazovanju vojske, sa ciljem da 

stavim akcenat na nerazvijena podruļja.  

 Svi znamo, svedoci smo prethodnog perioda, da je srpski tronoģac koji je 

spasao naġu zemlju Srbiju bio: srpsko selo, srpska crkva i srpska vojska. Zato ja 

uvek podrģavam sve predloge koji daju akcenat na obrazovanje u Vojsci, jer 

samo vojska koja je obrazovana, ġkolovana, ima ljude koji su sa sela, ljude koji 

su iz grada... A svi znamo da su Srbi veoma dobri, da su odliļni vojnici. Mi  svi 

zajedno ģelimo da naġa vojska bude joġ snaģnija, jaļa i bolja.  

 Uvaģeni ministre, vi ste dali akcenat naġim ljudima koji su ranije bili  

izuzetni generali, koji su ġtitili  naġu zemlju, kao ġto je gospodin general 

Lazareviĺ. Sa takvim ljudima u obrazovanju imaĺemo joġ veĺu snagu i 

moguĺnost da jaļamo naġu vojsku.  

 Joġ jednom bih pozvao sve poslanike da glasaju za ovaj moj predlog, jer 

suġtina ovog mog amandmana sa akcentom na nedovoljno razvijenim podruļjima 

jeste da se nastavi da Vojska pomaģe nedovoljno razvijenim podruļjima kao ġto 

su opġtine Svrljig, Bela Palanka, Gadģin Han, kao ġto je to raĽeno ranije. 



 

 

 Joġ jednom bih pozvao sve i zahvalio se svim ljudima. Kao pravi srpski 

domaĺin, ļestitao bih danaġnjeg dana ņurĽevdan (danas je drugi dan 

ņurĽevdana), sa ģeljom da u narednom periodu naġa vojska bude joġ jaļa i 

moĺnija i da naġe selo bude jaļe i bolje, i da svi idemo ka istom cilj u ï da 

ojaļamo i naġe selo i naġu vojsku i naġu zemlju Srbiju. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Jovan Palaliĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Reļ ima kolega Palaliĺ. 

 JOVAN PALALIĹ: Gospodine ministre, vaģna je informacija koju ste 

danas podelili sa nama, da ĺe politika vojne neutralnosti dobiti svoj zakonski 

okvir. TakoĽe je vrlo bitno da se promenom zakona, u koji bi se ugradila politika 

vojne neutralnosti, promene strateġka dokumenta, prvenstveno Strategija 

nacionalne bezbednosti, i da politika vojne neutralnosti dobije svoj oblik i u tim 

strateġkim dokumentima. Ta strateġka dokumenta koja su doneta 2009. i 2010. 

godine nisu dokumenta za jednu samostalnu i nezavisnu politiku. 

 U svakom sluļaju, graĽani Srbije ne ģele da budu ļlanovi NATO-a. 

Najveĺi broj graĽana je po tom pitanju vrlo jasno i konkretno dao odgovor. A 

pravu prirodu NATO-a i njegovu ulogu moģda baġ danas, gospodine ministre, 

najbolje je u svojoj izjavi opisao naļelnik KFOR-a Salvatore Kuoļi, koji je rekao 

da je KFOR u stvari NATO i ko napadne Kosovo, kao da je napao NATO. 

 Suġtinsko je pitanje i treba ga postaviti sada ljudima iz NATO-a ï da li  je 

za vas Kosovo nezavisna drģava? Od koga vi mislite tu teritoriju, koju ste 

okupirali posle bombardovanja, da branite? Da li  ste vi izaġli  iz statusa 

neutralnosti, gospodine Kuoļi, danaġnjom izjavom? Da li  ste vi tamo ono ġto je 

napisano u Ahtisarijevom planu, glavna i vrhovna vlast i komandant na Kosovu i 

Metohiji ? 

 Ova danaġnja izjava naļelnika KFOR-a upravo pokazuje suġtinu NATO 

bombardovanja 1999. godine i masku pod kojom se ta alijansa pojavila na 

Kosovu. Ne, KFOR nije KFOR, neka neutralna misija; KFOR je, danas je reļeno 

iz usta njenog komandanta, NATO.  

 Zato je potrebno da politika vojne neutralnosti bude u svim strateġkim 

dokumentima koje Republika Srbija usvaja. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podneo narodni poslanik Krsto Janjuġeviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Kolega Janjuġeviĺu, izvolite. 

 KRSTO JANjUĠEVIĹ: Hvala, predsedavajuĺi. 

 Poġtovani ministre sa saradnicima, poġtovani predstavnici BIA, uvaģene 

kolege, struļno vojno osposobljavanje je svakako u funkciji  ekonomskog 

razvoja. U tom delu, opet ĺu pomenuti dobar primer iz namenske industrije, 

odbrambene industrije Srbije. U Uziĺima, u Poģegi, jedan je od najmodernijih 



 

 

pogona streljaļke municije, u koji je uloģeno devedeset miliona evra, gde ĺe 

uskoro biti zaposleno oko 470 radnika. To je projekat odbrambene industrije 

Srbije pod radnim nazivom ĂOdbrambeno tehnoloġka industrijska baza Srbije ï 

Vizija 2020ñ. Kada namenska industrija 2012. godine ima 154.000.000 dolara, 

2017. godine petsto, a 2020. godine ĺe preĺi milijardu, to je posledica politike 

ĂVizijeñ. Kada od 2008. do 2012. godine 400.000 ljudi ostane bez posla, to je 

posledica politike provizije i lopovluka.  

 Zavrġiĺu sa tri citata. Rekli su o srpskoj vojsci ï francuski istoriļar 

Ernest Deni: ĂSrpski uspesi se objaġnjavaju nauļnom nadmoĺnoġĺu njihovih 

oficira i moralnom vrednoĺom njihovih vojnika.ñ Norveġki pukovnik Karsten 

Angel: ĂDoġli  smo sa malo poġtovanja za njih, a vraĺamo se puni divljenja. 

Videli smo narod miran, samopouzdan, rodoljubiv. Naġli  smo najbolje vojnike na 

svetu, hrabre, posluġne, trezvene, izdrģljive, voljne da ģrtvuju ģivot za zemlju i 

nacionalnu idejuñ. Boris Tadiĺ: ĂĠta ĺe nam Vojska?ñ. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 2. amandman je podnela narodni poslanik Ana Karadģiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Koleginice Karadģiĺ, izvolite. 

 ANA KARADģIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Ministre vojni sa saradnicima, gospodo oficiri , dame i gospodo narodni 

poslanici, saglasna sam sa predlagaļem da je zakon o vojnom obrazovanju 

veoma dobar, ali sam podnela ovaj amandman kako bih istakla vaģnost ļinjenice 

da ģena u Vojsci sve viġe ima. Trenutno ih je preko 20%, ġto je 6.666 ģena u 

Ministarstvu odbrane i Vojsci Srbije, od toga 364 ģena oficira, 124 podoficira i 

1.135 vojnika. To je veliki broj, a za to je zasluģna politika Vlade Srbije jer je 

prepoznala i podrģala ģene da se odluļe za ovo ļasno zanimanje. 

 Ovaj zakon pokazuje da Ministarstvo odbrane i Vlada Srbije shvataju 

vaģnost ulaganja u vojno obrazovanje. Joġ jednom bih podsetila da je trista 

miliona uloģeno u Vojnu akademiju, a trideset miliona u Vojnu gimnaziju. 

 Podsetila bih i da je ministar Vulin kao ministar rada predloģio Zakon o 

finansijskoj podrġci porodici sa decom, da smo mi to usvojili i da smo na taj 

naļin znaļajno pomogli ģenama koje ģele da se ostvare u ulozi majke. Ono ġto 

bih naroļito pohvalila jeste to ġto je on taj put nastavio i ġto je Ministarstvo 

odbrane sada ukljuļeno u borbu za poveĺanje nataliteta. Posebno bih naglasila da 

se iz Fonda vojnih osiguranika finansiraju ļak ļetiri  pokuġaja vantelesne 

oplodnje. 

 Ponosni smo na Vojsku Srbije. Ponosni smo na sve aktivnosti 

Ministarstva odbrane. Nadamo se da ĺe se tako i nastaviti. Ģelimo da Srbija bude 

jaka, snaģna, moĺna i vojno neutralna zemlja, kakva i zasluģuje da bude i kakva 

ĺe sigurno biti. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Marija Janjuġeviĺ.  



 

 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Koleginice Janjuġeviĺ, izvolite.  

 MARIJA JANjUĠEVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi.  

 Trajanje srpske vojske i poverenje srpskog naroda u svoju vojsku meri se 

vekovima. Meni veoma smeta kada kaģu da treba vratiti dostojanstvo Vojsci, 

treba vratiti poverenje. Pa, to nikada nije bilo sporno i nije bilo pitanje; bilo je 

pitanje samo da li  politiļari hoĺe da shvate i prihvate, a narod je to uvek znao.  

 Dakle, sva kadrovska politiļka reġenja su kratkog daha i naġe je samo da 

pruģimo zakonske okvire da Vojska moģe da radi ono ġto najbolje ume i zna ï da 

ļuva drģavu, da ļuva srpski narod. S tim u vezi, naġi amandmani i jesu viġe bili  

popravka u nekom nomotehniļkom smislu. Zbog toga se ja uvek drģim one 

kljuļne stvari ï da politiļari ne smetaju Vojsci, veĺ da samo ove zakonske 

okvire, najbolje ġto umemo i znamo, pruģimo njima na dalji rad.  

 Na kraju, toliko smo polemisali i o samom ministru, ali, eto, i on je 

razumeo koliko je Vojska i za njegov politiļki rad kvalitetan instrument, pa na 

sajtu vulin.rs imamo mnogo dobrih priloga vezanih za Vojsku. Jedan od njih, sa 

sveļane akademije, u pozadini ļak ima kao muziļku podlogu zvaniļnu himnu 

Srpskog pokreta Dveri ĂZa ģivot Srbijeñ, od reļi do reļi. Zahvaljujem se ministru 

Vulinu ġto je prepoznao znaļaj srpske vojske, ali i znaļaj rada Srpskog pokreta 

Dveri u oļuvanju ugleda Vojske i naġe drģave.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem.  

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Dragan Vesoviĺ. 

 Kolega Vesoviĺu, izvolite. 

 DRAGAN VESOVIĹ: Hvala, gospodine predsedavajuĺi.  

 Gospodo oficiri  Vojske Srbije, gospodine ministre sa saradnicima, 

amandman na ļlan 3, koji naizgled predstavlja igru reļi jer se reļ Ăposebnoñ 

pomera, i to Ăposebnoñ dolazi ispred Ăprirode vojne sluģbeñ. Posebnost je 

naroļitost, posebnost je osobenost, neobiļnost, atipiļnost, originalnost. Ona 

treba, i zato i jeste tu, da podrazumeva i zakonsku regulativu ļasti, rodoljublja, 

poġtenja, dostojanstva i tradicije oficira Vojske Republike Srbije.  

 Ne sumnjam da toga ima, ali insistiram da to i zakonski bude propraĺeno 

i obeleģeno, da nam se ne bi desilo ï uostalom, to je i gospodin ministar u petak, 

posle izlaganja gospodina Noga, potvrdio ï ono ġto nam se desilo, da na 

Andriĺevom vencu povodom proslave Dana Vojske bude prisutan osvedoļeni 

izdajnik i ġpijun general Momļilo Periġiĺ.  

 Gospodin ministar je rekao da je to zbog toga ġto nema pravosnaģne 

presude. Zaġto petnaest godina posle prijave i dokaza, ja bih sad mogao da 

podignem kompjuter i pokaģem vam kako je to VBA odradila dokaze, uhvaĺen 

na delu, zaġto toga nema, to je drugo pitanje.  

 Ali  da bismo ostali u kontekstu onoga ġto priļamo, i gospodin ministar a, 

evo, i ja, da ļast, dostojanstvo i poġtenje treba da budu, hajde da prihvatimo ovaj 

amandman, da nam se takve stvari u nekom periodu ne bi ponavljale. Hvala vam. 



 

 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Ivan Kostiĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Boġko Obradoviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandmane, u istovetnom tekstu, podneli su narodni poslanik 

Milorad Mirļiĺ i narodni poslanik Nemanja Ġaroviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Kolega Mirļiĺu, izvolite.  

 MILORAD MIRĻIĹ: Koliko je znaļajna ova tema o kojoj raspravljamo 

i koliko su zainteresovani svi za ovu temu, moģda u prilog tome govori i jedna 

knjiga koja je objavljena, sa naslovom ĂParadosñ, ļiji  je autor Mile Isakov, bivġi 

ļlan Vlade Srbije, koji je bio svedok svih dogaĽaja koji su se odvijali 2000. i 

posle 2000. godine, koji kaģe u jednom delu te knjige ï nakon ubistva kriminalca 

Zorana ņinĽiĺa, u Vladu je doġao tadaġnji ambasador ameriļki Vilijam 

Montgomeri, gde su mu predlagali ļlanovi Vlade i vladajuĺe stranke da oni misle 

da bi najbolji predsednik Vlade bio Zoran Ģivkoviĺ, na ġta je, parafraziram 

Mileta Isakova, Montgomeri rekao: mene ne interesuje, tj. Ameriku ne interesuje 

koju ĺete budalu staviti na ļelo Vlade, nama je od interesa da ministar vojni bude 

Boris Tadiĺ.  

 I to je jedan od niza dokaza koliko je znaļajna uloga Vojske i koliko su 

svi ostali zainteresovani. Znamo kako je sled stvari kasnije iġao: posle Borisa 

Tadiĺa doġao je Dragan Ġutanovac, i tako redom. Znaļi, uvek je tu bio interes, 

interesna zona stranih ambasadora, odnosno drugih zemalja.  

 Naravouļenije koje moģe da se izvuļe.... Vilijam Montgomeri je nekad 

bio ambasador Amerike, sada je savetnik Srpske napredne stranke, naravouļenije 

bi glasilo ï Montgomeri je uvek Montgomeri.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik NeĽo Jovanoviĺ.  

 Kolega Jovanoviĺu, izvolite. 

 NEņO JOVANOVIĹ: Zahvaljujem se, predsedavajuĺi.  

 Pa, suġtinski, amandman ne predstavlja apsolutno niġta ġto bi moglo da 

radikalno pospeġi kvalitet predloģenog zakona, ali ono ġto je bitno jeste da se 

sagleda i tehniļka ispravnost samog teksta predloģenog zakona. U tom pravcu, 

zaista, Poslaniļka grupa SPS pokuġala je da da svoj doprinos kako bismo i u 

gramatiļkom i u bilo kakvom drugom smislu reļi, pre svega leksiļkom, dobili 

ġto kvalitetniji  tekst zakona.  

 Tako da u tom smislu ģelim samo da ukaģem da mi jednostavno, 

potvrĽujuĺi spremnost za podrġku amandmanu i da ĺemo glasati za taj 

amandman a samim tim i za zakon, ģelimo da vam ukaģemo da imate u vidu i 

ļinjenice koje se vezuju za ono ġto bi moģda moglo da se popravi, a to je barem 

onaj deo na koji smo stalno ukazivali ï da kroz harmonizaciju zakonodavstva 



 

 

Srbije sa zakonodavstvom EU ne pribegavamo neļemu ġto izlazi iz okvira 

srpskog jezika i srpske gramatike. Ipak treba da vodimo raļuna o oļuvanju naġeg 

stila pisanja i naġeg naļina izraģavanja i, u tom smislu, da prilagoĽavamo i 

terminologiju i sve ono ġto se vezuje za eminentnost naġeg jezika kada je u 

pitanju tekst zakona. Zahvaljujem se.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Ruģica Nikoliĺ.  

 Koleginice Nikoliĺ, izvolite. 

 RUĢICA NIKOLIĹ: Zahvaljujem. 

 Dame i gospodo narodni poslanici, mi veĺ treĺi dan u okviru rasprave u 

pojedinostima o Predlogu zakona o vojnom obrazovanju raspravljamo iako je u 

odnosu na ostale predloge koji su na dnevnom redu manje bitan.  

 Svi se slaģemo da je ovaj zakon potreban s obzirom na to da je na snazi, 

odnosno da je vaģeĺi zakon koji reguliġe ovu oblast Zakon o vojnim ġkolama i 

vojnim nauļnoistraģivaļkim ustanovama, koji je donela Savezna Skupġtina SRJ 

1994. godine, kao i izmene i dopune iz 2005. godine. Poslednji rok za 

usklaĽivanje sa Ustavom Republike Srbije bio je decembar 2008. godine. Znaļi, 

proġlo je deset godina a da ovaj zakon nije donet, a danas se donosi po hitnom 

postupku.  

 Mi  podrģavamo neophodnost ureĽivanja materije vojnog obrazovanja i 

usaglaġavanje sa pravnim sistemom Republike Srbije i smatramo da ovaj zakon 

treba da postoji. Na ovaj predlog zakona smo kroz veĺi broj amandmana dali 

odreĽene predloge, kako terminoloġke tako i suġtinske, koji su vezani za saradnju 

civilni h sa vojnoġkolskim ustanovama. Ģelimo da se zakon o vojnom 

obrazovanju konaļno donese i da bude dobar. To je u interesu svih nas, kako u 

interesu Vojske tako i u interesu same drģave. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Aleksandar Ġeġelj. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Sreto Periĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Kolega Periĺu, izvolite. 

 SRETO PERIĹ: Mi  u Srpskoj radikalnoj stranci nadamo se da se period 

koji je bio od 2000. godine, od 5. oktobra, pa neku deceniju, nikad viġe neĺe 

ponoviti kada je u pitanju Vojska Republike Srbije. Zasigurno nije Vojsku 

Republike Srbije spasao nijedan ministar, nije ih spasavala ni Vlada, nego ļasni i 

ļestiti oficiri  i, naravno, vojnici koji su bili  u tom periodu.  

 Za nas je ovo veoma vaģna tema i mi smo joj pristupili  veoma ozbiljno. 

Amandman koji sam ja podneo u ime SRS je, gospodine ministre, suġtinske 

prirode. Imajuĺi u vidu na kojoj vetrometini mi danas ģivimo i postojimo, ovo ste 

morali da prihvatite jer bi sigurno zakon bio kvalitetniji . Mi  smo u stavu 1. ļlana 

3. rekli da se vojnim obrazovanjem ostvaruje poseban cilj  koji proizilazi iz 



 

 

prirode vojne sluģbe i posebnih uslova pod kojima se obavljaju poslovi za 

potrebe odbrane. Posle reļi Ăodbraneñ dodajemo Ăi teritorijalnog integriteta i 

suvereniteta drģaveñ. 

 Nama je veoma vaģno da se ovo naĽe u zakonu o vojnom obrazovanju, 

jer vidite da na Republiku Srbiju danas kidiġu i ala i vrana. Ukoliko biste 

prihvatili  i ovo postao sastavni deo ovog ļlana, odnosno zakona o vojnom 

obrazovanju, mi bismo imali dodatne garancije da se neĺe pojaviti neki 

separatistiļki pokreti, kojih veĺ ima. Oni su potpomognuti kako domaĺim 

petokolonaġima tako i uticajima nekih sluģbi sa strane, i to posebno dolazi do 

izraģaja u ovom periodu u kojem mi ģivimo, kao i u nadolazeĺem periodu. 

 Ovo je trebalo prihvatiti jer teritorijalni integritet je vaģan isto koliko je 

vaģno da budu redovne penzije, da budu dobre, da naġa omladina i svi drugi koji 

su radno sposobni imaju posla. Vaģno nam je da naġa drģava zaista ima dobru 

situaciju kada je u pitanju teritorijalni integritet. Kada je u pitanju suverenitet 

drģave, takoĽe smatramo da treba obratiti posebnu paģnju, tako da je malo 

nelogiļno da ovaj amandman nije prihvaĺen. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Miletiĺ Mihajloviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman su zajedno podneli narodni poslanici Zoran 

Ģivkoviĺ, Marinika Tepiĺ, Aleksandra Ļabraja, Jovan Jovanoviĺ i Sonja 

Pavloviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Nataġa Sp. Jovanoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite, koleginice Jovanoviĺ. 

 NATAĠA SP. JOVANOVIĹ: Kao ġto smo govorili u toku ove rasprave i 

o Zakonu o vojsci, jasno je da odbrambenu politiku zemlje, vojne i politiļke 

saveze ne definiġe Vojska. Upravo zbog toga mi treba da pomognemo naġim 

oruģanim snagama da u buduĺnosti budu joġ opremljenije, da naġa zemlja bude 

zaġtiĺena apsolutno od svakog nasrtaja i pokuġaja nasrtaja krvoģednih NATO 

ļlanica. Zbog toga insistiramo na tome, evo veĺ koji dan raspravljamo, da je 

neophodno zapoļeti proces uļlanjenja Srbije u ODKB. 

 Ali  ja ĺu, gospodine ministre, da govorim o onom konceptu, odnosno 

onom delu koji se tiļe Vojske Srbije koji je uvek nepoznanica i o kojem javnost 

malo zna, a to je moral vojske. Apsolutno moģemo da kaģemo, od davnina, da je 

moral srpskih vojnika uvek bio na najviġem nivou i otuda onaj Njegoġev stih: 

ĂBoj ne bije svijetlo oruģje, veĺ boj bije srce u junakañ.  

 A da bi to bilo joġ bolje u buduĺnosti, potrebno je, i vezano je za ovaj 

amandman na ļlan 2, da se apsolutno usredsredite kao ministar u Vladi 

Republike Srbije na to da se prestane viġe sa davanjem garancija i pomoĺi za 

propala javna preduzeĺa, da Narodna skupġtina Republike Srbije pomaģe 



 

 

Elektroprivredu i njene satelite umesto da se daje za vojnotehniļko usavrġavanje 

Vojske, da se ulaģe u potpunu profesionalizaciju naġe vojske; ona, dakle, nije 

izvrġena dokraja. Mislim na to da se kod selekcije buduĺih profesionalaca u 

Vojsci upravo vratimo na ovaj Njegoġev stih, ili  na sve ono ġto je govorio slavni 

general Ģivojin Miġiĺ.  

 U tom smislu mi moģemo da pozdravimo to ġto ste vratili  ono ġto je 

najvaģnije za vojsku, a to je oficir za moral. Ali  svakako morate, gospodine 

ministre, kao ministar u Vladi da se borite da neke prozapadne nevladine 

organizacije budu izbrisane sa budģeta, a da se da za Vojsku.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman su zajedno podneli narodni poslanici Miroslav 

Aleksiĺ, Nenad Konstantinoviĺ, Nenad Bogdanoviĺ i Zdravko Stankoviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Nikola Saviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite, kolega Saviĺu. 

 NIKOLA  SAVIĹ: Dame i gospodo narodni poslanici, podneo sam 

amandman na ļlan 3. predloga ovog zakona. Mi  smo se ovde ovih dana nasluġali 

mnogo toga, ali nisam ļuo od predstavnika, pre svega, vladajuĺe veĺine i 

predstavnika ministara na kakvoj i na kojoj doktrini se zasniva naġe vojno 

obrazovanje. Da li  je to doktrina koja je bliska standardima NATO-a ili  je to 

doktrina koja je bliska ruskom naļinu ratovanja, kao ġto je to bio dugi niz godina, 

poļevġi od Prvog svetskog rata pa sve do raspada Jugoslavije?  

 Dalje, postavljam pitanje ministru vojnom ï da li  je taļno da je Vojna 

istorija predmet koji se na naġim vojnim ġkolama izuļava fakultativno? Ako je to 

taļno, onda je to katastrofa. To hitno mora da se promeni, jer vojna nauka, 

obrazovanje vojnika, vojnici se moraju napajati na svetlim primerima iz naġe pa i 

istorije drugih naroda, zaġto da ne.  Poznato je da ĺe obiļan vojnik bolje ukapirati 

i shvatiti ġta treba da radi uz neku patriotsku pesmu, nego iz nekih predavanja iz 

oblasti taktike i taktiļke obuke.  

 Dalje, pitao bih joġ neġto ï da li  postoji moguĺnost da se deo naġih 

vojnih ġkola, da li  srednjih, da li  visokih, dislocira iz Beograda? Koliko je meni 

poznato, sve se to uglavnom nalazi u Beogradu. Poġto ja dolazim iz Niġa... Znate 

da je Niġ nekada bio centar Druge armijske oblasti. Ta Druga armijska oblast je 

po teritoriji  koju je obuhvatala bila najveĺa armijska oblast u bivġoj Jugoslaviji i 

strateġki najvaģnija oblast. Niġ je bio jedini grad koji nije bio glavni grad neke od 

republika, a bio je centar tadaġnje Druge armijske oblasti. Niġ ima mnogo 

kasarni. Mi  smatramo da postoji moguĺnost da se deo vojnog obrazovanja preseli 

u grad Niġ.  

 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem, kolega Saviĺu.  

 Reļ ima ministar gospodin Vulin.  



 

 

 Izvolite.  

 ALEKSANDAR VULIN : Hvala.  

 Samo da pojasnimo. Kada u ovom parlamentu (vi ĺete odluļiti kada ĺe to 

biti) budemo usvojili strategiju nacionalne odbrane, onda ĺemo iz nje usvojiti 

doktrine. Neĺemo to raditi ni vi ni ja, to ĺe raditi Generalġtab. Dakle, mi ĺemo 

reĺi kakvu doktrinu zapravo ģelimo na osnovu strategija, koje ĺemo usvojiti, 

nadam se, vrlo brzo. Zavisi od vas, poslanici, kada ĺe biti.  

 Mi  ulazimo, inaļe, u javnu raspravu, poļinjemo; ļitava javnost moģe da 

se upozna. Kada se to okonļa, mi dolazimo pred poslanike sa strategijom. 

Poslanici ĺe reĺi ġta misle. Iz toga ĺe Generalġtab izvuĺi zakljuļke i napraviti 

doktrinu, pa ĺe to biti srpska doktrina, jedina moguĺa.  

 Ġto se tiļe predmeta Vojna istorija, on je obavezan i uļi se, naravno. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Petar Jojiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Miljan Damjanoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ?  

 Izvolite. 

 MILjAN  DAMJANOVIĹ: Ġto se tiļe ļlana 3. koji kaģe: ĂPosebni ciljevi  

vojnog obrazovanja jesu ġkolovanje i usavrġavanje profesionalnih pripadnika 

Vojske Srbije, drģavnih sluģbenika i li ca iz graĽanstva za vrġenje poslova i 

zadataka iz nadleģnosti Ministarstva odbrane i Vojske Srbije, kao i razvoj 

nauļnoistraģivaļkog i struļnog kadra za potrebe odbrane i Vojske Srbijeñ, ovim 

amandmanom mi smo predloģili da posle Ăpotrebe odbraneñ ide i nastavak ï Ăi 

zaġtite teritorijalnog integriteta i suvereniteta drģaveñ.  

 Jedan kolega danas je govorio o tome ġta znaļi u srpskom narodu jaka 

vojska i jaka drģava. Ja bih samo ponovio da jeste u Srbina uvek bilo da se kaģe 

ï koliko je drģava jaka, toliko je jaka i njena vojska, i obratno ï koliko je jaka 

vojska, ujedno je jaka i njena drģava. 

 Ukoliko govorimo da mi sada imamo respektabilnu Vojsku, jaku Vojsku, 

onda je na potezu drģava da zaġtiti svoj teritorijalni integritet i suverenitet tako 

ġto ĺe po naġem najbolnijem pitanju, kada je u pitanju teritorija Kosova i 

Metohije, konaļno zatraģiti da se sprovede do kraja Rezolucija Saveta 

bezbednosti UN 1244 i povratak naġih pripadnika u juģnu srpsku pokrajinu.  

 S druge strane, ono ġto je uvek bilo, a jesu naġi ļlanovi Vojske upravo 

ljudi iz naroda, treba da se zaġtiti naġ narod tamo gde je u ovom trenutku ponovo 

ostavljen na cedilu. U pitanju je Kurġumlija. Imamo situaciju da iz medija 

saznajemo, a i u razgovoru sa graĽanima, da Ġiptari sa teritorije Kosova i 

Metohije redovno upadaju na prostor kurġumlijske opġtine i kradu drva. Ranije je 

odreĽen broj njih bio hapġen, ali uglavnom ih puġtaju bez ikakvih daljih 

zakonskih procedura. U poslednje vreme ponaġaju se vrlo agresivno, i to 

moģemo saznati od ljudi koji tamo ģive i koji su na terenu. Hvala. 



 

 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala.  

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Milisav Petronijeviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Srbislav Filipoviĺ. 

 Kolega, izvoli te. 

 SRBISLAV FILIPOVIĹ: Hvala, predsedavajuĺi.  

 Gospodine ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, ja 

sam rekao danas, istina je da koliko je jaka vojska, toliko je jaka i drģava, i to je 

taļno, to stoji. To se vidi i prema tome kakav je poloģaj Srbije danas u svetu. 

Sloģiĺete se sa nama, ministre, danas Srbiju neuporedivo viġe uvaģavaju kako 

susedi tako i zapadne zemlje. Srbija viġe nije drģava sa kojom se razgovara kao 

sa podanikom, veĺ kao sa partnerom. Danas se sluġa ġta Srbija misli . Danas je i 

drģavama regiona, nekim, gde su bili  ratni sukobi u proġlosti, vaģno ġta Srbija 

misli. Danas se sa Srbijom pregovara i razgovara. Danas se Srbiji ne izdaju 

nareĽenja. Danas se Srbiji ne podnose papiri koje treba da potpiġe i prihvati, pa 

joj se kaģe ï hoĺeġ silom ili  milom. Danas se Srbija pita za stav i miġljenje.  

 Za to su zasluģni i Vojska Srbije, i predsednik Aleksandar Vuļiĺ, i Vlada 

Republike Srbije i Srpska napredna stranka, koja ļini veĺinu i u Skupġtini Srbije i 

u Vladi Republike Srbije. Tako ĺe i da ostane, Srbija ĺe da se bori za oļuvanje 

mira, za oļuvanje svoje teritorijalne celovitosti, ali moramo da znamo i ġta je 

politika ģivota, da je politika ģivota ono ġto danas imamo, da razgovaramo, ne da 

ratujemo. Neĺemo da zveckamo oruģjem, ali Vojska Srbije sluģi da saļuva 

celovitost svoje drģave, da bude tu (kaģem, da bude tu) ukoliko zatreba bilo kom 

Srbinu, bilo gde on ģiveo. I uvek ĺe znati i umeti da saļuva svaku naġu srpsku 

glavu srpska vojska u buduĺnosti. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Veroljub Matiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Ana Ļarapiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ?  

 Koleginice Ļarapiĺ, izvolite. 

 ANA ĻARAPIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Poġtovani ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

danas smo u situaciji  da moģemo da govorimo da ulaģemo u vojno obrazovanje, 

da ulaģemo u nauļnoistraģivaļki rad i da razvijamo nove tehnologije. Danas smo 

u situaciji  da govorimo da smo podigli konkurentnost naġe namenske industrije. 

Namenska industrija je znaļajna grana naġe privrede. Danas ĺemo zaposliti u 

Vojsci Srbije sedamdeset inģenjera, dok prethodni reģim ne samo da je otpuġtao 

inģenjere, nego nije zaposlio nijednog inģenjera. 

 Danas Vlada Republike Srbije podjednako brine i o aktivnim 

pripadnicima Vojske Srbije i o vojnim penzionerima, a to govori stambeno 

zbrinjavanje pripadnika Vojske Srbije koji su spremni ģivot da daju za otadģbinu. 



 

 

Naime, u prethodnom periodu smo stambeno zbrinuli  pripadnike Vojske, Policije 

i sluģbe bezbednosti, dodelili smo preko 7.000 stanova. U drugom i treĺem 

kvartalu 2018. godine poļeĺe izgradnja 7.400 stanova na ġest lokacija, to su: 

Beograd, Novi Sad, Kragujevac, Kraljevo, Vranje i Niġ. MeĽutim, interesovanje 

su pokazali i drugi gradovi Srbije. Na taj naļin ĺe se stambeno zbrinuti ne samo 

aktivni pripadnici Vojske veĺ i vojni penzioneri, zato ġto su uslovi kreditiranja 

izuzetno povoljni, a cene stanova se kreĺu oko 500 evra po kvadratu, ġto je 

izuzetno povoljno. Ļak je i opġtina Kurġumlija, odakle ja dolazim, dobila prve 

vlasnike stanova ġto se tiļe pripadnika Vojske Srbije.  

 Ulaganje u Vojsku Republike Srbije ne samo da vraĺa graĽanima 

patriotizam koji nam je prethodni reģim oduzeo, veĺ podiģe celokupnu privrednu 

aktivnost naġe drģave. Koliko je samo graĽevinskih privrednih druġtava 

angaģovano u izgradnji stanova, koliko ĺe samo radnika biti zaposleno u 

stambenoj izgradnji! 

 GraĽani Srbije su znali da procene kada su na izborima dali podrġku 

naġem predsedniku Aleksandru Vuļiĺu i Srpskoj naprednoj stranci. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Branko Popoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Kolega Popoviĺu, izvolite. 

 BRANKO POPOVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Poġtovani ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

dopunom ovog ļlana stavom 3. koju sam predloģio dodatno se definiġu posebni 

ciljevi  vojnog obrazovanja.  

 Naime, obezbeĽivanje sveukupnog razvoja Republike Srbije jeste 

primarni i strateġki cilj  ovog zakona. 

 Razvoj naġe drģave se prvenstveno oslanja na ulaganje u struļno 

usavrġavanje mladih ljudi i ulaganje u infrastrukturu. Pored izgradnje i 

rekonstrukcije velikih kliniļkih centara, veoma znaļajna ulaganja imamo i u 

zdravstvene ustanove ġirom naġe zemlje. 

 Klinika za urologiju KC Srbije dobila je najsavremeniji aparat za leļenje 

bubreģnih oboljenja, za koji je Ministarstvo zdravlja izdvojilo viġe od 48.000.000 

dinara. Ovaj aparat je tzv. zlatni standard u ovoj oblasti medicine i na njemu ĺe 

godiġnje biti leļeno oko 2.000 pacijenata. Nabavka ovog aparata je potvrda 

odluke Ministarstva da sve zdravstvene ustanove dobijaju najsavremeniju 

dijagnostiļku opremu i aparate. 

 TakoĽe, najavljeno je i otvaranje centra za prostatu u KC Srbije. 

Pripreme se obavljaju sa struļnjacima iz inostranstva i ovaj centar ĺe biti kao i 

ostali evropski centri ovog tipa. 

 U KBC Beģanijska kosa puġten je u rad novi digitalni rendgen aparat, za 

koji je drģava izdvojila preko dvadeset miliona dinara, a do kraja godine biĺe 

nabavljeni novi skener i magnetna rezonanca. 



 

 

 TakoĽe, ove godine u Srbiju treba da stigne i savremeni radioterapijski 

aparat za stereotaksiļnu radiohirurgiju celog tela sa prateĺom opremom. 

Takozvani iks noģ biĺe smeġten u KC Srbije, u zgradi koja ĺe se graditi na dva 

nivoa. Svakodnevno ĺe na ovom aparatu moĺi da se zraļi do trideset pacijenata i 

znaļajno ĺe se skratiti vreme zraļenja, pa ĺe na njemu umesto ļetiri  nedelje 

tretman trajati pet dana. 

 Ulaganjem u medicinske ustanove u naġoj zemlji  Vlada Republike Srbije 

pokazuje da stremi sveukupnom razvoju drģave i podizanju ģivotnog standarda 

svih njenih graĽana. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Dalibor Radiļeviĺ. 

 Kolega Radiļeviĺu, izvolite. 

 DALIBOR RADIĻEVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Poġtovani ministre, gospodo oficiri , poġtovane koleginice i kolege, 

podneo sam amandman na ļlan 3. Predloga zakona o vojnom obrazovanju, gde 

predlaģem da se doda stav 3. koji glasi: ĂOstvarenjem posebnih ciljeva vojnog 

obrazovanja obezbeĽuje se sveukupni razvoj Republike Srbije, s posebnim 

osvrtom na industrijalizacijuñ. 

 Posebni ciljevi  drģave se svakako nalaze u namenskoj industriji . 

Proizvodi namenske industrije su u najveĺoj meri finansirani od strane drģave i 

mogu da budu zamajac industrijskog razvoja, i to ne samo direktnim poslovima 

veĺ i osvajanjem novih tehnologija, kao i poveĺanjem kapaciteta. 

 Iako na prvi pogled deluje da ulaganje u namensku industriju predstavlja 

veliki odliv kapitala, ako malo bolje sagledamo, vidimo da nije tako. Ulaganjem 

u namensku industriju stiļu se nova znanja i iskustva koja se koriste u reġavanju 

problema civilnog druġtva. Istraģivanjem se dolazi do rezultata u pronalaģenju 

novih materijala, novih izvora energije, kao i novih ideja za prenos energije. 

Dobrobit koja se ostvaruje razvijanjem namenske industrije je nemerljiva. Zato je 

nama potreban novi struļni kadar, koji ĺe na osnovu iskustva starijih generacija i 

novih znanja, kao i nove energije, doprineti razvoju naġe drģave ne samo u 

odbrani zemlje veĺ i u poveĺanju industrijske proizvodnje. Hvala vam.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem.  

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Tijana Davidovac.  

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Koleginice Davidovac, izvolite.  

 TIJANA DAVIDOVAC : Zahvaljujem, predsedavajuĺi.  

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, dame i gospodo poslanici, poġtovani 

graĽani, amandman na ļlan 3. Predloga zakona podnela sam u cilj u dodatnog 

definisanja posebnih ciljeva vojnog obrazovanja. Pored opġtih ciljeva 

obrazovanja koji su utvrĽeni propisima o srednjem obrazovanju i vaspitanju i 

visokom obrazovanju, vojnim obrazovanjem ostvaruju se posebni ciljevi , kao ġto 

su ġkolovanje i usavrġavanje profesionalnih pripadnika Vojske Srbije, drģavnih 



 

 

sluģbenika i graĽana za vrġenje poslova i zadataka iz nadleģnosti Ministarstva 

odbrane i Vojske Srbije, kao i razvoj nauļnoistraģivaļkog i struļnog rada za 

potrebe odbrane i Vojske Srbije.  

 Na podruļju jugoistoļne Evrope pokrenuto je viġe politiļkih, 

ekonomskih i bezbednosnih regionalnih inicijativa ļiji  je cilj  oļuvanje mira i 

stabilnosti. Evropske integracije, razvoj saradnje sa svim kljuļnim akterima 

meĽunarodne zajednice i razvoj regionalne saradnje kljuļni su spoljnopolitiļki 

ciljevi  Srbije, a Republika Srbija je opredeljena za dalje jaļanje saradnje, uz 

poġtovanje politike vojne neutralnosti.  

 Pozivam svoje kolege da u danu za glasanje podrģe predloģeni 

amandman. Zahvaljujem.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem.  

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Vesna Markoviĺ.  

 Koleginice Markoviĺ, izvolite.  

 VESNA MARKOVIĹ: Hvala.  

 Amandmanom koji sam podnela ģelela sam da naglasim znaļaj procesa 

evrointegracija za reforme koje sprovodimo u svim oblastima naġeg druġtva. 

Poġto je naġ glavni cilj  ļlanstvo Srbije u EU, brojne aktivnosti koje sprovode 

Parlament i Vlada Srbije upravo se odnose na ostvarivanje tog cilja. To je razlog 

zaġto ģelim da ukaģem na znaļaj aktivnog uļeġĺa Ministarstva odbrane 

Republike Srbije u procesu sprovoĽenja SSP-a, koji je stupio na snagu 2013. 

godine. Iz tog razloga bih navela i zajedniļke aktivnosti Ministarstva odbrane i 

EU, koje su izuzetno znaļajne u kontekstu Poglavlja 31 a to je zajedniļka spoljna 

i bezbednosna politika.  

 Godine 2012. stupio je na snagu Sporazum o bezbednosnim 

procedurama za razmenu i zaġtitu tajnih podataka i Sporazum izmeĽu Srbije i EU 

o uspostavljanju okvira za uļeġĺe u operacijama EU za upravljanje krizama. 

Zajedno sa donoġenjem Zakona o upotrebi Vojske Srbije i drugih snaga odbrane 

u multinacionalnim operacijama van granica Republike Srbije zaokruģen je 

pravni okvir i omoguĺeno uļeġĺe u aktivnostima u okviru zajedniļke 

bezbednosne i odbrambene politike EU. Godine 2013. potpisan je 

Administrativni ugovor o saradnji Ministarstva odbrane Republike Srbije sa 

Evropskom odbrambenom agencijom, sa kojom uļestvujemo u brojnim 

inicijativama, a 2015. godine Vlada Republike Srbije usvojila je Zakljuļak o 

pristupanju Konceptu borbenih grupa EU.  

 Ukljuļivanjem Republike Srbije u koncept zajedniļke bezbednosne i 

odbrambene politike EU unapreĽuje se spoljnopolitiļka pozicija naġe drģave, 

pozitivno se utiļe na poloģaj u meĽunarodnim organizacijama i doprinosi da 

Srbija bude prepoznata kao subjekt uspostavljanja bezbednosnog regionalnog i 

globalnog okruģenja.  



 

 

 U potpunosti podrģavam sve zajedniļke aktivnosti Ministarstva odbrane 

sa predstavnicima EU, o kojima sam veĺ govorila, i verujem da postoji prostor za 

njihovo unapreĽenje u buduĺnosti. Hvala.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem.  

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Mirko Krliĺ.  

 Kolega Krliĺu, izvolite.  

 MIRKO KRLIĹ: Hvala, gospodine predsedavajuĺi.  

 Neĺe mi biti potrebno puno vremena. Samo bih ģeleo da vas podsetim da 

je na danaġnji dan pre osam godina preminuo prof. Svetozar Stojanoviĺ, jedan od 

najveĺih profesora Filozofskog fakulteta. Zaġto baġ njega spominjem? Zbog 

reļenice, od mnogih filozofskih misli koje je izgovorio, ali ova mi je jako vaģna: 

ĂU narodu kome pripadamoñ, kaģe prof. Stojanoviĺ, Ăosim slobodarske, opstaje i 

kvislinġka tradicijañ.  

 Koliko je u pravu, ponekad se pokazuje i u ovom parlamentu. Jadni su 

oni koji danas optuģuju generale i oficire koji su branili zemlju, koji su dali 

ģivote, dali svoje karijere i dali svoju slobodu. Time optuģuju i vas koji ste te 

generalne i oficire uvrstili  u obrazovni sistem. Koga ĺete drugog nego one koji su 

bili  najļasniji? Heroje ne bira vreme nego dogaĽaji.  

 I sam sam izloģen takvim situacijama, i jako mi je drago ġto postupate 

baġ na naļin na koji treba da postupate. Treba oni koji jesu pravi da obrazuju 

buduĺe generacije i buduĺu decu u Vojsci Srbije. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Marko Atlagiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Kolega Atlagiĺu, izvolite. 

 MARKO ATLAGIĹ: Gospodine potpredsedniļe, stranka bivġeg reģima 

nije vodila raļuna o moralnom vaspitanju naġih akademaca. Ona ga je, naģalost, 

izbacila iz nastavnog plana i programa naġih akademaca.  

 Hvala vama, gospodine ministre vojni Vuline, i vrhovnom komandantu 

Aleksandru Vuļiĺu, ġto ste ovaj nastavni predmet vratili  u nastavni plan i 

program kako bi srpska vojska ponovo stekla moralne vrednote kojima su se 

divili  mnogi naġi prijatelji a, bogami, i neprijatelji.  

 Koliko je srpska vojska posedovala moralnih vrednota u Velikom ratu i 

koliko je doprinela pobedi u tom ratu, o tome je pored mnogih govorio i ministar 

inostranih dela SAD 1915. godine gospodin Robert Lesing, koji je pored ostalog 

rekao: ĂKada se bude pisala istorija Velikog rata, njezin najsvetliji  odeljak zvaĺe 

se Srbija.ñ 

 Zato ĺe moralno vaspitanje, posebno zadaci moralnog vaspitanja kao ġto 

su vaspitanje u duhu srpskog patriotizma i srpskog rodoljublja, kao okosnica 

tradicije srpske vojske, i dalje biti, zahvaljujuĺi vojnom obrazovanju, izuzetno 

vaģno.  



 

 

 Srpska napredna stranka i vrhovni komandant oruģanih snaga 

Aleksandar Vuļiĺ i vi, gospodine ministre Vuline, uļiniĺete sve da se vrati ļast, 

ugled i ponos srpske vojske, kako bi se ona modernizovala. Bez takve 

modernizacije nema ni modernizacije Srbije za koju se zduġno zalaģu predsednik 

drģave, Vlada Republike Srbije, najveĺi broj poslanika u visokom domu i najveĺi 

broj graĽana Republike Srbije.  

 Zato je, gospodo iz bivġeg reģima, princip moralnog vaspitanja i 

delovanja jedan od najvaģnijih principa vojnog obrazovanja. Zapamtite to. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Marijan Ristiļeviĺ. 

 Kolega Ristiļeviĺu, izvolite. 

 MARIJAN RISTIĻEVIĹ: Zahvaljujem. 

 Dame i gospodo narodni poslanici, naġ bruto domaĺi proizvod iz 

poljoprivrede uļestvuje u ukupnom BDP-u zemlje sa gotovo 12%. U procentima, 

to je puno. Nominalno, to je malo. Dakle, zemlja koja proizvodi izmeĽu ļetiri  i 

ļetiri  i po milijarde evra BDP-a iz poljoprivrede sa ovim prirodnim resursima bi 

mogla daleko viġe. U tom BDP-u iz poljoprivrede naġa biljna proizvodnja 

uļestvuje sa 70%, a stoļarska proizvodnja sa 30%. U Evropi je to obrnuto.  

 Ukoliko ģelimo da se pribliģimo po standardu zemljama EU, moramo i 

po poljoprivrednoj politici i prihodima i po strukturi prihoda da budemo sliļni 

njima. Dakle, taj prostor gde mi imamo biljnu proizvodnju od 70, stoļarstvo 30, a 

oni obrnuto, taj prostor nama daje priliku da BDP dopunimo. Dakle, ako bismo 

stvar obrnuli  i na svakom hektaru imali jedno uslovno grlo, BDP ne bi bio iz 

poljoprivrede ļetiri  milijarde, veĺ bi iġao izmeĽu osam i devet milijardi.  

 U tom smislu, bilo bi viġe novca za Vojsku. A ja verujem da mi neĺemo 

uļiniti ono ġto su ļinili  ovi koji su sa sednice otiġli  da ġetaju; dakle, neĺemo 

smanjivati broj vojnika, neĺemo, kao Vuk Jeremiĺ i Boris Tadiĺ, penzionisati 

oficire, neĺemo smanjivati broj oklopnih vozila, neĺemo smanjivati broj tenkova, 

neĺemo smanjivati ratnu tehniku. Naprotiv, gledaĺemo da srazmerno okruģenju 

budemo vojno sposobni, odnosno da budemo naoruģani, tehniļki opremljeni, da 

moģemo da odvratimo naġe neprijatelje od moguĺih pokuġaja i vojnih pritisaka 

na naġu zemlju. 

 Na kraju da kaģem, ukoliko ne budemo imali snaģnu ekonomiju i dobru, 

modernu, naoruģanu vojsku, moģda nam niġta drugo neĺe trebati.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Marko Parezanoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Stanija Kompiroviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Zvonimir ņokiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Kolega ņokiĺu, izvolite. 



 

 

 ZVONIMIR ņOKIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 U ļlanu 3. govori se o posebnim ciljevima koji se ostvaruju vojnim 

obrazovanjem, koji proizilaze iz prirode vojne sluģbe i posebnih uslova pod 

kojima se obavljaju poslovi za potrebe odbrane i Vojske Srbije. Da ne bismo 

bili  samo slatkoreļivi , sada, gospodo oficiri , i malo kritiļkog osvrta na ono sa 

ļim se moģe suoļiti Vojska Srbije, a posledica je moģda baġ propusta u 

obrazovanju i vaspitanju profesionalnih vojnika. Citiraĺu predsednika Republike 

Srbije Aleksandra Vuļiĺa, od pre desetak dana, moģda malo manje, kaģe ï ne 

moģe da se dogodi da kada vam doĽe generalna inspekcija u neku jedinicu, pola 

te jedinice nije tu, i to ne zato ġto neġto rade, veĺ zato ġto znaju da ne mogu da 

savladaju odreĽene fiziļke i druge prepreke. Ġta onda da radimo sa Ămigovimañ i 

drugim stvarima?  

 Iz ovih reļi predsednika Republike Srbije Aleksandra Vuļiĺa, koje je 

nedavno izrekao pred predstavnicima medija, gospodine ministre i gospodo 

generali, moraju se izvuĺi pouke. Nije sada bitno o kojoj se jedinici Vojske Srbije 

radi, ali ne smemo dopustiti da ovaj sluļaj postane pojava, jer ako to dozvolimo i 

prelazimo preko toga, sutra ĺe, gospodo generali, isti ti pripadnici neke jedinice, 

suoļeni sa teġkoĺama borbenih dejstava i ratnim uslovima, moģda pomisliti da 

mogu i smeju da pobegnu sa fronta. 

 Dakle, vojnim ġkolovanjem i usavrġavanjem profesionalnih pripadnika 

Vojske Srbije moramo postiĺi cilj  da stvorimo takve oficire, podoficire i sve 

druge pripadnike Ministarstva odbrane i Vojske Srbije koji ĺe biti u stanju da se 

hrabro suoļe sa svim izazovima svoje profesije, da im nikada ne padne na pamet 

da se skrivaju i beģe pred generalnom inspekcijom ili  bilo kojim kontrolnim 

organom u miru ili , ne daj boģe, pred neprijateljem u ratu. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem.  

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Olivera Peġiĺ. 

 Koleginice Peġiĺ, izvolite. 

 OLIVERA PEĠIĹ Zahvaljujem.  

 Poġtovani predsedavajuĺi, uvaģeni ministre sa saradnicima, koleginice i 

kolege narodni poslanici, i ovaj moj amandman ide u pravcu toga da se poveģe 

sveukupni razvoj Republike Srbije sa vojnim obrazovanjem.  

 Predloģila sam da se u ļlanu 3. doda stav tri koji glasi: ĂOstvarivanjem 

posebnih ciljeva vojnog obrazovanja obezbeĽuje se sveukupni razvoj Republike 

Srbije, s posebnim osvrtom na socijalnu ravnopravnost.ñ 

 Predlog zakona o vojnom obrazovanju definiġe vojno obrazovanje kao 

deo obrazovnog sistema Republike Srbije, i to je ono ġto ļini suġtinu predloga 

ovog zakona. Predloģenim zakonom daje se moguĺnost da se, ukoliko se ukaģe 

potreba za odreĽenim profilom obrazovanja, mogu formirati odeljenja koja ĺe 

biti meġovitog sastava i koja ĺe ġkolovati odreĽeni profil . Svima je jasno da, kada 

se ġkoluje profil  za kojim postoji potreba, to znaļi dodatnu sigurnost za one koji 

se ġkoluju, da to znaļi brģe dobijanje radnog mesta, ġto svakako za rezultat ima 



 

 

ostvarivanje socijalne ravnopravnosti. Ovaj moj amandman ide u tom pravcu. 

Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Ivan Manojloviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Stanislava Janoġeviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Koleginice Janoġeviĺ, izvolite. 

 STANISLAVA JANOĠEVIĹ: Hvala, predsedavajuĺi.  

 Poġtovani predstavnici Ministarstva odbrane, Vojske Srbije, poġtovani 

ministre, ļast mi je ġto danas imamo priliku da zajedno diskutujemo o ovako 

gordom resoru i njegovim bitnim elementima.  

 Onaj ko je uvek na raspolaganju svom narodu, ne samo u onim krajnjim 

situacijama i najmanje poģeljnim, kada je rat ili  neko vanredno stanje, jeste 

Vojska Srbije, koja budi ļist i jedinstven primer sigurnosti i bezbednosti u nama. 

 U naġoj drģavi su se proizvodili vojna oprema i naoruģanje, iznedrili su 

se mnogi vrsni oficiri , mi smo, prosto, bili  jedna vojna industrija. I, zamislite 

sada, jednog dana, tamo negde poļetkom 2000. godine, i sve se kao neġto 

odigrava tih godina, doġli  su rukovodioci Ăģutog preduzeĺañ i unazadili, 

demolirali, rasturili  Vojsku Srbije, istopili i utopili po belom svetu, zarad svojih 

dģepova.  

 Onda se to ponavlja negde 2007, 2008. i 2009. godine i shvatite da nisu 

prodali samo zidove i zgrade koje su ostale same. Zamislite, na primer, da ste 

ekonomista, raļunovoĽa, i doĽe direktor vaġeg preduzeĺa i proda vaġ raļunar, 

vaġe registratore, sav inventar, a oļekuje na kraju godine da ste napravili saldo, 

izravnali raļune i, naravno, ostvarili profit. E, pa to nije moguĺe, gospodo, i nije 

realno. A takva situacija je zadesila Vojsku Srbije. 

 Na svu sreĺu, Srpska napredna stranka, na ļelu sa Aleksandrom 

Vuļiĺem, vodi raļuna o osnaģivanju vojske i njenom ugledu u svetu, 

obrazovanju, spremnosti, obuļenosti i opremljenosti.  

 Shodno tome, podnosim ovaj amandman koji ĺe dopuniti ļlan 3. ovog 

zakona. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Jelena Ģariĺ 

Kovaļeviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Koleginice Kovaļeviĺ, izvolite. 

 JELENA ĢARIĹ KOVAĻEVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

koliko je Ministarstvo odbrane spremno na ulaganje u razvoj obrazovanja govori 

i renoviranje Vojne gimnazije, gde ĺe pitomci Ministarstva odbrane imati odliļne 

uslove za ġkolovanje. To ĺe znaļiti veĺi broj upisanih Ľaka, viġe odeljenja i novih 



 

 

smerova, ġto ĺe zadovoljiti potrebe Vojske ali i potrebe te dece jer ĺe ģiveti i 

ġkolovati se pod dobrim uslovima, u svojoj zemlji, i imati najkvalitetnije 

profesore. Samo za prvu fazu ulaganja u Vojnu gimnaziju izdvojeno je viġe od 

trideset miliona dinara. Radovi obuhvataju zamenu stolarije, podova, instalacija 

vodovoda i kanalizacije, renoviranje uļeniļkih soba, ļitaonice i biblioteke u 

okviru Vojne gimnazije. 

 Za Vojnu akademiju ove godine izdvojeno je viġe od trista miliona 

dinara. Krajem 2017. godine Ministarstvo odbrane zapoļelo je infrastrukturne 

radove, koji ĺe obezbediti bolje uslove ģivota i rada kadeta i stareġina u toj 

visokoobrazovnoj ustanovi. 

 Sve ovo se radi u cilj u poboljġanja obrazovnih kapaciteta i razvoja 

Vojske Srbije, ġto ĺe graĽanima pruģiti veĺu sigurnost i uli ti veĺe poverenje u 

sistem odbrane. Zbog toga Predlog zakona o vojnom obrazovanju zasluģuje 

apsolutnu podrġku. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Studenka Kovaļeviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Koleginice Kovaļeviĺ, izvolite. 

 STUDENKA KOVAĻEVIĹ: Zahvaljujem, uvaģeni predsedavajuĺi. 

 Dame i gospodo, kao ġto sam rekla u svom prethodnom izlaganju, 

nastaviĺu da iznosim dobre primere iz prakse kako je privreda povezana sa 

Vojskom i obrnuto. 

 ĂZastava oruģjeñ Kragujevac ï Vlada Srbije usvojila je zakljuļak kojim 

se omoguĺava da se u ĂZastaviñ formira nova fabrika za proizvodnju vojnih 

neborbenih vozila pod nazivom ĂZastava terenska vozilañ, odnosno ĂZastava 

TERVOñ. Na ovaj naļin ĺe se u redovnu proizvodnju uvesti vozilo za kojim 

postoji traģnja Vojske Srbije, MUP-a i drugih necivilni h korisnika. Pod 

patronatom Ministarstva privrede, funkcionalni model je veĺ uraĽen. Buduĺi da 

se veĺina delova proizvodi u Srbiji, Vojska Srbije ĺe dobiti savremeno a jeftino 

vozilo. Otpoļinjanjem proizvodnje za potrebe Vojske Srbije i MUP-a kao i 

drugih necivilni h institucija, otvara se i moguĺnost izvoza tih kamiona (u 

osnovnoj ili  dograĽenoj verziji), pre svega u drģave u okruģenju, ali i one sa 

kojima Srbija ima tradicionalnu privrednu i vojnu saradnju, kakve su zemlje 

severne Afrike, Bliskog istoka i Juģne Amerike.  

 Sledeĺi primer je ĂJumkoñ AD Vranje. Po naredbi gospodina Vuļiĺa, 

uġlo se u projekat opremanja srpske vojske; svaki vojnik, po propisima, mora da 

ima najmanje dva kompleta uniformi. Taj posao je dobio ĂJumkoñ. Time ĺe svaki 

vojnik imati najmanje dva kompleta uniformi, ġto se nije desilo joġ od vremena 

Jugoslovenske narodne armije. Ministarstvo odbrane i Ministarstvo privrede su 

zajedno sa rukovodstvom ĂJumkañ, sa pripadnicima Vojske Srbije i Generalġtaba 

doneli odgovarajuĺe planove za nove uniforme, na prvom mestu pripadnika naġih 

specijalnih jedinica, Vojne policije, izviĽaļa i svih onih koji imaju posebne 



 

 

zadatke, koji imaju posebnu namenu, a samim tim i treba da imaju posebnu 

uniformu, sa ciljem da se, kao ġto se to radi i u svetskim armijama, prilagode 

njihovim potrebama i zadacima.  

 Svako ulaganje u Vojsku Srbije je ulaganje i u lokalnu zajednicu i 

privredu. Zahvaljujem na paģnji. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Igor Beļiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Mladen Lukiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Kolega Lukiĺu, izvolite. 

 MLADEN LUKIĹ: Zahvaljujem, gospodine predsedavajuĺi. 

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

obrazovanje tokom ģivota odnosno struļno usavrġavanje profesionalnih 

pripadnika Vojske Srbije predstavlja jedinstven sistem njihovog neprekidnog 

osposobljavanja za primenu znanja, veġtina i sposobnosti potrebnih za 

ukljuļivanje u radni proces koji je u vezi sa konkretnom duģnoġĺu. Struļna 

usavrġavanja organizuju se i realizuju kroz karijerna usavrġavanja oficira, 

komandne i ġtabne kurseve, kurseve stranih jezika, kurseve prekvali fikacija, 

kurseve u oblasti telekomunikacija i informatike, kurseve u oblasti logistike, u 

oblasti materijalnog i finansijskog poslovanja, metodiļke kurseve nastavnika, 

izvoĽaļa obuke i druge.  

 Na ovaj naļin, kao i ġkolovanjem i usavrġavanjem drģavnih sluģbenika i 

li ca iz graĽanstva za vrġenje poslova i zadataka iz nadleģnosti Ministarstva 

odbrane i Vojske Srbije, dobijamo sposobne kadrove, spremne da odgovore 

izazovima i zadacima koji se od njih traģe. A razvojem nauļnoistraģivaļkog rada 

i struļnog kadra dolazimo do unapreĽenja i osavremenjivanja obrazovanja u 

sistemu odbrane i kroz individualna istraģivanja i stvaralaġtvo, koje finansira 

Ministarstvo odbrane. Zahvaljujem na paģnji. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Nikola Joloviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Radoslav Cokiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ?  

 Kolega Cokiĺu, izvolite. 

 RADOSLAV COKIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, hvala. 

 Gospodine ministre, gospodo oficiri , apsolutno imate podrġku za ovaj 

zakon. I Vlada ima podrġku ove veĺine, jer je zakon napisan na najbolji moguĺi 

naļin. Pisali su ga najstruļniji  ljudi iz ove oblasti. 

 Mi  pokuġavamo svojim amandmanima da ga popravimo koliko je to 

moguĺe, da damo svoj doprinos u okviru naġih moguĺnosti i znanja, za razliku od 

onih koji su predlagali amandmane (a kojih sada ovde nema) u kojima je pisalo 



 

 

Ăbriġe señ, a onda su koristili  vreme koje je dozvoljeno za obrazlaganje kako bi 

na najgori moguĺi naļin kritikovali Vladu, ministre, pa i samog predsednika 

gospodina Vuļiĺa.  

 Ono ġto ģelim da vas zamolim, gospodine ministre, tiļe se lokala, a ja 

dolazim iz opġtine Smederevska Palanka. Pored banje Palanaļki kiseljak nalazi 

se kasarna, jedan deo od pre Drugog svetskog rata, a drugi kada je proġirena 

kasarna, od 1974, kada je Skupġtina opġtine dodelila Vojsci zemljiġte na 

koriġĺenje. Danas kada je maġinska industrija potpuno ili  dosta uguġena u 

Smederevskoj Palanci, a to je bila okosnica naġeg razvoja, mi perspektivu 

nalazimo u banji Palanaļki kiseljak. Molim vas da zemljiġte, poġto se nalazi do 

banje, bude iskoriġĺeno ili  za potrebe Vojske ili  za potrebe razvoja banje, ne u 

neke treĺe svrhe. Svakako, sada nema tamo nekih vaģnih objekata; doskora su se 

tamo nalazili tenkovi i oruģja i oruĽa koja su transportovana u Ģelezaru 

Smederevo.  

 Joġ da kaģem jednu reļenicu ï zabluda je i podmetanje ovde da ne mogu 

da se tope legirani ļelici u Ģelezari Smederevo; u Ģelezari Smederevo se 

proizvode ugljeniļni ļelici, a tope skoro svi. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Ģarko Bogatinoviĺ. 

 Izvolite. 

 ĢARKO BOGATINOVIĹ: Dame i gospodo narodni poslanici, poġtovani 

ministre sa saradnicima, gospodo oficiri  Vojske Srbije, saradnja Centra 

Ministarstva odbrane za lokalnu samoupravu Leskovac sa Kabinetom 

gradonaļelnika Grada Leskovca i kabinetima svih predsednika opġtina 

Jablaniļkog upravnog okruga je veoma bitna.  

 To se vidi po velikom broju kandidata za dobrovoljno sluģenje vojnog 

roka sa oruģjem. Slobodno mogu reĺi da je taj broj u gradu Leskovcu najveĺi u 

Srbiji. Centar Ministarstva odbrane za lokalnu samoupravu u Leskovcu je u 

periodu od poslednje ļetiri  godine uputio 527 kandidata na dobrovoljno sluģenje 

vojnog roka sa oruģjem, dok je u Centru za obuku, koji se takoĽe nalazi u 

Leskovcu, ukupno bilo 2.500 vojnika.  

 Veliki  broj kandidata za dobrovoljno sluģenje vojnog roka sa oruģjem 

Centar Ministarstva odbrane za lokalnu samoupravu Leskovac ima zahvaljujuĺi 

popularnosti Vojske Srbije na jugu Srbije, ali i svojim neprekidnim afirmativnim 

porukama, informisanju, gostovanjima na lokalnim televizijama i u samim 

ġkolama, neprekidnim isticanjem reklamnog materijala.  

 Posebno se istiļe dodeljivanje zahvalnica i znaļaka od strane 

Ministarstva odbrane vojnicima koji su dobrovoljno odsluģili vojni rok sa 

oruģjem, kada je gradonaļelnik Grada Leskovca domaĺin a Centar Ministarstva 

odbrane za lokalnu samoupravu Leskovac organizator.  

 Dosad je u dva navrata podeljeno preko 150 zahvalnica i znaļaka u 

skupġtinskoj sali Grada Leskovca, uz prisustvo svih lokalnih televizija i svih 



 

 

elektronskih i ġtampanih medija, koji su svojim objektivnim i afirmativnim 

izlaganjima umnogome doprineli velikom broju kandidata. Takva jedna podela 

upravo je u pripremi, kada ĺe u okviru obeleģavanja gradske slave ponovo biti 

podeljene zahvalnice i znaļke koje dodeljuje Ministarstvo odbrane, od strane 

predstavnika Ministarstva odbrane i gradonaļelnika Grada Leskovca. Hvala.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Radmilo Kostiĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Dragan Ġormaz.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Ģarko Miĺin.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Katarina Rakiĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Miodrag Linta.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Aleksandra Maletiĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Milimir  Vujadinoviĺ.  

 Reļ ima kolega Vujadinoviĺ.  

 MILIMIR  VUJADINOVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Poġtovani ministre sa saradnicima, u ovom ļlanu 3. koji definiġe posebne 

ciljeve, kao i sve ono ġto su posebni ciljevi  vojnog obrazovanja, ja sam dodao 

jedan poseban stav koji se tiļe i razvoja Srbije, tj. da se ovim posebnim ciljevima 

podstiļe i razvoj Srbije, ali uz permanentnu borbu protiv kriminala.  

 Ġta mi, u stvari, ģelimo i hoĺemo kao narodni poslanici i kao vlast od 

vas? Ģelimo drģavu koja ĺe da bude stabilan partner, garant mira. Ģelimo drģavu 

koja ĺe da bude spremna da pregovara u svakom momentu, ali sa stavom da 

nikada niko ne pomisli da ta drģava pregovara iz straha, naprotiv, drģava koja 

pregovara zbog svoje hrabrosti i spremna je da uvek ostane na putu oļuvanja 

mira. Za to nam je svakako potrebna i jaka Vojska.  

 Nastavite da radite taj posao koji ste zapoļeli sa predsednikom drģave, 

naoruģavanja srpske vojske, vraĺanja morala, jer to automatski znaļi i sigurnost 

da nam se neĺe ponoviti neki novi Bljeskovi, neke nove Oluje, neki novi 

Martovski pogromi i sve ono ļega, naģalost, u svojoj proġlosti imamo moģda i 

previġe. 

 Vama, dragi pripadnici Vojske Srbije, poġtovani oficiri , prosto ģelim da 

izrazim zahvalnost u ime svih nas poslanika Srpske napredne stranke a, siguran 

sam, i veĺine naġih kolega koji sede u ovoj sali, za sve ono ġto ste izdrģali u 

proġlosti, za sva ona poniģenja koja ste dostojanstveno izneli i dostojanstveno 

ļekali neka bolja vremena za Vojsku Srbije. Budite sigurni da ta vremena, evo 

vidimo, polako dolaze i da ĺemo svi mi koji smo ovde prisutni zajedno sa vama i 



 

 

zajedno sa naġim predsednikom i Vladom Republike Srbije nastaviti da gradimo 

bolju buduĺnost za Vojsku Srbije, ġto automatski znaļi i bolju i sigurniju 

buduĺnost za naġu decu i sve naġe sunarodnike, i u Srbiji i u susedstvu. Toliko i 

hvala vam.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem.  

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Desanka Repac.  

 Koleginice Repac, izvolite.  

 DESANKA REPAC: Hvala lepo.  

 Ovo je treĺi amandman koji podnosim kada je u pitanju vojno 

obrazovanje. On se odnosi na unapreĽenje zdravstvene zaġtite kada je u pitanju 

ostvarivanje posebnih ciljeva vojnog obrazovanja.  

 Ovim zakonom ureĽujemo ciljeve i naļela vojnog obrazovanja. Ciljevi 

su ġkolovanje i usavrġavanje profesionalnih pripadnika Vojske Srbije, drģavnih 

sluģbenika Ministarstva odbrane i Vojske Srbije. 

 Ciljevi se ostvaruju kroz ġkolovanje i kroz kvalitet nastavnog procesa. 

Studenti se ġkoluju na Vojnomedicinskoj akademiji, koja je osnovana 1844. 

godine. U svom sastavu ima Medicinski fakultet, koji ġkoluje vojne lekare. Dugo 

je obrazovala lekare iz civilnog sektora za potrebe sistema drģavne odbrane. Cilj  

je da stvori struļnjake koji ĺe reġavati medicinske probleme, ovladati metodama 

istraģivanja, preventive, dijagnostike, terapijskim metodama. Cilj  je i da se 

razvijaju steļena znanja u razliļitim podruļjima medicinske struke i nauke, da se 

obezbedi vrhunsko obrazovanje u medicini i da znanjem doprinesu unapreĽenju 

kako vojnog zdravstva tako i zdravstvene zaġtite u Republici Srbiji. 

 Gospodine ministre, vama i vaġim saradnicima ģelim da se zahvalim na 

spoju vojnomedicinskog obrazovanja, na toj sponi sa civilnim sektorom. Hvala 

za vaġe angaģovanje, za vaġ trud, jer vidim da je jako teġko preĺi iz haosa u 

harmoniju. Toliko. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Zoran Dragiġiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Maja Maļuģiĺ Puziĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Aleksandar Markoviĺ. 

 Kolega Markoviĺu, izvolite. 

 ALEKSANDAR MARKOVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Biĺu jako kratak. Meni je zaista ģao ġto veliki struļnjaci prekoputa nisu 

viġe s nama. Imaju, verovatno, pametnija posla, ali to je neġto ġto govori o njima.  

 Ovaj moj amandman, dakle amandman na ļlan 3. predloģenog zakona, 

rekao bih, logiļan je nastavak mojih amandmana na ļlan 1. i ļlan 2. predloģenog 

zakona. Kao i prethodni amandmani, on potencira modernizaciju u kontekstu 

ukupnog razvoja Srbije. Mislim da ne moram naroļito da istiļem koliko je vaģna 

modernizacija, posebno imajuĺi u vidu modernizaciju Vojske Srbije i 



 

 

odbrambenog sistema. Dakle, snaģna i sposobna vojska, dobro obuļena, dobro 

opremljena, jeste neġto ļemu treba da teģimo i neġto ļemu teģi svaka ozbiljna 

drģava, a to direktno doprinosi oļuvanju mira i stabilnosti u regionu.  

 Kao ġto je danas moj uvaģeni kolega Filipoviĺ rekao, mir i bezbednost su 

kljuļni preduslov za politiļku stabilnost. Politiļka stabilnost je opet kljuļni 

preduslov za kreiranje dobrog investicionog ambijenta, dakle za ekonomski 

razvoj, za privlaļenje novih investicija. Privlaļenjem novih investicija, dobijamo 

nova radna mesta. Samim tim, to dovodi do ukupnog privrednog rasta i 

poboljġanja ģivotnog standarda graĽana. Zato je vaģno da imamo snaģnu i 

sposobnu Vojsku, koju ĺe svi poġtovati i uvaģavati. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandmane, u istovetnom tekstu, podneli su narodni poslanik 

Vjerica Radeta i narodni poslanik Marko ņuriġiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Koleginice Radeta, izvolite. 

 VJERICA RADETA: U okviru naġe rasprave o amandmanima poslanici 

Srpske radikalne stranke ukazivali su na naġe kljuļne primedbe. Nismo mi imali 

neke preterane primedbe na neke od predloga ovih zakona, ali postoje tri kljuļne 

primedbe koje mogu zapravo da se podvedu pod svaki ļlan i svaki predlog 

zakona. 

 Mi  u Srpskoj radikalnoj stranci apsolutno smo protiv uļeġĺa, to moramo 

da ponovimo, naġih vojnika u meĽunarodnim misijama, bilo da su u organizaciji  

EU ili  UN. Mi  dobro znamo ġta ti ljudi moraju da rade, odnosno ġta te tzv. 

mirovne misije rade na terenu. Imamo najbolji primer ġta se pod okriljem 

mirovnih misija Euleksa deġava na KiM  i koliko je Srba pobijeno, ni krivih ni 

duģnih, a niko, naravno, ne reaguje na to. Mi  prosto ne ģelimo da naġi vojnici 

uļestvuju u takvim prljavim stvarima. 

 Ġto se tiļe vojne neutralnosti, gospodo, trebalo bi da znate, a nadam se 

da znate, da vojna neutralnost drģave koja je veliļine i jaļine Srbije ne zavisi od 

nas. Vi  to dobro znate. Da li  ĺemo biti vojno neutralni ili  ne, o tome ĺe odluļivati 

neki drugi. Oļigledno je da je velika navala od strane NATO-a da budemo pod 

njihovom kontrolom. Mi  srpski radikali kaģemo da Srbija mora hitno u ODKB, 

da traģimo, da zamolimo da nas tamo prime, jer je to jedini naļin za oļuvanje 

naġeg teritorijalnog integriteta i suvereniteta drģave Srbije.  

 Ono ġto je takoĽe vaģno, da vam skrenemo joġ jedanput paģnju ï morate 

mnogo viġe da brinete o profesionalnim vojnicima, ne mogu profesionalni vojnici 

da zavrġavaju radni vek kada su joġ u punoj snazi, moraju da ostanu u Vojsci sve 

do penzionisanja. 

 (Predsedavajuĺi: Privedite kraju, koleginice Radeta.) 

 Zavrġavam, hvala. Molim samo za odgovor na ona dva pitanja. Jedno je 

vezano za nadiranje Ġiptara u Kurġumliju. I drugo ï ġta ĺete sa ovim Srbima sa 



 

 

Kosova i Metohije koji veĺ u junskom roku traģe da budu vojnici u Vojsci Srbije, 

a joġ uvek nemajué? 

 PREDSEDNIK: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Sonja Vlahoviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Koleginice Vlahoviĺ, izvolite. 

 SONjA VLAHOVIĹ: Hvala, poġtovani predsedavajuĺi.  

 Uz nastavak ekonomskih reformi, ubrzanje evropskih integracija, jaļanje 

vladavine prava, ulaganje u obrazovanje i kulturu, Vlada Republike Srbije ostaje 

posveĺena unapreĽenju kvaliteta ģivota svih graĽanki i graĽana Srbije. Stvoreni 

su uslovi da se u 2018. godini postave temelji za trajno odrģive i zdrave javne 

finansije i za ubrzanje privrednog rasta.  

 Vlada je u budģetu 2018. godine izdvojila 120 milijardi dinara za 

kapitalne investicije. Joġ jedan od vaģnih pokazatelja odgovorne ekonomske 

politike Vlade jeste ļinjenica da je budģet naġe zemlje u suficitu viġe od ġest 

milijardi dinara, a znamo da je za prva ļetiri  meseca bio planiran deficit od viġe 

od ġezdeset milijardi dinara. Ovo je izvanredan rezultat, ali i obaveza da Vlada 

Srbije nastavi sa radom u dostizanju projektovanog rasta. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Vera Jovanoviĺ. 

 Koleginice Jovanoviĺ, izvolite. 

 VERA JOVANOVIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, ministre sa 

saradnicima, kolege poslanici, graĽani Srbije, dotakla bih se Predloga zakona o 

vojnom obrazovanju, zakona koji je od posebnog znaļaja za odbranu Republike 

Srbije. U pitanju je zakon koji ureĽuje ġkolovanje, usavrġavanje i vojnostruļno 

usavrġavanje, kao i vojnostruļno osposobljavanje za potrebe odbrane i Vojske 

Srbije.  

 VoĽen posebnim principima, zakonodavac je uredio oblast srednjeg 

obrazovanja i vaspitanja i visokog obrazovanja na naļin da uspostavi efikasan i 

uspeġan sistem prilagoĽen, konkretno, naġem obrazovnom i vojnom sistemu. 

Usvajanjem ovog predloga zakona koji u punoj meri uvaģava specifiļnosti 

vojnog obrazovanja dovrġio bi se proces usklaĽivanja propisa, kako bi i 

vojnoġkolske ustanove postale integralni deo obrazovnog sistema Republike.  

 Verujem da su graĽani prepoznali angaģovanje Ministarstva odbrane i 

ministra Vulina u modernizaciji , opremanju i organizaciji  Ministarstva. Vojska 

Srbije u prethodnom periodu realizovala je ļitav niz aktivnosti znaļajnih za 

Republiku Srbiju. ObezbeĽivanje Kopnene zone bezbednosti, angaģovanje 

Vojske Srbije u multinacionalnim operacijama, kontrola i zaġtita suvereniteta 

vazduġnog prostora Republike Srbije, izrada Nacrta strategije nacionalne 

bezbednosti, samo su neke od afirmativnih i krajnje uspeġnih aktivnosti koje je 

resorno ministarstvo sprovelo.  



 

 

 Uvaģavajuĺi neophodnost donoġenja ovog predloga zakona, uz znaļaj 

kojim ĺe on doprineti celokupnom obrazovnom sistemu, dovoljni su razlozi da u 

danu za glasanje sve moje kolege podrģe ovaj zakonski predlog.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Zoran Bojaniĺ. 

 Kolega Bojaniĺu, izvolite. 

 ZORAN BOJANIĹ: Zahvaljujem, uvaģeni predsedavajuĺi. 

 Evo joġ jednog mog nelogiļnog amandmana, sve u pokuġaju da podrģim 

napore Vlade Republike Srbije u ekonomskom i odrģivom razvoju naġe 

republike. Ļlanom 3. Predloga zakona predlaģe se propisivanje posebnih ciljeva 

vojnog obrazovanja, koji pored opġtih ciljeva obrazovanja obuhvataju i posebne 

ciljeve koji proizlaze iz specifiļnosti prirode vojnog obrazovanja.  

 Koliko je moj amandman koji pominje odrģivi razvoj nelogiļan i nema 

nikakve veze sa Agendom 2030 i odrģivim razvojem, upravo govori svrha 

Ciljeva odrģivog razvoja ï usmeravanje i koordiniranje nacionalnih javnih 

politika ka zajedniļkoj viziji  za ļoveļanstvo. U cilj u 16 kaģe se ï mir, pravda i 

snaģne institucije. Nadovezujuĺi se na lekcije nauļene iz nekih Milenijumskih 

ciljeva, Ciljevi odrģivog razvoja obuhvataju specifiļni cilj , koji glasi ï 

promovisati miroljubiva i inkluzivna druġtva za odrģiv razvoj, obezbediti pristup 

pravdi za sve i izgraditi efikasne, pouzdane i inkluzivne institucije na svim 

nivoima. Upravo to radi naġa vlada, radi ovo ministarstvo i ovaj predlog zakona.  

 Za sve moje kolege koje podnose nelogiļne amandmane kao i ja, samo 

da kaģem ï ne mrzite sve one koji su ljubomorni na vas, ljubomorni su jer ste 

bolji od njih. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Vladimir Orliĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Kolega Orliĺu, izvolite. 

 VLADIMIR  ORLIĹ: Hvala, gospodine predsedavajuĺi. 

 Dame i gospodo narodni poslanici, pitanje kvalitetnog obrazovanja, 

naravno ukljuļujuĺi i vojno obrazovanje, u neposrednoj je vezi sa ukupnim 

razvojem zemlje i sa razliļitim aspektima, koji ĺe sigurno biti posebno podrģani 

od strane drģave kada je reļ o strateġkom pristupu kvalitetu obrazovanja.  

 Govorili smo veĺ na ovoj sednici o razliļitim aspektima koje planira da 

podvuļe i posebno podrģi Strategija razvoja obrazovanja u Republici Srbiji u 

periodu od 2020. do 2030. godine. Uz one koji se odnose na podrġku saradnji 

izmeĽu sektora obrazovanja i sektora privrede i one koji se odnose na 

celoģivotno uļenje i usavrġavanje, ali i one koji se odnose na meĽunarodnu 

saradnju, jedan od vaģnih aspekata, u skladu sa ovim strateġkim dokumentom 

koji se upravo priprema, odnosi se na one programe koji pruģaju moguĺnost ne 

samo naġim kadrovima da se dodatno ġkoluju i usavrġavaju u inostranstvu, veĺ i 

omoguĺavaju da se strani studenti dodatno ġkoluju u naġoj zemlji. 



 

 

 Kada je reļ o ovoj vrsti saradnje u domenu obrazovanja koje pripada 

sektoru odbrane i sektoru bezbednosti, mi smo i dosad imali izvanrednu tradiciju. 

Ļinjenica je da su mnogi ljudi koji su se ġkolovali u naġoj zemlji, a dolaze sa 

najrazliļitiji h svetskih meridijana, nakon toga zadrģali izvanredne uspomene; i ne 

samo to, veĺ i snaģno uverenje da se ovde nalaze kvalitetni ljudi, da se ovde uļe 

kvalitetne stvari i da su ovde formirani struļnjaci. Ti ljudi danas veĺ i sutra 

nemaju apsolutno nikakav problem da saraĽuju sa naġim narodom i sa naġom 

drģavom u svakom smislu.  

 Kada je reļ o privrednoj saradnji, mi smo na osnovu te vrste snaģnog 

dobrog utiska i do sada nailazili na ġirom otvorena vrata svuda u svetu i nema 

nikakvog razloga da svim svojim kapacitetima ne podrģimo ovu vrstu saradnje, 

tu vrstu dobrih rezultata i u buduĺnosti. Obilje sjajnih stranih investicija u naġoj 

zemlji veĺ danas, koje su neposredno posledica ove vrste dobrog i snaģnog utiska 

koji mi ostavljamo na meĽunarodnom planu, siguran su zalog da ove tvrdnje nisu 

bez pokriĺa. Hvala vam lepo. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Ljubica Mrdakoviĺ 

Todoroviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ?  

 Koleginice Todoroviĺ, izvolite. 

 LjUBICA  MRDAKOVIĹ TODOROVIĹ: Hvala, predsedavajuĺi. 

 Integrisanje antidiskriminatornih normi u obrazovni sistem kljuļno je za 

usvajanje sistema vrednosti koji promoviġe toleranciju i poġtovanje ljudskih 

prava. Poġtovanje lj udskih prava i postizanje efikasnosti i efektivnosti sistema 

odbrane objedinjeni su u principu da je potrebno da oruģane snage jedne drģave 

predstavljaju sve delove druġtva, pa i etniļke i druge manjine. Na ovaj naļin 

promoviġe se i potvrĽuje naļelo nediskriminacije, tim pre ġto reprezentativne 

oruģane snage mogu posluģiti kao model za ļitavo druġtvo, ġto je posebno vaģno. 

 MeĽu afirmativnim akcijama Ministarstva odbrane Republike Srbije u 

cilj u postizanja veĺe reprezentativnosti oruģanih snaga jeste i poveĺanje 

zastupljenosti ģena u Vojsci Srbije, ġto je jako pohvalno. Dalje, prema 

zvaniļnom stavu Ministarstva odbrane, ustavne i zakonske odredbe o zabrani 

diskriminacije ugraĽene su i u one delove pravnog okvira koji  se odnose na 

reġavanje statusnog pitanja za profesionalna vojna lica pripadnike nacionalnih i 

verskih manjina. Ove odredbe iste su za sve pripadnike bez obzira na 

veroispovest, rasu, pol, nacionalnu pripadnost ili  neko drugo liļno svojstvo. 

TakoĽe, sistem upravljanja ljudskim resursima usmeren je na dostizanje ciljeva 

jednakih moguĺnosti i predvidive karijere.  

 Na kraju ģelim da istaknem da su konkursi za ġkolovanje u 

vojnoobrazovnom sistemu javni, kriterijumi za prijem su precizni i jasno 

definisani, a kandidati se ne izjaġnjavaju o nacionalnoj ili  verskoj pripadnosti 

tokom selekcionog procesa. Hvala vam. 



 

 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Aleksandra Tomiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Reļ ima koleginica Tomiĺ. 

 ALEKSANDRA TOMIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Poġtovani ministri, kolege poslanici, oficiri  Vojske Srbije, ostvarenje 

posebnih ciljeva obrazovanja, a kada je u pitanju uopġte vojno obrazovanje, 

naravno da je u skladu sa Agendom 2030, ġto smo imali prilike da ļujemo od 

mog kolege, ali oni su usmereni na posebne zadatke posebnih nosilaca odreĽenih 

aktivnosti kada je u pitanju Vojska Srbije. Kada priļamo uopġte o tom 

obrazovanju, moģemo da kaģemo da imamo deo formalnog obrazovanja (o ļemu 

smo dosta ļuli  kada je u pitanju Vojna akademija), ali i deo neformalnog 

obrazovanja, koji je jako bitan ï to su odreĽeni seminari, obuke i rad na 

razvojnim projektima koji su od velikog znaļaja za Republiku Srbiju. 

 Ono ġto je vaģno reĺi jeste da je danaġnji budģet za Vojsku Srbije, u 

2018. godini, za 25% veĺi nego budģet iz 2017. godine, ġto pokazuje nabavku 

opreme i revitalizaciju postojeĺih objekata. Ali  to ne moģe bez iskusnih, 

obrazovanih i struļnih kadrova.  

 Ono ġto je isto vaģno reĺi, od 2012. godine zaustavljen je postupak 

topljenja preko petsto tenkova u ameriļkoj kompaniji U.S. Steel, otpuġtanje 

oficira patriota prema spiskovima NATO-a, ļerupanje vojnih kasarni. Za one 

koje danas postoje, prema odreĽenim planovima i master planovima taļno je 

definisano ġta treba raditi sa njima. Do 2012. godine imali smo prilike da vidimo 

u kasarnama, pored domaĺih i divlji h ģivotinja koje su tu ģivele, da su deca iz 

osnovnih ġkola imala prilike da rukuju oruģjem koje je zaostalo iz ratnih 

operacija, da budu ukradena sva sredstva ubojitog dejstva. Ali  to je 2012. godine 

zaustavljeno upravo odgovornom politikom koju je vodila Vlada Republike 

Srbije, u kojoj su SNS i gospodin Vuļiĺ uzeli uļeġĺe. 

 Danaġnje upravljanje kasarnama koje nisu stavljene u komercijalne svrhe 

moģe biti dobar primer, a to je izgradnja univerzitetskih centara za izvrġavanje 

odreĽenih razvojnih projekata Vojske Srbije. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Veroljub Arsiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Aleksandar 

Martinoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite. 

 ALEKSANDAR MARTINOVIĹ: Dame i gospodo narodni poslanici, 

gospodine ministre, mi smo dosta priļali o tome kako su uniġtavani naġe 

naoruģanje, vojna oprema i vojna tehnika u periodu posle 2000. godine, a ja bih 



 

 

ģeleo da ukaģem na jednu pojavu koja je takoĽe bila veoma opasna po 

bezbednost Republike Srbije.  

 Vi  znate da je ļitav niz decenija, nekada pri SMIP-u, kasnije 

Ministarstvu inostranih poslova Republike Srbije, postojala Sluģba bezbednosti. 

Posle 2000. godine nova tzv. demokratska i tzv. proevropska vlast htela je da u 

naġa strateġka dokumenta uvede neke nove pojmove. Jedan od tih pojmova bio je 

i pojam ï protivnik. Govorilo se da Srbija viġe nema neprijatelja, nego da 

eventualno moģemo da imamo protivnika. Buduĺi da viġe nemamo neprijatelje, 

neko je zakljuļio da treba ukinuti Sluģbu bezbednosti pri Ministarstvu inostranih 

poslova.  

 Vama je sigurno poznata ļinjenica da smo mi godinama, do 2012. 

godine, iz Ministarstva inostranih poslova naġim ambasadama u svetu (a i naġe 

ambasade u svetu prema Ministarstvu inostranih poslova ovde u Beogradu) slali 

praktiļno neġifrovane telegrame, otvorene telegrame, odnosno obiļne telegrame. 

Moģete da pretpostavite koliko je to bilo ġtetno po bezbednost Republike Srbije i 

koliko smo se pred drugim drģavama, bile one nama viġe ili  manje naklonjene, 

prikazivali kao, u stvari, jedna krajnje neozbiljna drģava, drģava koju ne treba 

respektovati.  

 Kada jedanput ukinute sluģbu bezbednosti, onda, znate i sami, jako ju je 

teġko ponovo formirati, jako je teġko pronaĺi adekvatnu saradniļku mreģu. Na 

kraju krajeva, ljudi viġe neĺe da se angaģuju. Kada pokaģete da je drģava 

neozbiljna, jako je teġko naĺi ljude, makar oni bili  i ļestiti i ispravni i obrazovani 

i spremni da sluģe svojoj zemlji, ako ne vide da im je drģava ozbiljna. Mi  sada 

imamo jednu ozbiljnu drģavu i ja vam ģelim da sa tako ozbiljnom politikom 

nastavite i dalje. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Jasmina Obradoviĺ. 

 Koleginice Obradoviĺ, izvolite. 

 JASMINA OBRADOVIĹ: Cenjeni predstavnici Vlade Republike Srbije, 

poġtovane kolege narodni poslanici, poġtovani graĽani, pre svega petnaestak dana 

u centru Novog Sada, povodom 23. aprila, Dana Vojske Srbije, organizovan je 

defile vojnika. Centrom su proġli  pripadnici Prve brigade Kopnene vojske, dok su 

kadeti Vojne akademije izveli egzercir, veġtinu baratanja puġkama nastalu na 

osnovu vojniļkih radnji uz poġtovanje strojevih pravila. Njihove veġtine pomno 

su pratili  mnogi NovosaĽani, meĽu kojima je bilo najviġe maliġana, i naravno 

gradonaļelnik Grada Novog Sada gospodin Miloġ Vuļeviĺ. Na trgu je 

postavljena vojna oprema i tehnika, a izloģeno je i naoruģanje 240. samohodnog 

raketnog diviziona za protivvazduhoplovnu odbranu i jedinica Vojne policije. 

Nakon defilea, vojni brodovi Reļne flotile prokrstarili su Dunavom dok su 

graĽani taj deo sveļanosti mogli da prate sa novosadskih mostova. 

 Poġtovane kolege, ovaj dogaĽaj je jedan od pokazatelja sveukupnog 

razvoja kome teģimo, koliko je stanje u Vojsci Srbije zdravije i bolje od kada je 



 

 

brigu o zemlji preuzeo SNS sa Aleksandrom Vuļiĺem na ļelu. To je dokaz da 

napredujemo i da nema viġe raznih afera, raznih ĂSatelitañ, ĂPaġnjakañ i sliļno. 

Ģelezara Smederevo viġe ne sluģi za topljenje naoruģanja, nego za privredni 

razvoj Srbije. Jednom reļju, Vojska Srbije je ponovo ponos Srbije, a tako ĺe biti i 

sa svim ostalim sferama ģivota.  

 Cilj  mog amandmana je upravo da naglasim ovaj sveukupni napredak 

Srbije, ġto je politiļki cilj  Srpske napredne stranke i predsednika Srbije 

Aleksandra Vuļiĺa. 

 PREDSEDAVAJUĹI (Vladimir Marinkoviĺ): Hvala, koleginice 

Obradoviĺ. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Marko Zeljug. 

 Izvolite, kolega Zeljug. 

 MARKO ZELjUG: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 U cilj u poboljġanja kvaliteta Predloga zakona o vojnom obrazovanju koji 

je pred narodnim poslanicima, predloģio sam amandman koji ima za cilj  da se u 

ļlanu 3. doda stav 3, kroz koji bi se ostvarili posebni ciljevi  vojnog obrazovanja, 

kojim se podstiļe celokupni razvoj Republike Srbije. 

 Kroz primenu zakona ostvaruju se posebni ciljevi  iz prirode vojne sluģbe 

i posebni uslovi pod kojima se obavljaju poslovi odbrane, kao i ġkolovanje i 

usavrġavanje profesionalnih pripadnika Vojske Republike Srbije, drģavnih 

sluģbenika i li ca za vrġenje zadataka iz nadleģnosti Ministarstva odbrane. 

 Pored redovnih aktivnosti Vojske Srbije, koje se ogledaju u oļuvanju 

teritorijalne celovitosti i integriteta granica, kao i oļuvanju bezbednosti nad 

nebom Srbije, koje je naroļito podignuto angaģmanom predsednika Aleksandra 

Vuļiĺa u procesu nabavke ġest aviona tipa Mig-29 i stavljanja u odbrambenu 

funkciju naġeg vazduhoplovstva, Vojska Republike Srbije, iako tehniļki 

unakaģena 2014. godine zbog nesavesnog i ġtetoļinskog upravljanja ministara iz 

prethodnog reģima, ipak je uspela da se stavi u funkciju odbrane gradova od 

poplava koje su te 2014. godine zadesile naġu zemlju i da zajedno sa ġtabovima 

za vanredne situacije lokalnih samouprava i graĽanima odbrani naġe gradove, 

kao ġto su bili  Ġabac, Sremska Mi trovica, Beograd; uspela je da odbrani 

Termoelektranu u Obrenovcu i na taj naļin oļuva energetsku stabilnost 

Republike Srbije.  

 Obrazovanjem drģavnih sluģbenika i graĽana za poslove iz domena 

Ministarstva odbrane potpomaģe se usavrġavanje i koordinisanje aktivnosti 

Vojske i drģavnih organa, kao i lokalnih samouprava, u situacijama odbrane od 

elementarnih nepogoda i otklanjanju njihovih posledica.  

 U cilj u usvajanja predloģene izmene, pozivam kolege narodne poslanike 

da u danu za glasanje podrģe predloģenu izmenu. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Zeljug. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Boban Birmanļeviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 



 

 

 Reļ ima narodni poslanik Boban Birmanļeviĺ.  

 BOBAN BIRMANĻEVIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, poġtovani 

predstavnici Vlade, poġtovane kolege i koleginice, jedan od dodatnih ciljeva koje 

sam ja svojim amandmanom hteo da definiġem jeste upravo cilj  koji Vojska 

Republike Srbije postavlja pred sebe, a to je stabilnost i povezivanje regiona, 

odnosno regionalno povezivanje.  

 Da bi Srbija bila lider, kao ġto jeste, i da bi nastavila da obavlja sve ono 

ġto se oļekuje od lidera na Balkanu, ona mora imati vojsku, jaku i stabilnu, ali 

pre svega posveĺenu osnovnom cilj u a to je stabilnost Srbije, stabilnost Srbije 

kao ekonomski jake ali i vojno jake drģave. Vojska Srbije je svakako vojno 

neutralna i to je ono ġto joj daje snagu i moguĺnost da se upravo kao vojno 

neutralna vojska ponaġa, u skladu sa interesima svojih graĽana i u skladu sa 

interesima drģave Srbije.  

 Svi oni koji ģive i koji oļekuju od drģave da ih zaġtiti znaju da ova 

vojska, predvoĽena predsednikom Republike, predvoĽena ovakvim 

ministarstvom i ovakvom vladom, ima buduĺnost. Ono ġto se radi u ovom 

periodu, to je jaļanje Vojske Srbije, ali samo u skladu s onim ġto je istorijsko 

nasleĽe, a to je jaļanje Vojske radi odbrambenih ratova, radi delovanja u miru, 

radi delovanja u odbrambenim situacijama. I, ġto je najbitnije, mi delujemo i u 

misijama po svetu kao vojska koja dostojno i ļasno reprezentuje Vojsku, 

odnosno vojnu uniformu i sve one zadatke koje dobije ispred sebe.  

 Istorija pobeda, koja je sluģila kao osnov za ovu vojsku, naravno, i u 

narednom periodu biĺe uslov za joġ bolju, jaļu i savremeniju Vojsku Republike 

Srbije. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Birmanļeviĺu. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik dr Darko Laketiĺ.  

 Izvolite.  

 DARKO LAKETIĹ: Zahvaljujem se.  

 Gospodine predsedavajuĺi, poġtovani ministre sa saradnicima, uvaģene 

kolege narodni poslanici, ja moram, takoĽe, u ovom danaġnjem izlaganju neġto 

reĺi i o periodu kada je Vojska Srbije sistematski uniġtavana, a zajedno sa njom 

uruġavana i naġa sopstvena drģava. Dakle, u periodu od 2000. do 2012. godine 

svedoci bili  smo jednog sistematskog uruġavanja ovog sistema.  

 Iz tih razloga pitao bih gospodina ministra ï kakvi su to ministri koji su 

tada vodili Ministarstvo odbrane, koji su, naģalost, o sopstvenoj vojsci govorili 

da je viġak? Kakva je to bila vojna doktrina, koja se zasnivala iskljuļivo na 

uniġtavanju naġe vojne tehnike? Hteo bih da vas pitam da li  je taļna informacija 

da je preko petsto tenkova i preko dvesta haubica pretopljeno, uniġteno na 

raznorazne naļine, ġto u naġoj zemlji, ġto u Slovaļkoj i Ļeġkoj.  

 Ako je to tako i ako je to istina, ja bih vas pozvao, gospodine ministre, da 

te ljude pozovete na odgovornost, zato ġto to ne samo da mora da bude zakonom 



 

 

kaģnjivo veĺ je, ukoliko je to istina, raĽeno protiv nacionalnih interesa naġe 

zemlje.  

 Ono ġto bih takoĽe rekao, na osnovu informacija koje imam iz 

Ministarstva odbrane, to je uvoĽenje sistema ĂLazar 3ñ i sistema Ănorañ u 

redovno koriġĺenje Vojske Srbije. Ono ġto bih takoĽe pohvalio jeste 

osavremenjavanje aviona Ăoraoñ i Ăsuper galebñ uvoĽenjem moderne, 

elektronske tehnike u sam avion.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, dr Laketiĺu.  

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Milena Turk.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik dr Dragana Bariġiĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite, dr Bariġiĺ. 

 DRAGANA BARIĠIĹ: Zahvaljujem, uvaģeni predsedavajuĺi.  

 Poġtovani ministre sa saradnicima, poġtovane koleginice i kolege narodni 

poslanici, poġtovani graĽani Srbije, podnela sam amandman na ļlan 3. zakona o 

vojnom obrazovanju da bih uļestvovala u dodatnom definisanju posebnih ciljeva 

vojnog obrazovanja, jer smatram da kada govorimo o ostvarenju posebnih ciljeva 

posebno moramo misli ti na sveukupni razvoj Republike Srbije, s posebnim 

osvrtom na razvoj zdravstvenog sistema.  

 Ono ġto ovom prilikom moram da naglasim jeste to da je zaista pohvalno 

to ġto naġa vojska, naġe Ministarstvo odbrane ima ogromnu podrġku vrhovnog 

komandanta i predsednika Republike gospodina Aleksandra Vuļiĺa, kao i to da, 

uz rad svakog pojedinca Ministarstva odbrane i uopġte Vlade Republike Srbije, u 

ovoj godini moģemo da se pohvalimo da je i naġim pripadnicima Vojske 

Republike Srbije obezbeĽeno poveĺanje plate od oko 10%. Naravno, to nije neġto 

na ļemu ĺe se zaustaviti, veĺ ĺe se u narednom periodu verovatno joġ poveĺavati 

u odreĽenom procentu.  

 Uveliko se radi na svim poljima. Pohvalila bih i to da je uvedena 

solidarna pomoĺ, poveĺane su dnevnice. Zatim, podeljeno je viġe od 700 stanova. 

Radi se i gradi kako na obezbeĽivanju boljih uslova u vojnim gimnazijama, u 

internatima vojnih gimnazija, na obnavljanju Vojne akademije, poboljġanju 

smeġtajnih kapaciteta, obnavljanju vojnog zdravstva. Na svemu onome ġto je u 

prethodnih dvanaest godina, do 2012. godine, uruġavano, sada se radi i napredak 

je sve vidljiviji  i vidljiviji . Hvala.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala.  

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Blaģa Kneģeviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ?  

 Izvolite, kolega Kneģeviĺu.  

 BLAĢA KNEĢEVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi.  

 Zakonom o vojnom obrazovanju ureĽuju se ciljevi  i naļela vojnog 

obrazovanja u odnosu na obrazovni sistem Republike Srbije. Vojnim 



 

 

obrazovanjem ostvaruju se posebni ciljevi  koji proizilaze iz prirode vojne sluģbe. 

Posebni ciljevi  vojnog obrazovanja jesu ġkolovanje i usavrġavanje profesionalnih 

pripadnika Vojske Srbije za vrġenje zadataka iz nadleģnosti Ministarstva 

odbrane.  

 Nakon 2000. godine, dolaskom DOS-a na vlast, naġa drģava doģivljava 

plansko i sistematsko uniġtavanje od strane najgore poġasti koja je ikada mogla 

da zadesi Srbiju. Kada govorimo o planskom i sistematskom uniġtavanju, svi smo 

bili  svedoci koliko je to bilo prisutno kada je u pitanju Vojska; i ne samo to, nego 

potpuno poniģavanje i degradacija Vojske Srbije.  

 Dolaskom na vlast Srpske napredne stranke i Aleksandra Vuļiĺa, sve se 

menja iz korena. Pre svega, drģava se fiskalno konsoliduje, ekonomija se zasniva 

na realnim i stabilnim finansijama, ļiji  su temelji udareni 2014. i 2015. godine. 

Tu se stvaraju uslovi da Vojska povrati sve ono ġto je mrģnjom, neznanjem i 

neradom uniġtavano; zatim, da se Vojska dodatno modernizuje, vraĺajuĺi ugled i 

ono ġto je oduvek bila u srcima patriota ï ponos srpskog naroda. Zahvaljujem.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Kneģeviĺu.  

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Borka Grubor.  

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Reļ ima narodni poslanik Borka Grubor.  

 BORKA GRUBOR: Poġtovani predsedavajuĺi, poġtovani ministre sa 

saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, potpuno je jasno da briga o 

ġkolovanju, usavrġavanju i osposobljavanju u ġirem smislu predstavlja kljuļ za 

dalji razvoj i prosperitet Republike Srbije.  

 Briga o kontinuitetu vojnog obrazovanja je u smislu osposobljavanja 

srednjeg i visokog kadra za obavljanje zadataka u okviru vojnih ustanova, 

Univerziteta odbrane, Vojne akademije, tj. VMA  i Medicinskog fakulteta u 

okviru nje. Osnovna baza su srednje vojne ġkole u okviru kojih se mogu osnivati 

gimnazije, srednje struļne ġkole i meġovite ġkole. Na taj naļin ĺe se obezbediti 

visok nivo struļnosti i kvaliteta rada vojnih zdravstvenih ustanova, koje su 

otvorene kako za leļenje graĽana Srbije tako i za prenos znanja, organizacije 

rada i najnovijih saznanja u oblasti zdravstva.  

 Dovoljno je napomenuti da VMA  zajedno sa svojim Medicinskim 

fakultetom predstavlja referentni centar za leļenje u kome se sprovodi viġe od pet 

hiljada razliļitih dijagnostiļkih i terapijskih procedura. Predlaģe se da nastavnici 

i saradnici koji izvode nastavu na kliniļkim predmetima i praktiļnu nastavu na 

VMA  i drugim zdravstvenim ustanovama, u skladu sa izdatom dozvolom za rad, 

istovremeno obavljaju i nauļnoistraģivaļki rad i pruģaju zdravstvene usluge na 

VMA  kao nastavnoj bazi Medicinskog fakulteta VMA .  

 Organizacija nastave u vojnoġkolskim ustanovama, u skladu sa zakonom, 

u nadleģnosti je Ministarstva odbrane i organa vojnoġkolskih ustanova koje 

izvode nastavu po akreditovanim studijskim programima u skladu sa zakonom 

kojim se ureĽuju osnove sistema obrazovanja i vaspitanja graĽana, propisima o 



 

 

visokom obrazovanju i propisima o odbrani i pravilima vojne sluģbe. 

Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala.  

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Ivana Nikoliĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite.  

 IVANA  NIKOLIĹ: Hvala, predsedavajuĺi.  

 Poġtovani ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

podnela sam amandman na ļlan 3. Predloga zakona o vojnom obrazovanju kojim 

se definiġu posebni ciljevi  vojnog obrazovanja. Predloģenom dopunom, radi 

dodatnog definisanja, ukazuje se na vaģnost sagledavanja znaļaja saobraĺajnog 

povezivanja u funkcionisanju sistema odbrane.  

 Kako se posebni ciljevi  vojnog obrazovanja ogledaju u ġkolovanju i 

usavrġavanju profesionalnih pripadnika Vojske Srbije, drģavnih sluģbenika i li ca 

iz graĽanstva i kako se istiļe i razvoj nauļnoistraģivaļkog i struļnog kadra za 

potrebe Vojske Srbije, evidentno je da je ovakav predlog zakona okosnica 

dobrog sistema odbrane.  

 TakoĽe, vaģno je uvaģavanje, pre svega, struke i uvaģavanje svih 

elemenata jednog sistema. Ovom prilikom, kada govorim o saobraĺaju, istaĺi ĺu 

da je od izuzetne vaģnosti za kvalitetno izvrġavanje svih zadataka, koji su tu zbog 

uspeġnog rukovoĽenja u Ministarstvu odbrane i Vojsci Srbije, svakako 

telekomunikacioni saobraĺaj.  

 Polazeĺi od toga da rukovodstvo na svim nivoima u Republici Srbiji u 

prethodnih nekoliko godina odgovorno pristupa reġavanju problema, praktiļno, 

dolaskom na vlast SNS-a i na ļelo Republike Srbije gospodina Aleksandra 

Vuļiĺa prepoznaje se rad sa pozitivnim rezultatima i vidljiva je pozicija 

Republike Srbije na sve boljim mestima na svetski priznatim li stama. A kroz 

dobre predloge zakona i odgovoran rad na kreiranju i primeni istih sigurno se ide 

u bolju buduĺnost. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala.  

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik dr Svetlana Nikoliĺ 

Pavloviĺ.  

 Izvolite.  

 SVETLANA NIKOLIĹ PAVLOVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi.  

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

ovim amandmanom dodatno se definiġu posebni ciljevi  vojnog obrazovanja.  

 Ġto se tiļe same potrebe da se donese ovakav zakon o vojnom 

obrazovanju, ne moģemo a da se ne osvrnemo na naġu istorijsku i vojnu tradiciju. 

Poġto dolazim iz opġtine Ĺuprija, pokuġaĺu da ukaģem na sledeĺe istorijske 

ļinjenice koje se odnose na srpsku vojsku i ĺuprijsku kasarnu. Davne 1837. 

godine, za potrebe ĺuprijskog konjiļkog eskadrona sazidana je prva zgrada 

kasarne, 1839. godine osnovana je prva garnizonska ambulanta, 1870. godine 



 

 

osniva se prva privremena vojna bolnica sa dvadeset bolesniļkih kreveta, 1911. 

godine osniva se Artiljerij ska podoficirska ġkola, koja je nastavila sa radom i 

posle Drugog svetskog rata. Na naġu ģalost, 8. aprila 1999. godine ova tradicija je 

prekinuta bombardovanjem Ĺuprije od strane NATO alijanse, kada su zgrade 

ĺuprijske kasarne poruġene i teġko oġteĺene.  

 Koristim priliku da vas zamolim, gospodine ministre, da shodno svojim 

ovlaġĺenjima pokrenete proceduru donoġenja odluke o buduĺnosti ĺuprijske 

kasarne, jer je veliki greh da ona i dalje propada, zbog znaļaja koji je imala u 

istoriji  naġe vojske i u istoriji  Ĺuprije. Da se podsetimo, do raspada SRJ, u 

ĺuprijskoj kasarni je bio smeġten jedan od ļetiri  najveĺa artiljerij ska garnizona, 

odmah iza Zadra, Karlovca i Kragujevca. Do agresije NATO alijanse na naġu 

zemlju, u ĺuprijskoj kasarni je bila stacionirana elitna ĺuprijska artiljerij ska 

brigada. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Jelena Mijatoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Tanja Tomaġeviĺ 

Damnjanoviĺ.  

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite, koleginice.  

 TANjA  TOMAĠEVIĹ DAMNjANOVIĹ: Hvala, poġtovani 

predsedavajuĺi. 

 Poġtovani gospodine ministre sa saradnicima, kolege i koleginice narodni 

poslanici, amandmanom koji sam podnela na ļlan 3. Predloga zakona o vojnom 

obrazovanju dodatno se definiġu ciljevi  vojnog obrazovanja, a sve u cilj u 

sveukupnog razvoja Republike Srbije.  

 Vojnim obrazovanjem ostvaruju se posebni ciljevi  koji proizilaze iz 

prirode vojne sluģbe i posebnih uslova pod kojima se obavljaju poslovi za 

potrebe odbrane i Vojske Srbije. Posebni ciljevi  vojnog obrazovanja jesu 

ġkolovanje i usavrġavanje profesionalnih pripadnika Vojske Srbije, drģavnih 

sluģbenika i li ca iz graĽanstva za vrġenje poslova i zadataka iz nadleģnosti 

Ministarstva odbrane i Vojske Srbije, kao i razvoj nauļnoistraģivaļkog kadra za 

potrebe odbrane i Vojske Srbije. 

 Ġkolovanje, u smislu zakona o vojnom obrazovanju, podrazumeva 

srednje obrazovanje i vaspitanje i visoko obrazovanje, koje realizuju 

vojnoġkolske ustanove. Usavrġavanje podrazumeva sve oblike obrazovanja 

tokom ģivota profesionalnih pripadnika Vojske Srbije i drģavnih sluģbenika, koje 

realizuju vojnoġkolske ustanove i jedinice i ustanove Ministarstva odbrane i 

Vojske Srbije. 

 Obrazovanje, kao proces usvajanja znanja, sticanja veġtina, razvoja 

sposobnosti, jeste bitan segment svih druġtvenih aktivnosti i bitan segment 

razvoja Republike Srbije, i moj amandman ide u tom pravcu. Hvala. 



 

 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala.  

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Vladimir Petkoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Nenad Mi troviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite. 

 NENAD MITROVIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, gospodine ministre sa 

saradnicima, gospodo oficiri , dame i gospodo narodni poslanici, ja sam podneo 

amandman kojim se u ļlanu 3. Predloga zakona dodaje stav 3. Amandmanom se 

dodatno definiġu posebni ciljevi  vojnog obrazovanja. 

 Posebni ciljevi  vojnog obrazovanja jesu ġkolovanje i usavrġavanje 

profesionalnih pripadnika Vojske Srbije, drģavnih sluģbenika i li ca iz graĽanstva 

za vrġenje poslova i zadataka iz nadleģnosti Ministarstva odbrane i Vojske Srbije, 

kao i razvoj nauļnoistraģivaļkog i struļnog kadra za potrebe odbrane i Vojske 

Srbije. 

 Ļlanom 3. Predloga zakona o vojnom obrazovanju predlaģe se 

propisivanje posebnih ciljeva vojnog obrazovanja, koji pored opġtih ciljeva 

obrazovanja obuhvataju i posebne ciljeve koji proizlaze iz specifiļne prirode 

vojnog obrazovanja i posebnog statusa uļenika, kadeta, odnosno studenata i 

nastavnog osoblja koji u vrġenju obrazovnog rada primenjuju i propise o odbrani 

i pravila vojne sluģbe. Uļenici, kadeti, odnosno studenti i nastavno osoblje u 

vojnoġkolskim ustanovama imaju status vojnih lica i posebna prava, obaveze i 

odgovornosti ureĽene ovim zakonom i propisima o Vojsci Srbije. 

 Pozivam narodne poslanike da u danu za glasanje podrģe predlog ovog 

zakona. Hvala vam. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Mi troviĺu. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Jovica Jevtiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Dragan Veljkoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite. 

 DRAGAN VELjKOVIĹ: Hvala, predsedavajuĺi. 

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, dame i gospodo narodni poslanici, 

predloģenim amandmanom kojim se dodaje stav 3. dodatno se definiġu posebni 

ciljevi  koji se postiģu i ostvaruju vojnim obrazovanjem, a odnosi se na 

sveobuhvatni razvoj Republike Srbije, s posebnim osvrtom na prava raseljenih 

lica. 

 Republika Srbija u kontinuitetu institucionalno i sistematski ulaģe 

ogromne napore i izdvaja ogromna sredstva za reġavanje nagomilanih problema 

ove osetljive kategorije, uz koordinaciju relevantnih drģavnih organa i posebnih 

organizacija.  



 

 

 Dozvolite mi da se nakratko osvrnem na primedbe koje su izneli 

poslanici iz opozicije u prethodnih nekoliko dana, a koje se prevashodno 

zasnivaju na nedovoljnom poznavanju problematike, na proizvoljnim i pauġalnim 

tvrdnjama i pogreġnim zakljuļcima. U tom smislu, ģelim da istaknem i da 

ukaģem na jednu poluistinu, jedan maliciozni zakljuļak koji se odnosio na 

tvrdnju da se mladi sa Kosova i Metohije stimuliġu da idu, odnosno da 

participiraju u vojsci tzv. republike Kosovo, i da su onemoguĺeni da uļestvuju u 

naġim vojnim ġkolama.  

 Da je bilo dobronamerne kritike, onda je narodni poslanik koja je takvu 

konstataciju iznela trebalo da kaģe da je Ministarstvo pravde brzo identifikovalo 

ovakav problem i da je integracija negde nastala krajem oktobra, poļetkom 

novembra, a da je veĺ u aprilu Ministarstvo pravde donelo zakljuļak i obavezno 

uputstvo da sva fiziļka i pravna lica sa KiM , na njihov zahtev, mogu da zatraģe 

od svih sudova ï apostrofiram, od svih sudova ï u centralnoj Republici Srbiji 

uverenje da se protiv njih ne vodi kriviļni postupak i da nisu osuĽivana, pa 

samim tim to ne moģe biti razlog za neuļeġĺe u naġim vojnim ġkolama i Vojsci 

uopġte. Hvala. 

 (Vjerica Radeta: Replika.) 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Veljkoviĺu. 

 Vjerica Radeta se javila za repliku.  

 Iako vas kolega nije direktno pomenuo, izvolite.  

 VJERICA RADETA: Kolega Marinkoviĺu, kolega je govorio da nije 

taļno ono ġto sam jedina ja u ovoj sali pominjala. Kolega kaģe da nije taļno da 

naġi mladi ljudi, Srbi sa Kosova i Metohije ne mogu da budu vojnici u Vojsci 

Srbije.  

 To je, naģalost, taļno i to su potvrdili  svi ljudi koji sede sa ministrom. I 

sam ministar je rekao da ĺe da vidi koliko ima takvih i, ako postoji samo jedan, 

da ĺe Ministarstvo uļiniti sve da mu to bude omoguĺeno. 

 Ja sada kaģem, u petak sam rekla ġta je, i danas ponovila ï dakle, postoji 

ta administrativna prepreka. Jer, da bi neko bio vojnik u Vojsci Srbije, mora da 

ima, izmeĽu ostalog, uverenje o nekaģnjavanju. Naġi ljudi koji ģive na Kosovu i 

Metohiji  ne mogu ovde, u centralnom delu Srbije da dobiju to uverenje jer im je 

prebivaliġte na Kosovu i Metohiji . Ako tamo traģe to uverenje, moraju ga traģiti 

od ġiptarskih organa, koji naravno neĺe... I, naravno, Ministarstvo neĺe i ne moģe 

prihvatiti nekakav papir od nekog tamo kvaziorgana te samoproglaġene drģave.  

 Postoji zahtev Ministarstvu pravde da se naĽe reġenje za taj problem. 

Ukoliko to nisu u stanju, evo da kaģemo Ministarstvu pravde, ministarki Neli  

Kuburoviĺ, kako to moģe da se reġi. Dakle, to je, ponavljam, jedna 

administrativna prepreka, gde bi trebalo da Apelacioni sud izda svakom Srbinu 

sa KiM  takvu potvrdu ako se ne vodi na teritoriji  centralne Srbije, protiv njega 

neki postupak. A ako ga vode ġiptarski organi, pa to mu je samo preporuka viġe 

da bude vojnik Vojske Srbije.  



 

 

 Evo, reġenje imamo; samo, ministre, prihvatite. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, koleginice Radeta. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Duġko Tarbuk. 

 Izvolite.  

 DUĠKO TARBUK: Zahvaljujem. 

 Uvaģeni ministre sa saradnicima, poġtovani oficiri  Vojske Srbije, 

poġtovani graĽani Srbije, ģeleo bih da predloģim amandman na ļlan 3. Predloga 

zakona o vojnom obrazovanju, stav 3. koji glasi: ĂOstvarivanjem posebnih 

ciljeva vojnog obrazovanja obezbeĽuje se sveukupni razvoj Republike Srbije, s 

posebnim osvrtom na efikasnost lokalne samouprave.ñ 

 Predloģenim amandmanom dodatno se definiġu posebni ciljevi  vojnog 

obrazovanja, kojima se obezbeĽuje ġkolovan, obuļen kadar za vrġenje poslova 

odbrane i bezbednosti na nivou lokalne samouprave. Sistem odbrane nastoji da 

saļuva, osnaģi ljudske resurse, da uloģi kontinuirani napor da se poboljġa ģivotni 

standard pripadnika Vojske, razvije sistem ġkolovanja, usavrġavanja kadrova. 

 Interesovanje mladih ispoljava se kada je reļ o zaposlenju u Vojsci, o 

ġkolovanju u vojnim ġkolama i ukazuje na poverenje graĽana u sistem odbrane. 

UnapreĽenje obrazovne i kvalifikacione strukture kadra jedan je od prioritetnih 

zadataka upravljanja ljudskim resursima u svim sistemima odbrane.  

 Svoje uvaģene i poġtovane kolege molim da u danu za glasanje podrģe 

ovaj zakon i, naravno, moj amandman. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Tarbuk. 

 Reļ ima ministar Aleksandar Vulin. 

 Izvolite, ministre. 

 ALEKSANDAR VULIN : Samo da se razjasnimo.  

 Dakle, moģe se sluģiti, bez obzira na to ġto ste roĽeni na prostoru Kosova 

i Metohije; dobiĺete uverenje, bilo u Treĺem osnovnom sudu u Beogradu, bilo u 

sudu u Raġkoj.  

 Ispred sebe imam, recimo, uverenje izdato 16. marta 2018. godine, koje 

se izdaje radi dobrovoljnog sluģenja vojnog roka. Ministarstvo pravde je od 

teritorijalnih organa prikupilo kopiju uverenja koje kandidatima koji imaju 

prebivaliġte na teritoriji  Kosova i Metohije izdaju. Dakle, sad ļitam zvaniļno: 

ĂTreĺi osnovni sud u Beogradu i Osnovni sud u Raġkoj, a po nalogu Ministarstva 

pravde broj 7-00-000-69/218-01-52 od 28. marta 2018. godine, na osnovu 

usmenog saznanja odgovornih lica iz Centra u Kraljevu...ñ 

 Dakle, moģete da doĽete da pogledate, imamo sva uverenja. Mogu deca, 

ukoliko hoĺe, da se prijave, gde im je zgodnije, u Raġkoj ili  u Beogradu. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, ministre. 

 Reļ ima Vjerica Radeta.  

 Izvolite. 

 VJERICA RADETA: Drago nam je ako je tako kako kaģete, ministre, ali 

mi smo imali informaciju da joġ uvek postoje neki mladiĺi koji ne mogu da 



 

 

dobiju te odgovarajuĺe potvrde. Prema naġim informacijama, imate dvojicu koji 

su sada vezani za junski rok, ne znam da li  je i njihov problem reġen.  

 Dakle, ako ste dobili takav stav Ministarstva, to je dobro. I dobro je da 

ste reagovali. Uvek je dobro kada reagujete kada vam mi skrenemo paģnju na to, 

jer mi srpski radikali, pogotovo kada su u pitanju ovako bitne stvari za opstanak 

drģave, kao ġto je Vojska, kao ġto su vojni zakoni, mi smo tu apsolutno spremni 

da pomognemo Vladi i da skrenemo paģnju na problem i ukaģemo na naļin kako 

problem moģe da se reġi. 

 Moglo je i ovako kako sam vam ja malopre predloģila, moģe i tako kao 

ġto je Ministarstvo naloģilo, moglo je i samo u Raġkoj, moglo je samo i u Treĺem 

sudu, potpuno je nevaģno. Vaģno je da graĽani, Srbi sa Kosova i Metohije, od 

ovog momenta imaju garanciju ministra vojnog da svako ko ģeli da bude vojnik u 

Vojsci Srbije to moģe da zavrġi i da potvrda koja je dosad bila sporna moģe da se 

dobije u Raġkoj ili  u Treĺem sudu u Beogradu.  

 Dobro je, ponavljam, da je tako i verujem da ĺe to Srbi na Kosovu i 

Metohiji  primiti sa zadovoljstvom  

 Molim vas i za ovo vezano za Kurġumliju, to ĺu kad budemo joġ, ako 

doĽemo do sledeĺeg amandmana... Morate i taj problem da reġite, kao ġto ste 

ovaj. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, koleginice Radeta. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Slaviġa Bulatoviĺ. 

 Izvolite. 

 SLAVIĠA BULATOVIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Uvaģeni gospodine ministre, gospodo oficiri , predstavnici BIA, 

podnosim amandman na ļlan 3. Predloga zakona o vojnom obrazovanju i 

predlaģem da se doda stav 3. koji glasi: ĂOstvarenjem posebnih ciljeva vojnog 

obrazovanja obezbeĽuje se sveukupni razvoj Republike Srbije, s posebnim 

osvrtom na vladavinu prava.ñ 

 Cilj  ġkolovanja u vojnoobrazovnim ustanovama jeste obrazovanje i 

osposobljavanje kadeta i oficira za odgovarajuĺe duģnosti u sluģbi, u skladu sa 

misijama i zadacima Vojske, kao i sticanje znanja neophodnih za dalje 

usavrġavanje. 

 Srbija usvajanjem ovog zakona i brojnim aktivnostima na polju vojnog 

obrazovanja moģe postati regionalni centar sa vojnoobrazovnim kapacitetima 

koje ima, ġto je strateġki cilj  na kome se intenzivno radi s obzirom na to da 

Vojska ima dobar nastavni kadar, kao i studijske programe. 

 Posle dugogodiġnjeg iskustva i rada u razliļitim uslovima i istorijskim 

okolnostima, srpsko vojno ġkolstvo prolazi temeljne reforme, koje imaju za cilj  

da profiliġu moderan, efikasan i funkcionalan sistem vojnog obrazovanja koji ĺe 

odgovarati potrebama i zadacima Vojske Srbije. Vodeĺi principi u toku 

realizacije nastave, prilikom ostvarivanja posebnih ciljeva vojnog obrazovanja, 



 

 

jesu oļiglednost i stalno proveravanje novih znanja kroz praksu, ġto doprinosi 

razvijanju i jaļanju samopouzdanja mladih ljudi.  

 Na kraju bih, gospodine ministre, u ime 1.500 radnika ĂJumkañ, ģeleo da 

vam se zahvalim za svu podrġku koju pruģate kompaniji, jer 1.500 redovnih 

meseļnih zarada je puno, ne samo za Vranje veĺ i za jug Srbije. Verujem da ĺe i 

u vremenu koje je pred nama saradnja Vojske Srbije i vaġeg ministarstva sa 

kompanijom ĂJumkoñ iĺi napred. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Bulatoviĺu. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Aleksandra Majkiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite. 

 ALEKSANDRA MAJKIĹ: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Dame i gospodo narodni poslanici, poġtovani ministre sa saradnicima, 

ministar je u nekom od prethodnih obraĺanja rekao da je budģet za Ministarstvo 

odbrane ove godine veoma velik, naroļito ako se poredi sa budģetima u 

prethodnom periodu, pre deset-dvadeset godina, ġto je veoma znaļajno, pre 

svega, za sveopġte stanje u Ministarstvu odbrane, ali ono na ġta treba da obratimo 

paģnju, to je i ekonomska situacija svakog pojedinca koji je u Vojsci, miliciji  i 

ostalim snagama bezbednosti. Ministarstvo i Vlada su u prethodnom periodu 

brinuli  o tome, pa imamo situaciju da su svim pripadnicima Vojske, milicije i 

snaga bezbednosti poveĺane plate u prethodnom periodu. 

 Ono ġto je veoma znaļajno jeste da je najavljena izgradnja jeftinih 

stanova pod veoma dobrim uslovima kreditiranja prilikom izgradnje, tj. kupovine 

tih stanova. Ovi stanovi ĺe se, pre svega, graditi u velikim gradskim centrima kao 

ġto su Beograd, Kraljevo, Novi Sad, Niġ i Vranje, ali pozdravljam i predlog da se 

stanovi grade u manjim gradovima, odnosno manjim lokalnim sredinama, ġto ĺe 

se, nadam se, ostvariti ubuduĺe. To je veoma znaļajno pre svega zato da bi 

penzionisana vojna lica doļekala dostojanstvenu starost u manjim sredinama, ali 

je znaļajno i zbog zadrģavanja mladih kadrova koji se nalaze u manjim 

gradovima i manjim lokalnim sredinama.  

 Mi  smo u Severnobanatskom okrugu u prethodnih godinu dana zaposlili  

ġezdeset pripadnika milicije i snaga bezbednosti i mislim da bi reġavanje 

njihovog stambenog pitanja sigurno dovelo do toga da oni ostanu u Kikindi  i 

Severnobanatskom okrugu. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Vladimir ņukanoviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Radovan Janļiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ?  

 Izvolite. 

 RADOVAN JANĻIĹ: Zahvaljujem, gospodine predsedavajuĺi. 



 

 

 Poġtovani narodni poslanici, uvaģeni gospodine ministre, sa ciljem da se 

u ļlanu 3. Predloga zakona dodatno definiġu ciljevi  vojnog obrazovanja podneo 

sam amandman kojim predlaģem da se ostvarenjem posebnih ciljeva vojnog 

obrazovanja obezbeĽuje sveukupni razvoj Republike Srbije, kao i razvoj lokalnih 

samouprava. 

 Vojska, kao garant stabilnosti i napretka drģave, predstavlja suġtinski 

osnov za brģi razvoj Srbije, a znanja steļena u sistemu vojnog obrazovanja su 

veoma vaģan resurs rasta i razvoja ekonomije. 

 Modernizacijom i opremanjem Vojske, sa kojima se zapoļelo 2012. 

godine dolaskom Srpske napredne stranke na vlast, vraĺen je ugled naġoj vojsci. 

Ona je danas u stanju da odgovori svim izazovima i obezbedi sve uslove da se u 

miru kreĺemo putem ubrzanog razvoja. 

 Zahvaljujuĺi politici Vlade Republike Srbije i gospodinu Aleksandru 

Vuļiĺu, Srbija 2012. godine nije bankrotirala, iako ju je prethodni reģim doveo 

na sam rub bankrota. Sada kada je obezbeĽena finansijska stabilnost zemlje, kada 

je drģavni budģet u suficitu, za Vojsku se veĺ izdvaja ġeststo miliona evra, a s 

obzirom na to da bruto domaĺi proizvod permanentno raste, izdvajaĺe se 

znaļajno viġe.  

 Samo razvijene zemlje mogu imati jaku i snaģnu vojsku i zato u tom 

pravcu Srbiju kao predsednik vodi gospodin Aleksandar Vuļiĺ, a kao vrhovni 

komandant ļini sve da Vojsku modernizuje i opremi je savremenim borbenim 

sistemima, potrebnim da se obezbedi mir i sigurnost za sve naġe graĽane. 

Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, kolega Janļiĺu. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Milovan Drecun. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Ģeljko Suġec. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Radoslav Joviĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik ņorĽe Komlenski. 

 Izvolite, kolega Komlenski. 

 ņORņE KOMLENSKI: Zahvaljujem, predsedavajuĺi. 

 Dame i gospodo, drugarice i drugovi, uvaģeni ministre sa saradnicima, 

amandman na ļlan 3. je potpuno kompatibilan sa predloģenim amandmanima 

koje sam podneo na ļl. 1. i 2. ovog zakona, kao i na ļlan 4, ali o tome kada 

doĽemo do amandmana na ļlan 4.  

 Naime, pitanje socijalne ravnopravnosti je ovim zakonom priliļno dobro 

reġeno. Vojska Srbije je u ranijoj praksi veĺ pokazala da o tome vodi raļuna, a 

ovim bi se dobio samo joġ jedan ozbiljniji  korak u neļemu ġto je primetno da se u 

odnosu Vojske prema graĽanima i graĽana prema Vojsci Srbije od 2012. godine 

naovamo drastiļno promenilo. To je kada vi pruģite moguĺnost, a to je jedna od 



 

 

kljuļnih stvari socijalne ravnopravnosti, svim slojevima u ovom druġtvu, od 

najbogatiji h do onih koji imaju najmanje novca, da ravnopravno mogu da 

pohaĽaju od srednjih vojnih ġkola do visokih vojnih ġkola, upravo zato ġto je 

njihov status prilikom ġkolovanja apsolutno obezbeĽen. Vi  tako obezbeĽujete 

jednu apsolutno bitnu patriotsku komponentu i podiģete status Vojske Srbije i 

ugled meĽu graĽanima Srbije joġ viġe, upravo suprotno od svega onoga ġto se 

deġavalo do 2012. godine.  

 A koliko Srbija voli i poġtuje svoju vojsku i ģeli da bude vojno neutralna, 

pokazuje i ļinjenica da je sve viġe mladiĺa koji ģele da dobrovoljno sluģe vojsku. 

Tako da ja mislim da je vreme da se lagano preispita moguĺnost uvoĽenja i 

obaveznog sluģenja vojnog roka, neġto moģda modifikovanijeg u odnosu na 

periode koje mi pamtimo. Ali , u svakom sluļaju, ģelja je jasno i dobro iskazana. 

 Saradnja Vojske Srbije sa drugima je snaģna i moĺna i dobra onoliko 

koliko je vojska obrazovana i moĺna, i svi ĺe s njom saraĽivati. Da li  ĺe to 

dovesti do brģeg zatvaranja Poglavlja 31 ili  veĺe saradnje sa ODKB-om ili  sa 

bilo kim drugim, mnogo manje je vaģno; vaģno je da se srpska vojska obrazuje, 

stvara i funkcioniġe na onim principima koji obezbeĽuju vojnu neutralnost 

Republike Srbije. A da li  ĺemo mi u EU jednog dana uĺi ili  neĺemo, pitanje je 

koje treba ostaviti sa strane. Hvala. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Dragan Savkiĺ. 

 Izvolite, kolega. 

 DRAGAN SAVKIĹ: Zahvaljujem.  

 Poġtovani ministre sa saradnicima, poġtovane kolege narodni poslanici, 

predloģio sam da se u ļlanu 3. Predloga zakona doda stav 3, koji glasi: 

ĂOstvarenjem posebnih ciljeva vojnog obrazovanja obezbeĽuje se sveukupni 

razvoj Republike Srbije, s posebnim osvrtom na efikasnost pravosudnih 

institucija.ñ 

 Imajuĺi u vidu da su ciljevi  ovog predloga zakona jasno definisani, 

smatram da bi naļelo efikasnosti i kod ovog predloga moralo biti posebno 

apostrofirano, na neposredan i nedvosmislen naļin. Dolaskom SNS-a na vlast 

2012. godine, unapreĽenje efikasnosti, kvalitet rada pravosudnih institucija 

postaje jedno od glavnih strateġkih ciljeva i na tome Vlada Republike Srbije 

revnosno radi.  

 Ministarstvo pravde nastavlja svoje aktivnosti na planu rastereĺenja 

sudova i ubrzanju postupaka, a sve kako bi se graĽanima omoguĺio brz i efikasan 

pristup pravdi. Rezultati su viġe nego vidljivi : reġeno je 1.700.000 starih izvrġnih 

predmeta, a do kraja godine biĺe reġeno joġ 500.000. U 2017. godini broj starih 

predmeta u trideset osnovnih sudova u Srbiji smanjen je za viġe od 765.000 u 

poreĽenju sa 2016. godinom.  



 

 

 Srbija ima odliļan Zakon o posredovanju, koji je u skladu sa najviġim 

evropskim standardima, a, prema zvaniļnim podacima, veĺ krajem juna 2017. 

godine Srbija je imala 517 registrovanih posrednika sa licencom.  

 Napore Vlade Republike Srbije i predsednika Aleksandra Vuļiĺa su 

prepoznali i graĽani, o ļemu svedoļe rezultati lokalnih izbora u Srbiji, ali i 

Evropska komisija, koja je pozitivno ocenila trend reġavanja starih predmeta i 

unapreĽenje mirnog reġavanja sporova.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala.  

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Dubravka Filipovski. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite, koleginice Filipovski.  

 DUBRAVKA  FILIPOVSKI: Uvaģeni ministri, kolege i koleginice 

narodni poslanici, poġtovani graĽani Srbije, amandman koji sam podnela na ļlan 

3. prati prethodne amandmane i odnosi se na osnaģivanje ljudskih resursa i 

kadrovskih resursa i, naravno, kadrovske sluģbe Vojske Srbije.  

 Razvoj i modernizacija Vojske Srbije uslovljavaju odreĽene promene 

kako u materijalnim tako i u ljudskim resursima, ġto zahteva da kadrovska sluģba 

prati promene i preduzima mere kako bi odgovarala novim zahtevima. 

Sposobnost kadrovske sluģbe za praĺenje i prilagoĽavanje razvoja Vojske Srbije, 

kao i preduzimanje odgovarajuĺih mera, treba da bude prepoznatljiva 

karakteristika upravljanja ljudskim resursima. Zbog toga smatram da je potrebno 

konstantno usavrġavanje kadrovske sluģbe, jer zaposleni ne treba da se plaġe 

promena; kada usvoje i usavrġe potrebna znanja, samo ĺe olakġati rad i pruģiti 

nove moguĺnosti. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Zoran Milekiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Milanka Jevtoviĺ 

Vukojiļiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite, koleginice. 

 MILANKA  JEVTOVIĹ VUKOJIĻIĹ: Zahvaljujem. 

 Poġtovani predsedavajuĺi, uvaģeni ministre sa saradnicima, gospodo 

oficiri , da je Ăģuto preduzeĺeñ u razliļitim agregatnim stanjima uruġavalo sistem 

bezbednosti, sistem odbrane, to nam je veĺ poznato, ali Ăģuto preduzeĺeñ u 

razliļitim agregatnim stanjima direktno je ugrozilo i poloģaj vojnih penzionera.  

 Naime, oni su pogreġno obraļunali vojne penzije u vreme kada je 

ministar bio Ġutanovac i na taj naļin... Naravno, oni nisu pogreġno obraļunali 

vojne penzije, oni su samo taj novac koji je bio namenjen vojnim penzionerima 

potroġili  nenamenski i apsolutno u neke druge svrhe, najverovatnije u svrhe 

luksuziranja. Naravno, Ustavni sud je utvrdio da je takva odluka o pogreġnom 

obraļunu penzija potpuno protivustavna i Srpska napredna stranka je, dolaskom 



 

 

na vlast, isplatila pet milijardi dinara oġteĺenim vojnim penzionerima, uglavnom 

za sudske troġkove. 

 Ono zbog ļega ģelim da pohvalim Ministarstvo odbrane, to su, svakako, 

zdruģene aktivnosti na planu upravljanja migracijama, to su zdruģene aktivnosti 

sa Ministarstvom unutraġnjih poslova, a tiļu se obezbeĽenja naġe granice prema 

Makedoniji i Bugarskoj od ilegalnog prelaska migranata. Moram da istaknem da 

je Vojska Srbije, kada je u pitanju migrantska kriza, a kroz naġu teritoriju proġlo 

je viġe od milion migranata, pokazala visok stepen profesionalnosti, visok stepen 

odgovornosti, visok stepen humanosti i visok stepen ļoveļnosti.  

 TakoĽe ģelim da pohvalim aktivnosti koje u vojnoj bolnici preduzimaju 

naġi medicinari u okviru baze ĂMoravañ u Centralnoafriļkoj Republici ġtiteĺi 

ranjene pripadnike UN i graĽane u toj drģavi. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala lepo. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Ljibuġka Lakatoġ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite, koleginice Lakatoġ.  

 LjIBUĠKA LAKATOĠ: Zahvaljujem.  

 Uvaģeni predsedavajuĺi, ministre sa saradnicima, oficiri  Vojske Srbije, 

kolege i koleginice narodni poslanici, u ļlanu 3. zakona o vojnom obrazovanju 

predlaģe se propisivanje posebnih ciljeva vojnog obrazovanja koji proizilaze iz 

specifiļne prirode vojnog obrazovanja, posebnog statusa uļenika i studenata i 

nastavnog osoblja koji u vrġenju obrazovnog rada primenjuju i propise o odbrani 

i pravila vojne sluģbe.  

 Potreba za stalnim usavrġavanjem je neminovna, tako da je potrebno 

modernizovati ġkolski sistem i uvesti nove obrazovne profile koji ĺe biti u skladu 

sa najviġim evropskim standardima. Modernizacija Vojske i ostvarenje posebnih 

ciljeva vojnog obrazovanja zahteva i usklaĽivanje ġkolskog sistema. 

Vojnoobrazovne ustanove treba da budu jedan od oslonaca savremenog druġtva, 

a njihovi polaznici da steļena znanja primenjuju u interesu sistema odbrane 

Republike Srbije i njenih graĽana. Vojno obrazovanje je najbolji primer 

sprovoĽenja celoģivotnog obrazovanja, a dobar zakon o vojnom obrazovanju je 

interes celog druġtva a i naġe drģave.  

 Zbog svega reļenog, podnela sam amandman kojim predlaģem da se u 

ļlanu 3. Predloga zakona doda stav 3. koji glasi: ĂOstvarenjem posebnih ciljeva 

vojnog obrazovanja obezbeĽuje se sveukupni razvoj Republike Srbije, s 

posebnim osvrtom na razvoj ġkolskog sistema.ñ Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala.  

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik primarijus dr Vlado 

Babiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Da.) 

 Izvolite, kolega Babiĺu. 

 VLADO BABIĹ: Zahvaljujem se.  



 

 

 Poġtovani predsedavajuĺi, cenjeni gospodine ministre sa saradnicima, 

poġtovane koleginice i kolege narodni poslanici, u ļlanu 3. Predloga zakona 

dodaje se stav 3. koji glasi: ĂOstvarenjem posebnih ciljeva vojnog obrazovanja 

obezbeĽuje se sveukupni razvoj Republike Srbije, s posebnim osvrtom na razvoj 

zdravstvenih centara.ñ Ģeleo sam da se ovim amandmanom dodatno definiġe 

svrha posebnih ciljeva i principa vojnog osiguranja.  

 Poļevġi od 1. januara 2012. godine, iz nadleģnosti Fonda za SOVO 

segment penzijsko-invalidskog osiguranja vojnih osiguranika konsolidovan je u 

sistem penzijsko-invalidskog osiguranja Republike Srbije. Fond za SOVO je 

pravno lice sa statusom organizacije za obavezno socijalno osiguranje, u kojem 

se ostvaruju prava iz obaveznog zdravstvenog osiguranja vojnih osiguranika.  

 Stambeno obezbeĽivanje korisnika vojnih penzija moģe se reġiti na dva 

naļina: prvo, koriġĺenjem sredstava iz programa za stambeno kreditiranje i, 

drugo, zakljuļivanjem ugovora o koriġĺenju stana u zakup na neodreĽeno vreme. 

Pravilnikom o upotrebi, uslovima i naļinu koriġĺenja sredstava za poboljġanje 

materijalnog poloģaja korisnika vojne penzije bez stana omoguĺava se korisniku 

vojne penzije da dobije beskamatni kredit za reġavanje stambenog pitanja u visini 

od 20.000 evra, u dinarskoj protivvrednosti na dan prenoġenja sredstava po 

zvaniļnom kursu Narodne banke Srbije. Ako se opredele za ovakav naļin 

reġavanja stambenog pitanja, korisnici vojnih penzija podnose zahtev Fondu za 

socijalno osiguranje vojnih osiguranika sa veĺ poznatim dokazima. Proġle godine 

je podneto 2.338 zahteva, od ļega je odobreno 1.878. Njih 26 odustalo je nakon 

odobrenja zahteva, a 1.846 je potpisalo i isplaĺen im je novac za kreditne 

ugovore. Na ovaj naļin, vojni osiguranici mogu doĺi do krova nad glavom.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, dr Babiĺu.  

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik primarijus dr Milovan 

Krivokapiĺ.  

 Da li  neko ģeli  reļ? (Da.) 

 Izvolite, dr Krivokapiĺu.  

 MILOVAN  KRIVOKAPIĹ: Hvala, predsedavajuĺi.  

 Uvaģeni ministre sa saradnicima i predstavnici BIA, koleginice i kolege, 

kroz ļlan 3, odnosno st. 1. i 2. definisani su posebni ciljevi  Predloga zakona o 

vojnom obrazovanju, na koji sam podneo amandman 3 kojim se dodaje stav 3, 

koji glasi: ĂOstvarenjem posebnih ciljeva vojnog obrazovanja obezbeĽuje se 

sveukupni razvoj Republike Srbije, s posebnim osvrtom na nerazvijene opġtineñ.  

 Jedan od prioriteta naġe vlade jeste ulaganje i sprovoĽenje reformi u cilj u 

da drģava Srbija bude subjekt stabilnosti i mira u regionu jugoistoļne Evrope. To 

je kontinuiran i transparentan proces, koji sprovodimo na osnovu utvrĽene 

politike odbrane i usklaĽivanja sistema odbrane sa izazovima, rizicima i 

pretnjama bezbednosti, potrebama graĽana, opġteprihvaĺenim standardima, a u 

okvirima moguĺnosti naġe drģave.  



 

 

 Usvajanjem Predloga zakona o vojnom obrazovanju ureĽuju se ciljevi  i 

naļela vojnog obrazovanja, specifiļnosti vojnog obrazovanja u odnosu na 

obrazovni sistem Republike Srbije.  

 Evidentno je da je interesovanje za vojni poziv svake godine sve veĺe i 

da sve viġe mladih shvata znaļaj vojnog poziva i sve viġe njih se odluļuje da 

upiġe vojne ġkole i Vojnu akademiju. To su jedni od najbolji Ľaka, oni koji su se 

u dosadaġnjem obrazovanju istakli uspehom i koji nastoje da nastave ġkolovanje i 

da kasnije naĽu posao u Vojsci Srbije.  

 Naravno, predsednik Republike Aleksandar Vuļiĺ, Vlada Republike 

Srbije ļine mnogo na poboljġanju materijalnog statusa vojnih lica, kako reļe 

ministar Aleksandar Vulin, kako kroz poveĺanje liļnih dohodaka, tako i kroz 

izgradnju stanova i reġavanja stambenog pitanja, ġto je od ģivotnog znaļaja za 

formiranje i proġirenje porodice.  

 Na kraju, pored posebnih ciljeva definisanih u ļlanu 3. st. 1. i 2, 

miġljenja sam da bi trebalo dodatno definisati da ostvarenje posebnih ciljeva 

vojnog obrazovanja ima direktan uticaj na sveukupni razvoj Republike Srbije, s 

posebnim osvrtom na nerazvijene opġtine. Hvala.  

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala, doktore Krivokapiĺu. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodni poslanik Nataġa St. Jovanoviĺ. 

 Izvolite. 

 NATAĠA ST. JOVANOVIĹ: Poġtovani predsedavajuĺi, poġtovani 

ministre sa saradnicima, poġtovana gospodo oficiri , gospodo iz BIA, kolege 

narodni poslanici, Nacrt zakona o vojnom obrazovanju proizilazi iz specifiļne 

prirode vojnog obrazovanja i posebnog statusa uļenika, kadeta, odnosno 

studenata i nastavnog osoblja koji pri vrġenju obrazovnog rada primenjuju i 

propise o odbrani i pravila vojne sluģbe.  

 Zato sam podnela amandman na ļlan 3. koji se odnosi na posebne ciljeve 

vojnog obrazovanja, da ima struļno osposobljene kadrove koji su u sluģbi zaġtite 

zemlje i stabilnosti, koji vode ka napretku i novim investicijama.  

 Ministarstvo se naġlo pred velikim izazovom jer je potrebno obezbediti 

najbolju zdravstvenu zaġtitu, ġto bolje uslove pripadnicima Vojske, zatim nove i 

moderne sisteme naoruģanja, a patriotizam i ljubav prema domovini u Vojsci 

Srbije se nikada nisu dovodili u pitanje.  

 Ministarstvo odbrane i Vojska Srbije imaĺe na raspolaganju u 2018. 

godini neġto viġe od 67,2 milijarde dinara, ġto u odnosu na kurs evra znaļi da 

oruģane snage ove godine na raspolaganju imaju negde oko 17% viġe novca.  

 Vojska Srbije ĺe nastaviti da vodi raļuna o stambenim potrebama svojih 

pripadnika, u cilj u poboljġanja kvaliteta ģivota i rada pripadnika Vojske Srbije, i 

moģemo da se nadamo da ĺemo imati mnogo viġe zainteresovanih da svoj ģivot 

provedu u Vojsci Srbije.  



 

 

 TakoĽe, novim zakonom su obuhvaĺene i porodice pripadnika Vojske, 

koji su, u proseku, tokom radnog staģa po pet puta menjali mesto prebivaliġta i 

sluģbovanja. Zapoġljavanjem supruģnika i na taj naļin ĺe se postiĺi sigurnost.  

 Nama je u cilj u da pripadnici Vojske budu zadovoljni svojim poslom 

kako bi svoje znanje i umeĺe usmerili na rad i stabilnost zemlje, a ne na golu 

egzistenciju. Zahvaljujem. 

 PREDSEDAVAJUĹI: Hvala. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Goran Nikoliĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Bojan Torbica. 

 Da li  neko ģeli reļ? 

 Izvolite, kolega Torbica. 

 BOJAN TORBICA: Poġtovani predsedavajuĺi, cenjeni ministre sa 

saradnicima, gospodo oficiri , kolege narodni poslanici, srpska vojska je kroz 

istoriju prebrodila mnoge tragedije i golgote, ali ono ġto je trpela od 2000. do 

2012. godine je, koliko god bilo straġno, joġ viġe bilo sramno, jer je trpela od 

ljudi koji je trebalo da se brinu o njoj a ne da je razbijaju i uniġtavaju. U to vreme 

Vojska je konstantno siromaġila i propadala, ali zato su se ministri bogatili , 

kupovali ekskluzivne zemljiġne parcele i kolekcije skupocenih satova.  

 Tako je bivġi ministar odbrane Dragan Ġutanovac, uz ļinjenicu da je bio 

ministar malo viġe od ļetiri  godine, tokom kojih je primao platu od 100.000 

dinara, uspeo da zaradi za kupovinu ekskluzivne parcele i izgradnju stana od 190 

m
2
 i galerije od 139 m

2
, vredne preko 120.000.000 dinara ili  milion evra. Kada 

preraļunavamo tu njegovu zaradu, za to mu je trebalo 1.200 ministarskih plata, 

ġto znaļi da je morao da bude ministar okruglo sto godina ili  ļitav jedan vek, da 

prima platu a od nje ne potroġi ni jedan jedini dinar, kako bi na legalan i zakonit 

naļin mogao da postane vlasnik ove nekretnine.  

 Ġtedljivost Dragana Ġutanovca najbolje ĺe nam doļarati reļi Amira 

Bislimija, bivġeg direktora Demokratske stranke, koji je za svog partijskog 

kolegu Dragana Ġutanovca javno izjavio da je bahat jer na ruci nosi sat koji vredi 

kao dvosoban stan u centru Beograda. Bislimi  je rekao, kao direktor 

Demokratske stranke, da Dragan Ġutanovac ima viġe luksuznih ruļnih satova 

koji, prema njegovim saznanjima, vrede viġe desetina hiljada evra, pa je zato red 

da i graĽani znaju da se u vlasniġtvu Dragana Ġutanovca nalaze ruļni ļasovnici 

prestiģnih ġvajcarskih maraka: Breguet i zlatni Cartier Roadster, koji vrede po 

deset hiljada evra, zatim Chopard hronograf, koji vredi preko 4.500 evraé 

 PREDSEDNIK: Hvala, vreme. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela narodna poslanica Sandra Boģiĺ. 

 Da li  neko ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo Goran Pekarski.  

 Izvolite.  

 GORAN PEKARSKI: Hvala, predsednice. 



 

 

 Od velikog je znaļaja ġkolovanje i stvaranje mladih kadrova, pogotovo 

specijalnih kadrova za upravljanje i rukovoĽenje novim sredstvima, savremenim 

sredstvima koja se pojavljuju svaki dan. 

 Joġ je predsednik Vuļiĺ u svom ekspozeu naveo od kolikog je znaļaja 

obrazovanje, i to ne samo vojno obrazovanje, nego obrazovanje uopġte. Nova 

borbena sredstva i savremene tehnologije traģe od nas da imamo i 

visokoobrazovane i struļne kadrove. Mi  imamo dobre inģenjere, ali ih nemamo 

dovoljno. Imamo dobre, odliļne, sjajne oficire, ali ih nemamo dovoljno. Imamo 

sjajne pomake u obuci i opremljenosti naġe vojske, ali, posle nekih poteza do 

2012. godine, moramo da kreĺemo ispoļetka.  

 Odliļno je da smo sopstvenim znanjem osvojili  neke tehnologije i uspeli 

da zapoļnemo razvijanje nekih novih sistema: sistema kao ġto je raketno-

modularni sistem Ăġumadijañ sa balistiļkom raketom i balistiļkom putanjom do 

90 km uvis i pogaĽanjem ciljeva na 300 km daljine; razvijanje raketnog sistema 

Ăalasñ; raketni sistem Ămoravañ; modernizacija sistema Ăoganjñ; hibridni PVO 

sistem futuristiļkog izgleda PASARS-16; samohodna haubica ĂAleksandar 155 

mmñ; oklopna vozila Ălazarñ, Ămiloġñ, Ămali miloġñ, pa i modernizacija 

popularnog BOV-a i prepravka u izviĽaļko vozilo i u komandno vozilo za sva tri 

nivoa komandnog kadra na eventualnom bojiġtu; ugradnja nove elektronske 

opreme i novih elektroenergetskih sistema, pa se tu iġlo dalje i do bespilotnih 

helikoptera Ăstrġljenñ i do oruģja i streljaļkog oruĽa za potrebe podrġke 

vojnicima na terenu, kao ġto je npr. automatski bacaļ granata BGA 30.  

 Sve su to proizvodi domaĺeg znanja. Potrebno je da imamo znanje i da 

osvajamo nove tehnologije, a sredstva za razvijanje tih novih tehnologija ĺe se 

veĺ naĺi na trģiġtu. Ima zemalja koje ģele da sufinansiraju i finansiraju razvijanje 

novih sistema ili  da kroz princip dokapitalizacije manjinskog vlasniġtva u naġim 

preduzeĺima uļestvuju. 

 PREDSEDNIK: Hvala. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela poslanica Dragana Kostiĺ. 

 Izvolite. 

 DRAGANA KOSTIĹ: Zahvaljujem, predsednice. 

 Uvaģeni ministre, gospodo oficiri , narodni poslanici, koliko naġa vlada i 

predsednik Srbije Aleksandar Vuļiĺ rade na unapreĽenju i razvoju Vojske Srbije 

i vojnog obrazovanja, govori i ļinjenica da je 2017. godine, posle dvadeset 

godina, Timoļka brigada, sastavljena od rezervista, imala dvonedeljnu obuku u 

okolini Zajeļara. Obuku je organizovala Komanda za razvoj Timoļke brigade iz 

Zajeļara, a sastojala se iz tri dela, i to: individualne, specijalistiļke i kolektivne 

obuke. U kasarni u Zajeļaru vrġi se osposobljavanje lica iz rezervnog sastava 

logistiļkih specijalnosti. Cilj  obuke jeste obnova ranije steļenih znanja ali i da 

pomognu u realizaciji  sadrģaja iz domena logistike u novonastalim situacijama. 

 Grupa rezervnih vojnih stareġina Timoļkog regiona je u 2017. godini 

realizovala projekat vojnostruļne informativne obuke rezervnih vojnih stareġina 



 

 

roda artiljerije, u Meġovitoj artiljerij skoj brigadi Kopnene vojske u Niġu, gde su 

upoznati sa novim tehniļkim i tehnoloġkim reġenjima u artiljerij skom sistemu, 

kao i sa specifiļnostima, osnovnom ulogom i misijom rezervnih vojnih stareġina 

u sastavu civilne zaġtite. 

 Sve navedene ļinjenice upuĺuju da je vojno obrazovanje permanentnog i 

razvojnog karaktera i da se naġa vlada shodno tome tako i ponaġa, za razliku od 

prethodnika, ļiji  je jedini cilj  bio liļni interes.  

 PREDSEDNIK: Zahvaljujem. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo narodni poslanik Goran Kovaļeviĺ. 

 Da li  ģeli reļ? (Ne.) 

 Na ļlan 3. amandman je podneo prof. Milan Kneģeviĺ. 

 Da li  ģeli reļ? 

 Izvolite. 

 MILAN  KNEĢEVIĹ: Poġtovana predsednice, poġtovani ministre sa 

saradnicima, koleginice i kolege narodni poslanici, podneo sam amandman na 

ļlan 3. Radi javnosti i gledalaca koji prate prenos, samo ĺu joġ jednom podsetiti 

da se ļlan 3. odnosi na posebne ciljeve vojnog obrazovanja. Moj amandman 

odnosi se na dodatak ovom ļlanu 3, da se poseban osvrt posveĺuje razvoju 

prosvetnog sistema.  

 Ovaj zakon o vojnom obrazovanju, u stvari, od ļlana 3. do 83. ļlana, 

kroz sve te ļlanove, ureĽuje sve specifiļnosti vojnog obrazovanja, normativno i u 

svim elementima kojima se reguliġe specifiļnost obrazovanja, kako srednjeg 

vojnog obrazovanja tako i visokog obrazovanja, tako da je na ovaj naļin, 

ureĽivanjem ovih specifiļnosti, delom izvrġeno i usklaĽivanje propisa o vojnom 

obrazovanju sa propisima o obrazovanju u Republici Srbiji.  

 S druge strane, u onim segmentima koji ne reguliġu specifiļnosti, ja sam 

veĺ spomenuo, kroz nekoliko ļlanova postoji konstatacija gde se, kako se kaģe u 

zakonu, na ono ġto nije ureĽeno ovim zakonom ili  je u suprotnosti s ovim 

zakonom, na sve druge oblasti, odnose propisi osnovnog obrazovanja, odnosno 

visokoġkolskog obrazovanja. Tako da se ureĽivanjem specifiļnosti i 

usklaĽivanjem sa ovim matiļnim zakonima srednjeg, odnosno visokog 

obrazovanja postiglo, u krajnjoj liniji , ono ġto se htelo ovim zakonom izvrġiti ï 

usaglaġavanje organizacije i rada... 

 PREDSEDNIK: Vreme ste potroġili . 

 Na ļlan 3. amandman je podneo poslanik Milosav Milojeviĺ. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela poslanica Sneģana Petroviĺ. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela poslanica Duġica Stojkoviĺ. 

 Na ļlan 3. amandman je podneo poslanik Ognjen Pantoviĺ. 

 Na ļlan 3. amandman je podnela poslanica Ljiljana Maluġiĺ. 

 Izvolite. 

 LjILjANA  MALUĠIĹ: Hvala, predsednice. 




